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Drage moje 
Koprivnicanke i 
Koprivnicanci,

Gradonačelnik i saborski 
zastupnik Mišel Jakšić

Hvala vam na svemu onome što smo 
zajedno radili za stvaranje bolje i ljepše 
Koprivnice, grada u kojemu se ugodno 
živi i uspješno radi. Pri kraju je godina u 
kojoj nas je dočekala kriza kakvu nismo 

zapamtili u modernijoj povijesti Koprivnice. Ali i u toj 
krizi ste vi, naši građani, pokazali koliko smo odgovorni 
prema sebi i okruženju, ali i solidarni prema onima 
kojima treba pomoći. Pazili smo se i podržavali, ali i 
pokazali kako organizirano znamo čuvati i razvijati grad 
u ovim teškim okolnostima. Sve ono gdje smo pokazali 
svoje veliko srce i srce našega grada u ovoj je godini 
nešto što me puni ponosom, ali i optimizmom koji mi 
govori da nema tog vjetra i oluje iz kojih naša ljubav, 
naša inspiracija, naš ponos, naša Koprivnica, zajedno sa 
svima vama neće izaći još jača, još ljepša, još poletnija. 
U ovoj godini gradili smo i obnavljali vrtiće, škole, ceste, 
naše gospodarstvo raslo je i siguran sam da ćemo kad 
ostvarimo projekte koje planiramo u narednih godinu 
dana biti još ponosniji i sretniji zbog našeg grada. Naš 
grad može izgraditi novu školu, može izgraditi novi vrtić, 
ali uvjeren sam i da se može konačno izboriti za nasta-
vak brze ceste i drugi kolosijek pruge.
Hvala vam na povjerenju i neka nam je svima 
sretan 664. rođendan naše Koprivnice, 
nama Podravcima „celog sveta prestolnice“!
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BRIGA O MLADIMA

USPJEŠNA POSLOVNA PRIČA

Grad Koprivnica odlučio se na prodaju 
građevinskog zemljišta u Cvjetnoj ulici 
po povoljnijim cijenama kako bi potaknuo 
demografsku obnovu, urbanu regenera-
ciju naselja te smanjio iseljavanje mladih 
obitelji i pomogao građanima. U Cvjetnoj 
je prodano šest građevinskih zemljišta 
površine od 573 do 661 četvornog metra. 
Zemljište su po cijenama povoljnijima za 
50 posto mogle kupiti osobe mlađe od 45 
godina koje nisu imale zadovoljavajući 
stambeni prostor. Grad je propisao uvjete 
za dodatni popust. Osobe koje imaju ma-
lodobno dijete dobile su dodatnih 10 posto 
popusta. Ako se radi o osobi s invalidite-
tom ili teškoćama u razvoju ili je član obi-
telji u toj kategoriji ili se radi o korisniku 
osobne invalidnine te korisniku doplatka 
za pomoć i njegu dobivalo se još 10 posto 
popusta. Hrvatski ratni vojni invalidi i čla-
novi obitelji smrtno stradalih ili nestalih 
branitelja također su ostvarivali 10 po-
sto popusta. Osobe koje imaju status od 
posebnog interesa također su dobile 10 
posto popusta. Građani su ukupno mogli 
ostvariti 80 posto popusta, a prodano je 
šest gradilišta. Tri su gradilišta prodana 
uz popust od 60 posto pa su cijene tih gra-

dilišta od 53 tisuće do 60 tisuća kuna. Dva 
gradilišta prodana su po 44 tisuće kuna 
nakon što je obračunat popust od 70 po-
sto. Jedno gradilište koštalo je svega 30 
tisuća kuna nakon obračuna popusta u 
iznosu 80 posto. Svi kupci gradilišta pri-
javili su se i na APN. Obaveza vlasnika je 
u roku dvije godine ishoditi građevinsku 
dozvolu, a u roku devet godina dobiti upo-
rabnu dozvolu.
Mladi i uspješni Koprivničanci Maja i Igor 
Gal ove su godine kupili stambeno ze-
mljište za izgradnju kuće u Cvjetnoj ulici. 
Odlučili su se na to zbog povoljne cijene 
koju je Grad nudio te višegodišnje želje za 

vlastitom kućom. Dugo su vremena dvojili 
gdje će sagraditi svoju kuću pa im je grad-
ska odluka o povoljnijoj prodaji zemljišta 
pomogla u odabiru. Poznaju i druge ljude 
koji su kupili zemljišta te vlada veliko uz-
buđenje zbog gradnje i skorog druženja. 
Njihov san uskoro će se ispuniti te će se 
useliti u potpuno novu kuću. U ovoj ulici 
uskoro će se izgraditi mnoge nove kuće, 
a gotovo sve obitelji imaju djecu pa će se 
ulicom oriti dječji smijeh. Maja i Igor imaju 
tri sina koji jedva čekaju zaigrati nogomet 
u vlastitom dvorištu, a useljenje očekuju 
iduće godine.

Svatko tko je barem jedom došao na Grad-
sku tržnicu u Koprivnici zasigurno je pri-
mijetio posebno zanimljiv štand - onaj s 
domaćim čajevima. Riječ je o štandu obi-
telji Krznarić, iza koje se krije uspješna 
poslovna priča. 
Naime, obitelj Krznarić zanatsku radnju 
za proizvodnju i preradu ljekovitog bilja 
„Pampa“ osnovala je 2000. godine te od 
tada službeno kreće priča o čajevima. Ideja 
o ljekovitom bilju i čajevima počinje neko-
liko godina ranije, prilikom posjeta rodbini 
u Argentini 1996. godine te dolaska u po-
krajinu Chaco u selo Pampa del Iniferno. 
Upravo navedeno selo bilo je i inspiracija 
za ime. Otac Martin, ekonomist, mama 
Vesna, prehrambeni tehničar, sinovi Do-
magoj, grafički tehnolog i Krešimir, 
inženjer poljoprivrede, udružili su 
snage te razvili uspješan posao. 
Naravno, uz puno odricanja i truda 
jer da bi se proizveo vrhunski pre-
mium biljni čaj potrebno je puno 
vremena, znanja i tehnologije. Ali, 
kažu, sve se isplatilo, te bi svoju po-
slovnu priču, da treba, opet ponovili. Od 
samih početaka pa sve do danas u poslu 
sudjeluju svi članovi obitelji, svatko zadu-
žen za svoj dio poslova. Od 2011. godine 

kontinuirano svoje čajeve izvoze 
u Japan i Singapur, a na samu 20. 

godišnjicu osnutka obrta potpisuju ugovor 
o distribuciji na vrlo zahtjevna tržišta u po-
gledu čajeva - Hong Kong, Kinu, Maleziju, 

Makao, Singapur, Tajland, Tajvan, Južnu 
Koreju i Vijetnam. Riječ je o velikom po-
slovnom uspjehu kojim se obitelj Krznarić 
svrstala u vodeće proizvođače čaja kad je 
kriterij kvaliteta proizvoda.

MLADIM OBITELJIMA GRAĐEVINSKA 
ZEMLJIŠTA VEĆ ZA 30 TISUĆA KUNA

KOPRIVNIČKI ČAJ PIJE SE ČAK I U KINI!

DODATNE DEMOGRAFSKE MJERE

Grad Koprivnica svojim odlukama te krei-
ranjem politika svakodnevno nastoji mla-
dim obiteljima osigurati što kvalitetnije 
uvjete za život u gradu. Jedna od mjera 
kojom Grad pomaže je novčana potpora 

za novorođeno dijete, koja će početkom 
iduće godine umjesto dosadašnjih 1500 
iznositi 2000 kuna. Riječ je o jednokratnoj 
novčanoj naknadi koju mogu iskoristiti 
roditelji novorođenog djeteta ili roditelji 
posvojenog djeteta s prebivalištem na 
području grada Koprivnice. Ova vijest će 
zasigurno razveseliti sve nove roditelje jer 
dobiveni iznos zasigurno doprinese kuć-
nom budžetu u trenutku kada je to obitelji 
s novorođenčetom najpotrebnije. 
Jedna od mjera koja će se također pri-
mjenjivati početkom iduće godine odnosi 
se na roditelje koji imaju troje ili više dje-
ce. Naime, mjerom se roditeljima osigu-

rava besplatan smještaj trećeg djeteta u 
vrtiću ili obrtu za čuvanje djece bez obzira 
jesu li starija braća polaznici vrtića ili ško-
le. Do sada je treće dijete besplatan smje-
štaj imalo samo ako su i starija braća bila 
polaznici vrtića ili obrta za čuvanje djece. 
Besplatan smještaj djece u vrtiću ili kod 
dadilja imat će i poduzetnice početnice. 
Naime, žene koje odluče otvoriti vlasti-
ti posao imat će za svoju djecu osiguran 
besplatan smještaj u prvoj godini poslo-
vanja. Na taj način Grad nastoji pružati 
dodatnu pomoć poduzetnicama, ali i do-
prinijeti demografskoj politici.

San obitelji Gal 
uskoro će se 
ispuniti te će 
se useliti u 
potpuno novu 
kuću. U ovoj ulici 
gotovo sve obitelji 
imaju djecu pa će se 
ulicom oriti dječji smijeh

TOP 
priča 

01

TOP 
priča 

02

Grad je, zbog iznimnog interesa građana za kupnju 
građevinskih zemljišta u Cvjetnoj, odlučio da će se pro-
davati i građevinska zemljišta na Podolicama. Tamo se 
nalazi osam gradilišta veličine od 527 do 921 četvornog 
metra. Neka od tih gradilišta u budućem će se raz-
doblju prodavati po povoljnijim cijenama. Ovim pote-
zima Grad motivira mlade obitelji na život u Koprivnici.

Uskoro nova povoljnija 
gradilišta i na Podolicama

Obitelj Gal kupila stambeno zemljište za izgradnju kuće

Braća Krešimir i Domagoj Krznarić

TOP 
priča 

03

POVEĆAVA SE 
NOVČANA POTPORA
ZA NOVOROĐENO DIJETE

Besplatan smještaj djece u vrtiću ili kod 
dadilja imat će i poduzetnice početnice
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Pitanje brzine i kvalitete željezničkog pro-
meta nastoji se riješiti već nekoliko godi-
na. Hrvatske željeznice krajem ove godine 
nastavljaju modernizaciju Mediteranskog 
koridora koji prolazi i područjem grada 
Koprivnice, a kojim će se izgraditi učinko-
vita željeznička pruga za mješoviti prije-
voz od mađarske granice do Rijeke. Ovim 
projektom ubrzat će se i poboljšati kva-
liteta željezničkog prometa na našemu 
području. U sklopu izgradnje II. kolosijeka 

MLADA KOPRIVNIČKA ZNANSTVENICA

KOPRIVNIČANCIMA KVALITETNIJA ŽELJEZNICA

Antonia Ressler završila je opći smjer u 
Gimnaziji Fran Galović Koprivnica, a prije 
toga pohađala je Osnovnu školu „Antun 
Nemčić Gostovinski“. Uz pomoć svoje 
gimnazijske profesorice kemije Sanje 
Mikulić zavoljela je kemiju te je nakon 
završetka srednjoškolskog obrazovanja 
upisala smjer Kemija i inženjerstvo ma-
terijala na Fakultetu kemijskog inženjer-
stva i tehnologije. Za vrijeme studija pri-
mala je stipendiju Grada Koprivnice koja 
joj je uvelike olakšala studiranje. Nakon 
završetka diplomskog studija, zaposli-
la se na istome fakultetu te je upisala i 
doktorski studij. Zahvaljujući predanom 
radu, Antonia je ove godine postala do-
bitnica stipendije Nacionalnog programa 
L’Oreal-UNESCO – Za žene u znanosti 
kojom se ženama znanstvenicama odaje 

priznanje za dosadašnji rad te ih se potiče 
na daljnje bavljenje znanošću. Osim An-
tonije, još su tri znanstvenice iz Hrvatske 
ove godine dobile stipendiju, što svjedoči 
o visokim kriterijima koje je kao dobitnica 
nagrade morala zadovoljiti. Osim navede-
ne stipendije, dobitnica je još dviju važnih 
nagrada, Rektorove nagrade te nagrade 
za najbolje usmeno izlaganje na međuna-
rodnoj konferenciji The Thirteenth Confe-
rence for Young Scientists in Ceramics na 
kojoj je izložila temu doktorskog rada. 
Antonia je trenutno zaposlena kao asi-
stentica na Zavodu za fizikalnu kemiju, 
gdje izrađuje doktorsku disertaciju na 
temu „Biomaterijali na temelju kitozana 
i hidroksiapatita supstituiranog metalnim 
ionima za primjene u tkivnom inženjer-
stvu“ pod mentorstvom prof. dr. sc. Hr-

voja Ivankovića. Studentima drži vježbe iz 
nekoliko kolegija, a želja joj je što veći broj 
mladih zainteresirati za bavljenje znano-
šću. Najveća motivacija u radu joj je želja 
da svojim znanstvenim doprinosom olak-
ša život starijim osobama te osmisli nove 
načine liječenja bolesti koštanog tkiva. 
Do kraja godine Antonia planira obraniti 
titulu doktorice znanosti. Tim činom pri-
družit će se skupini najobrazovanijih Ko-
privničanaca, ali i postati jedna od mlađih 
doktorica znanosti u Hrvatskoj. 

Hladna i prazna zgrada u kampusu postat 
će mjesto života - mjesto koje će objediniti 
sve što je potrebno da osobe s invaliditetom 
ostvare u punom smislu, realiziraju svo-
je potencijale, uče nove vještine i postaju 
svakim danom sve samostalniji i spremniji 
na ono što im donosi budućnost. Sve to bit 

će ostvareno zahvaljujući 
Udruzi osoba s invaliditetom 
„Bolje sutra“ grada Koprivnice i predsjed-
nici Mariji Mraz. Naime, riječ je o realizaciji 
projekta pod nazivom „Deinstitucionaliza-
cijom do prava na neovisan život u lokalnoj 
zajednici“ vrijednog 12,968.589,95 kuna, 

ANTONIA RESSLER STIPENDISTICA 
NACIONALNOG PROGRAMA L’OREAL-
UNESCO-ZA ŽENE U ZNANOSTI

DO ZAGREBA VLAKOM BRŽE I SIGURNIJE

PROJEKTOM VRIJEDNIM 13 MILIJUNA KUNA OTVARA SE 
NOVO POGLAVLJE U ŽIVOTU OSOBA S INVALIDITETOM

Najveća 
motivacija 
u radu joj 

je želja 
da svojim 

znanstvenim 
doprinosom 
olakša život 

starijim 
osobama 
te osmisli 

nove načine 
liječenja 

bolesti 
koštanog tkiva

Koprivničanci koji putuju 
vlakom jedva čekaju 
izgradnju novog, II. 
kolosijeka i nadaju se da će 
radovi riješiti dosadašnje 
probleme na koje nailaze 
za vrijeme putovanja

Za vrijeme studija primala  
je stipendiju Grada 
Koprivnice koja joj je  
uvelike olakšala studiranje

TOP 
priča 

04

TOP 
priča 
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TOP 
priča 

05

Ivona Dragičević
- Mislim da bi 
svakako trebalo 
riješiti to pitanje 
prijevoza i 
neprekidne 
radove na 
željeznici. To 
sve traje već 
godinama, a 
trebalo bi ići 
brže. 

Toni Peršinović
- Nadam se 
da će brzo 
sagraditi novi 
kolosijek i da će 
se željeznički 
promet ubrzati. 
Trebalo bi 
smanjiti česta 
kašnjenja jer 
ljudi zbog toga 
imaju problema.

Ana Ivančan
- Mnogo bi 
mi značilo da 
se željeznički 
promet bar 
malo ubrza. 
Često moram 
presjedati, a tada 
vlakovi kasne.

Ana Marija 
Đelekovčan
- Studiram u 
Puli pa vlakom 
putujem do 
Zagreba, a od 
Zagreba do Pule 
autobusom. Vlak 
često kasni pa 
ne stignem na 
autobus koji bi 
mi odgovarao.

u potpunosti sufinanciranog EU novcem. 
Zahvaljujući istom zgrada br. 17, veličine 
3062 četvorna metra, postat će središnje 
mjesto brojnih usluga za osobe s invalidi-

tetom, osobe s teškoćama, njihove obi-
telji i skrbnike. Taj će prostor, koji je 
Udruga dobila od Grada Koprivnice na 
korištenje, biti obnovljen i prilagođen 
te će u njemu biti uređene i dvorane 
za društvene i kulturne događaje, rad 

s korisnicima, socijalnim radnicima i 
disfunkcionalnim obiteljima, psihosoci-

jalnu podršku, zatim dnevni boravak, bla-
govaonica, kuhinja, vježbaonica, prostor za 
radnu okupaciju, uredi, sanitarni čvorovi... 
Sve će to činiti nemjerljiv napredak u svim 
područjima njihovih života, za što dosad 
često nije bilo mogućnosti ni uvjeta. 

predviđene su i izgradnje novih kolodvor-
skih zgrada u Novom Drnju i Lepavini te 
adaptacija postojeće kolodvorske zgrade 
u Koprivnici, što će čekanje vlakova uči-
niti ugodnijim. Naručitelj radova je tvrtka 
Hrvatske željeznice Infrastruktura d.o.o., 
a radovi su povjereni  turskoj tvrtki Cengiz 

Insaat Sanayi ve Ticeret A.S. 
Vrijednost svih radova predviđenih za 
izvođenje je 2,4 milijarde kuna bez PDV-a. 
Početak radova predviđen je za kraj 2020. 
godine, dok se završetak očekuje u pro-
sincu 2023. godine.
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BRIGA O NAJMLAĐIMA

PROCURA+ AWARD 2020

UDOMLJAVANJE NAPUŠTENIH PASA

Novoizgrađeni objekt Jabučica koji će 
djelovati u sklopu Dječjeg vrtića Tratinči-
ca uskoro će postati mjesto igre, smije-
ha, veselja i druženja za 60 koprivničkih 
mališana. Tri odgojne skupine, od kojih 
jedna jaslička i dvije vrtićke, već bi ove 
godine trebale početi s odgojno-obra-
zovni programom. Zgrada novog vrtića u 
prigradskom naselju Starigrad obuhvaćat 
će tri grupe s pripadajućim prostorijama, 
višenamjensku dvoranu sa spremištem 
rekvizita i spremištem didaktičkih sred-
stava, prostore za odgojno-obrazovne 
djelatnike kao i prostore sanitarija, ener-
getsko-tehničkog bloka i distribucijske 
kuhinje s pratećim prostorijama. Riječ je 
o projektu vrijednom 8,4 milijuna kuna 

sufinanciranom sredstvima Europskog 
poljoprivrednog fonda za ruralni razvoj. 
U sklopu vrtića bit će uređeno i vanjsko 
igralište kao i prostor. Novi vrtić izgrađen 
je u cilju podizanja obrazovnih kapaciteta 
i standarda te razvijanja društvenog života 

u prigradskom naselju Starigrad. Cilj je 
također bio dodatna uključenost djece u 
predškolski program koji trenutno ne po-
stoji u naselju. Navedenim projektom se 
Grad Koprivnica približava Barcelonskim 
ciljevima o uključenosti u vrtić.

Grad Koprivnica dobitnik je nagrade „Pro-
cura+ Award 2020“ u kategoriji „Nabava 
inovacije godine“, za provedeni postupak 
javne nabave inovacija u sklopu EU pro-
jekta Prominent MED, Interreg MED. Ri-
ječ je o projektu provedenom u suradnji 
s Regionalnom energetskom agencijom 
– REA Sjever. Grad Koprivnica u finalu se 
nadmetao s gradom Malmöem iz Švedske 
i kao jedini predstavnik iz Hrvatske dobio 
ovu vrijednu nagradu i priznanje. Ovom 
nagradom grad se našao se u društvu do-
sadašnjih dobitnika Ministarstva obrane 
Kraljevine Nizozemske (2017.), Grada Ro-
terdama (2018.) i Grada Frederiksberga, 
Danska (2019.).
Ovime su prepoznate kvaliteta i postu-
pak nabave inovacije na temelju kojeg su 
ugovoreni radovi za opsežnu transforma-
ciju zgrade objekta Loptica Dječjeg vrti-

ća Tratinčica. Pred ponuditelje su ovim 
postupkom nabave bili postavljeni visoki 
ciljevi kojima je Grad Koprivnica htio znat-
no produžiti vijek trajanja 35 godina stare 

zgrade vrtića. Ugovoreni izvođač na teme-
lju zahtjeva iz postupka nabave ponudio je 
i izveo nekoliko efektnih rješenja.

Grad Koprivnica donio je prije točno godi-
nu dana odluku o udomljavanju napušte-
nih pasa iz skloništa „Ottova kućica“ uz 
subvenciju od tisuću kuna. Danas, godinu 
dana nakon donesene odluke, uz zahtjev za 
poticaj udomljeno je 40 pasa. Da, broj udo-
mljenih pasa se povećava. Vijest je to koja 
posebno veseli ljubitelje životinja. Dijelu 
udomitelja subvencije su isplaćene, dok 
drugi isplatu još čekaju jer prije iste mo-
raju biti prekontrolirani svi uvjeti. Naime, 
prije nego subvencija bude isplaćena ko-
munalni redari Grada Koprivnice izlaze na 
teren kako bi se uvjerili da je pas smješten 
u primjerenim uvjetima i da se o njemu 
doista brine. Ako vlasnik zadovolji uvjete, 
potpisuje s Gradom ugovor temeljem ko-
jeg ostvaruje pravo na subvenciju, a kojim 
također daje pravo Gradu da u iduće tri go-
dine obavlja provjeru udomljene životinje. 
Ako navedeni uvjeti iz ugovora nisu zado-
voljeni, sredstva se ne isplaćuju. Jedna od 
udomiteljica je i Ana Lukčin. Ljubav prema 
psu Bonu rodila se prilikom prvog susre-
ta. Bono je došao iz skloništa prije godinu 

dana, u azilu je bio vrlo kratko, a prije toga 
očito je imao vlasnika koji nije vodio brigu 
o njemu jer je bio preplašen, neuhranjen, 
pun nepovjerenja prema ljudima. Trebalo 
je puno truda i strpljenja da se privikne na 
svoj novi dom i obitelj. Gradski poticaj do-
bro je došao, kaže Ana. Naime, iako je pas 

iz azila došao cijepljen, čipiran i kastriran, 
trebalo je kupiti hranu, krevetić i ostale po-
trepštine. Uz Bona Ana je udomila i mačku 
Simbu, a prije toga imala je psa Sofi. Po-
sebno se o ovom veselom društvu brinu 
Petar i Ema, koji osim brige o psu, uče o i 
odgovornosti, obavezama i ljubavi.

JABUČICA ČEKA SVOJE MALE STANARE

GRADU NAGRADA ZA NABAVU 
INOVACIJE GODINE

KOPRIVNIČANCI VODE SVE VEĆU 
BRIGU O NAPUŠTENIM ŽIVOTINJAMA

Novi vrtić izgrađen je u 
cilju podizanja obrazovnih 

kapaciteta i standarda 
te razvijanja društvenog 

života u prigradskom 
naselju Starigrad

TOP 
priča 

07

Ravnateljica Ida Šipek ispred novog vrtića

TOP 
priča 

09

TOP 
priča 

08

Obitelj Lukčin sa svojim kućnim ljubimcima
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VELIKI KORAK PREMA JEDNOSMJENSKOJ NASTAVI

U potpuno novu osnovnu školu na Po-
dolicama trebalo bi 2022. godine krenuti 
400 školaraca. Investicija pripremana 
godinama trenutno je na početku provo-
đenja. Veseli mališani i njihovi nastavnici 
nestrpljivo čekaju početak izgradnje kako 
bi vidjeli obrise svoje nove škole.
Jednosmjenska nastava dugogodišnja je 
želja Grada, ali i učenika, roditelja, na-
stavnika, ravnatelja, koji ističu dobrobiti 
održavanja ovakve nastave. Izgradnja 
škole na Podolicama veliki je korak pre-
ma tom cilju, a u planu su i ostali projekti 
vezani uz njezinu realizaciju. 
Projekt izgradnje škole na Podolicama 

trenutno je u postupku javne nabave. Na 
natječaj su pristigle ponude koje se ocje-
njuju, a do kraja će godine biti zaključen 
ugovor s izvođačem radovima. 
Nakon što ugovor bude sklopljen, izvo-
đač ima 20 mjeseci da Gradu preda ključ 
gotove škole pa se završetak izgradnje 
očekuje otprilike u lipnju 2022. godine. Za 
potrebe opremanja škole bit će proveden 
još jedan postupak javne nabave. Sva pro-
jektna dokumentacija izrađena je u skla-
du s Državnim pedagoškim standardom, 
što znači da se kod izgradnje i opremanja 
škola pazi da svaki detalj odgovara potre-
bama učenika. U školi će se, osim učioni-

ca, nalaziti i sportska dvorana. Osim što 
će nova osnovna škola povećati kvalitetu 
obrazovanja osnovnoškolaca u Koprivnici, 
taj dio grada dobit će novi, urbani izgled i 
nove funkcije, čime će se povećati kvalite-
ta života u tom dijelu, ali i cijeloj Kopriv-
nici. 
Vrijednost investicije na Podolicama je 
42,5 milijuna kuna bez PDV-a. Škola će 
se izgraditi na potpuno komunalno opre-
mljenoj parceli površine otprilike 20 tisu-
ća četvornih metara, a bit će prilagođena i 
učenicima s teškoćama. 

OD 2022. U NOVU ŠKOLU NA 
PODOLICAMA KREĆE 400 UČENIKA

U školi će se, osim učionica, 
nalaziti i sportska dvorana. 
Osim što će nova osnovna 
škola povećati kvalitetu 
obrazovanja osnovnoškolaca 
u Koprivnici, taj dio grada 
dobit će novi, urbani izgled 
i nove funkcije, čime će se 
povećati kvaliteta života 
u tom dijelu, ali i cijeloj 
Koprivnici

TOP 
priča 

10
Nova škola za bolje uvjete obrazovanja
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sa svim subjektima pokazali u koronakrizi i 
to je razlog zašto jesmo grad sa srcem. Od 
projekata izdvojio bih novi vrtić u Starigra-
du, obnovu škole „Antun Nemčić Gostovin-
ski“, reciklažno dvorište u Herešinu, 13 ki-
lometara novih cesta u našim prigradskim 
naseljima i početak gradnje sportske dvo-
rane OŠ „Đuro Ester“. Naravno, nemojmo 
zaboraviti da smo pred početkom gradnje 
nove škole na Podolicama sa sportskom 
dvoranom. Uz sve pobrojano, čuvali smo 
i visok društveni standard pa ni u jednom 
trenu u pitanje nije došla isplata stipendi-
ja našim studentima, projekt besplatnih 
bilježnica i radnih bilježnica i brojni drugi 
programi okrenuti prema našim mladima i 
onim malo starijima. Podsjećam, sve smo 
to uspijevali i uspijevamo bez prireza na 
prihode naših građana. Koprivnica je jedan 
od rijetkih hrvatskih gradova koja nije uvela 
ovaj namet, ali se unatoč tome razvijamo 
brže od brojnih drugih koji imaju prirez. Za 
takav scenarij od iznimne je važnosti odgo-
vornost svih u gradu, u gradskim ustanova-
ma i trgovačkim društvima, ali i racional-
nost u planiranju i provođenju projekata.   

Jednosmjenska nastava je top prioritet. 
Koji su sve koraci, osim škole na 
Podolicama, važni da se ona realizira?
Škola na Podolicama projekt je koji se čeka 
tridesetak godina i ponosan sam na njega 
jer će pokazati i našu usmjerenost prema 
stalnom razvoju obrazovne infrastrukture 
u našem gradu, ali će dati i potpuno novi 
identitet tom dijelu grada. Uz to, naši timovi 
konstantno rade i na procjeni i na planira-
nju koji su to još rekonstrukcijski zahvati 
potrebni u vremenu pred nama da možemo 
reći da bez imalo straha prelazimo na jed-
nosmjensku nastavu. Školom na Podolica-
ma radimo nekoliko velikih koraka i ostaje 
nam onda doista pokoji manji koračić jer 
znamo u kojem smjeru idemo, a najbolji do-
kaz u tome su uspjesi koje ostvaruju naše 
ravnateljice i ravnatelji, nastavnice i nastav-
nici, odgajateljice i odgajatelji.

Proteklih mjeseci svjedočili smo 
potpisivanjima ugovora za gradnju u 
poduzetničkim zonama. Mnogi gradovi 
bore se s problemom praznih zona, kakvo 
je stanje kod nas?
Naše poduzetničke mjere pokazale su se 
punim pogotkom i doprinijele su velikom 
interesu, ali i realizaciji ugovora i u zoni 
Dravska i u zoni Radnička. Vjerujem da smo 
s tim mjerama pomogli i Podravki i drugim 
velikim gospodarskim subjektima da počnu 
ozbiljnije realizirati investicije na području 
grada. Dravska i Radnička su zamalo i ra-
sprodane, a u Dravskoj imamo i prvu dizali-
cu. Imamo snažno gospodarstvo, drago mi 
je da ga mjerama možemo dodatno poticati, 
a najbolje o tome govore i podaci o novo-
otvorenim obrtima i broju radnih mjesta u 
Koprivnici, gdje smo nadmašili brojke koje 

smo imali prije one velike krize od prije 10-
ak godina. I po tome smo rijedak primjer u 
zemlji. 

Često ste isticali važnost razvoja malog 
i srednjeg poduzetništva. Koliko je ono 
razvijeno u Koprivnici i koji su potencijali 
istog? I za gospodarstvo.
Povijest gospodarstva u Koprivnici poka-
zuje snažnu okrenutost velikim gospodar-
skim sustavima i tu se stvorila drugačija 
struktura gospodarstva nego u nekim 
drugim krajevima Lijepe naše. No, svjesni 
značaja koje u suvremenoj ekonomiji nosi 
obrtništvo i malo i srednje poduzetništvo, 
već nekoliko godina intenzivno radimo na 
mjerama upravo za taj dio sektora i drago 
mi je da danas imamo vidljive rezultate i 
promjene u trendovima, kao što mi je drago 
što su i naši inkubatori, stari i novi, zapravo 
puni. Uvjeravam vas da na tome nećemo 
stati. Poticanje novih projekata, start-upo-
va izraz je naše svijesti o budućnosti, naša 
obveza i odgovornost za mlade, obrazovane 
sugrađane. Grad bez mladosti je grad bez 
budućnosti. 

Svake godine dodatnim mjerama potičete 
ostanak mladih u Koprivnici. Grad je 
mladima omogućio kupnju zemljišta po 
povoljnijim uvjetima, mogu li mladi i dalje 
očekivati slične mjere?
Apsolutno da, i veseli me da je iskazan velik 
interes i u zoni Cvjetna i u zoni Podolice, kao 
i za projekte APOS-a. Omogućili smo jako 

povoljne uvjete mladim obiteljima za stva-
ranje njihovog budućeg života u Koprivnici 
i taj put slijedit ćemo i dalje pa već sada 
mogu reći da gradske službe rade na razvo-
ju novih budućih zona za obiteljske domove. 

Kriza izazvana koronom, porezne 
reforme, sve to utjecalo je na stanje u 
gradskom proračunu. Je li proračun 
stabilan?
Prvi kvartal ove godine bio je rekordno 
uspješan u povijesti Grada Koprivnice. 
Naravno da je sve ono što se događalo oko 
korone usporilo taj trend, ali kad sve zbro-
jimo i oduzmemo i kad se usporedimo s 
drugim gradovima i županijama u RH, da-
nas mogu reći da stojimo relativno dobro, 
što je pokazatelj koliko pažljivo i predano 
vodimo i proračun, ali i planiramo i razvi-
jamo projekte koje provodimo. Kad k tome 
dodamo i stanje zaduženosti, ali i vrijednost 
imovine Grada, usudio bih se reći da imamo 
podlogu za optimizam za izazovna vremena 
koja nam predstoje. To je svakako bitno i za 
provedbu budućih projekata i prevladavanje 
eventualne dublje krize, uzrokovane CO-
VID-om.

S obzirom na to da se upravo kreira 
proračun za iduću godinu, koji su to 
projekti koje će Grad iduće godine 
realizirati?
Iduće godine nas sigurno očekuje početak 
gradnje škole na Podolicama sa sportskom 
dvoranom, završetak sportske dvorane OŠ 
„Đuro Ester“, završetak rotora na Križe-
vačkoj cesti i u Ulici braće Radića. Nastav-
ljamo uređivati ceste u našim prigradskim 
naseljima, a i aglomeracija voda će se već 
jako vidjeti s desecima kilometara nove ka-
nalizacijske i vodovodne mreže i besplatnim 
priključcima. Ono što bih još svakako dodao 
je da nastavljamo razgovore s Hrvatskim 
cestama za pješačku stazu uz magistralu 
i pothodnike, a bit ćemo spremni i za re-
konstrukciju trga, no s time ne bih licitirao 
dok ne vidimo daljnji razvoj i utjecaj korona 
zdravstvene krize na gospodarstvo.

MIŠEL JAKŠIĆ, GRADONAČELNIK KOPRIVNICE

Osobno ćete godinu pamtiti i po osvajanju 
saborskog mandata. S obzirom na to da 
ste i gradonačelnik, uspijevate li uskladiti 
sve poslovne obaveze?

Apsolutno da jer prije svega imam odličan 
tim ljudi u Gradskoj upravi, ali i u cjeloku-
pnom sustavu Grada i bez ikakvog se pro-
blema nadopunjujemo u svakodnevnom 
poslu koji nosi život i razvoj naše Kopriv-
nice. Moram svakom spomenuti i nove i 
suvremene tehnologije koje omogućuju 
komunikaciju i kad fizički nismo u istom 
prostoru. Časno mjesto u Hrvatskom sa-
boru doživljavam prije svega kao mjesto s 
kojeg se mogu boriti za vraćanje pravedno-
sti i jednakosti u naše društvo, a ne da nam 
se stalno događa da u svakoj mijeni bogati 
postaju bogatiji, a siromašni siromašniji. Tu 
je i borba za vraćanje vjere u institucije zbog 
koje će naši mladi ostati ovdje, a neće od-
laziti u inozemstvo i naravno borba za naš 

kraj, za našu Koprivnicu, našu Podravinu i 
Prigorje. Mislim da su Koprivnica, Podravi-
na i Prigorje zaslužili da se naš glas snaž-
nije čuje u najvišoj i najznačajnijoj političkoj 
instituciji.

Koliko Vam funkcija saborskog zastupnika 
može pomoći u politikama važnima za 
Koprivnicu?
Puno je lakše i jednostavnije doći i do infor-
macija, ali i do mogućnosti da se lobira za 
naše projekte. Navikli smo državu i sve dr-
žavne vlasti da jako dobro koriste snagu na-
šeg gospodarstva, a s druge strane, da nas 
teško nalaze na karti kad nešto od stvore-
nog u ovom kraju treba vratiti ovdje. Sabor 
je tu idealno mjesto za stvaranje jednog po-
zitivnog pritiska i za zaštitu naših interesa.  

Koji su to projekti za koje ćete se najviše 
zalagati?
Drago mi je da smo već u prvih nekoliko 

mjeseci neke nama prevažne projekte vra-
tili u polje interesa Vlade RH i veseli me 
najava skorog početka radova na brzoj cesti 
prema Vojakovačkom Kloštru i dalje pre-
ma Koprivnici te gradnja drugog kolosijeka 
pruge prema mađarskoj granici. Ta dva pro-
jekta su ona žila koja će, siguran sam, nositi 
budući razvoj ovoga kraja i drago mi je da 
mogu na njih stalno podsjećati i u njima su-
djelovati. Isto tako, tu su zajednički projekti 
s Hrvatskim cestama, a tiču se prometa na 
području Koprivnice - rotori u Ulici braće 
Radića i na Križevačkoj cesti, pješačka sta-
za uz magistralu, pothodnici Draganovec i 
Starigrad, kao i razgovori u uključenju drža-
ve u opremanje sportske dvorane OŠ „Đuro 
Ester“ i škole na Podolicama.

Mnoge su važne investicije pokrenute u 
gradu. Koje biste izdvojili kao najvažnije?
Prije svega, izdvojio bih veliku solidarnost 
i organiziranost koje su građani i ovaj grad 

SNAŽNIM GOSPODARSTVOM 
U NOVE IZAZOVE

Intervju u povodu Dana grada Koprivnice

Koprivnica, Podravina i 
Prigorje zaslužili su da se 

naš glas snažnije čuje u 
najvišoj i najznačajnijoj 

političkoj instituciji.
Jedan smo od rijetkih 

hrvatskih gradova koji nije 
uveo prirez te se unatoč tome 

razvijamo brže od brojnih 
gradova koji su ga uveli.

Imamo snažno gospodarstvo, a 
najbolje o tome govore i podaci 
o novootvorenim obrtima i broju 
radnih mjesta u Koprivnici gdje 
smo nadmašili brojke koje smo 
imali prije velike krize od prije 
10-ak godina
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IVAN PAL, PREDSJEDNIK GRADSKOG VIJEĆA

Ovo je zadnja godina če-
tverogodišnjeg mandata 
Gradskog vijeća u ovom 
sastavu i stoga bih se že-
lio osvrnuti na dosadašnji 

rad i funkcioniranje Gradskog vijeća. Na 
početku mandata iznio sam svoja očeki-
vanja i tada sam rekao kako u ovom sa-
zivu sjede ljudi različitih političkih opcija 
koje su izabrali građani na izborima, ali 
svi imamo isti cilj, volimo naš grad i že-
limo da se on razvija. Vijećnici daju okvir 
djelovanja gradske vlasti. Tu smo da 
prepoznamo potrebe građana i doprine-
semo najbolje što možemo da naš grad 
bude mjesto ugodnog življenja. Danas, 
tri i pol godine kasnije, možemo se pitati 
jesmo li bili uspješni i jesmo li se vodili 
tim ciljem? Osobno smatram da jesmo. 
Vijećnici su savjesno i odgovorno izvrša-
vali svoje obaveze kako tijekom sjednica 
odbora i povjerenstava tako i aktivnim 
sudjelovanjem na sjednicama koje su po-
nekad zbog „žustrih“  rasprava trajale do 
kasnih večernjih sati kao ni u jednom od 
prijašnjih mandata. Sjednice su redovito 
održavane, u zakonskim rokovima, nikad 
nije bilo problema s odazivom, sve odlu-
ke koje smo donosili bile su usmjerene u 
razvoj grada, kvalitetu življenja i u općem 
interesu,  a to je ono što od nas očekuju 
građani ovog grada. 
Jedan od primjera koji to potvrđuje je i 
sjednica Gradskog vijeća održana elek-
troničkim putem u travnju ove godine 
za vrijeme proglašene epidemije koju 
je uzrokovalo širenje zaraze bolesti CO-
VID-19. Na njoj su konsenzusom svih 
političkih opcija i nezavisnih vijećnika 
usvojene odluke koje sadrže paket mje-
ra koje se odnose na građane i gospo-
darske subjekte i ublažavanje posljedica 
novonastale krize te odluke koje se tiču 
ukidanja naknada vijećnika, upravnih vi-
jeća, sredstava za financiranje političkih 
stranaka i smanjenja plaća dužnosnika i 
službenika Grada. Tako se Grad solidari-
zirao s privatnim sektorom koji je najteže 
pogođen ovom krizom i kojemu je trebalo 
pružiti ruku pomoći u svakome pogledu.
U ovom mandatu od konstituirajuće sjed-
nice 26. lipnja 2017. do danas održano je 
26 sjednica na kojima se raspravljalo i 
odlučivalo o 421 točki dnevnog reda.  Bilo 

je i tematskih sjednica, jedna takva odr-
žana je u studenom 2017.godine na kojoj 
se raspravljalo o aktualnom stanju  na 
odlagalištu otpada Piškornica i planira-
nim projektima gradnje i budućeg razvo-
ja Regionalnog centra za gospodarenje 
otpadom.
Mnogobrojne točke dnevnog reda odno-

sile su se na odluke iz područja komunal-
nog gospodarstva, zaštite i unapređenja 
okoliša, gospodarstva i poticanja podu-
zetništva, prometa, održavanja cesta, 
prostornog i urbanističkog planiranja, 
provedbu dokumenata prostornog ure-
đenja, odgoja i obrazovanja, socijalne 
skrbi, kulture, sporta i ostalih područja 
društvenog života. Iako u mnogim stvari-
ma ovisimo o drugima, mnogo možemo i 
sami, a to smo i pokazali.
Iskreno se nadam i od srca želim da se 
ova dobra praksa kakvu smo mi imali na-
stavi i tijekom budućih mandata Gradskih 
vijeća.
Dragi moji sugrađani, hvala vam na pot-
pori i povjerenju koje ste nam dali i sretan 
vam 664. rođendan naše Koprivnice.

SVI IMAMO ISTI CILJ, VOLIMO 
NAŠ GRAD I ŽELIMO DA SE ON RAZVIJA

U ovom mandatu od 
konstituirajuće sjednice 

26. lipnja 2017. do danas 
održano je 26 sjednica na 

kojima se raspravljalo 
i odlučivalo o 421 točki 

dnevnog reda

Gradsko vijeće Grada Koprivnice
Sastav Gradskog vijeća od izbora do sada 
dijelom je promijenjen zbog stavljanja 
mandata u mirovanje ili podnesenih ostav-
ki sljedećih članova: Petre Rožmarić, To-
mislava Babića, Aldijane Matić Horvat, 
Nataše Tetec, Darija Jembreka, Danijele 
Glavosek Kovačić, Miodraga Maričića, te je 
sadašnji sastav Gradskog vijeća koje ima 
21 člana sljedeći:

Predsjednik: Ivan Pal (HSS) 
Potpredsjednici: Maja Marković (SDP), 
Goran Kovačić (HDZ)
Članovi Gradskog vijeća iz većinskih 
političkih stranaka:

- Socijaldemokratska partija hrvatske 
(SDP): Maja Marković, Adriana Vidović, 
Anica Desnica, Zoran Gošek, Hrvoje 
Tisaj, Kristinka Mikulić
- Hrvatska seljačka stranka (HSS): Ivan 
Pal, Hrvoje Petrić, Nenad Martinaga,  
- Hrvatska stranka umirovljenika (HSU): 
Željko Šemper
- Dragutin Jeđud (nezavisni vijećnik)

Članovi Gradskog vijeća iz oporbenih 
političkih stranaka i vijećnici izabrani s 
liste grupe birača:

- Hrvatska demokratska zajednica 
(HDZ): Goran Kovačić, Sonja Celiščak, 
Ernest Forjan, Bernard Vukušić, Mario 
Vrbanić, Saša Cestar
- Mreža nezavisnih lista (Mreža):  
Ivica Suvalj
- vijećnici izabrani s liste grupe birača 
nositeljice liste Danijele Glavosek 
Kovačić: Marijan Šiško, Nevenko 
Šimunić
- vijećnik izabran s liste grupe birača 
nositelja liste Antonija Grgića: 
Antonio Grgić

Od mnogobrojnih odluka, programa, pla-
nova i drugih akata izdvajamo sljedeće: 
- Program mjera poticanja razvoja 
poduzetništva na području grada,
- Program olakšica investitorima 
u poduzetničkim zonama Dravska i 
Radnička u Koprivnici,
- Plan gospodarenja otpadom, 
- Nastavak izgradnje brze ceste prema 
Koprivnici te izgradnji Podravske brze 
ceste, 
- Odluka o prodaji/prijenosu poslovnih 
udjela u trgovačkom društvu 
KOMUNALAC d.o.o., Koprivnica, 
zainteresiranim općinama koje su 
iskazale interes: Drnje, Đelekovec, 

Koprivnički Bregi, Legrad, Novigrad 
Podravski, Koprivnički Ivanec i Sokolovac, 
- Prostorni plan uređenja Grada Koprivni-
ce i Generalni urbanistički plan Koprivnice 
te detaljni planovi uređenja za određena 
područja. 
Iz područja društvenih djelatnosti donesen 
je niz odluka - od infrastrukturnih ulaganja 
i energetskih obnova škola i vrtića do omo-
gućavanja jednakih prilika za obrazovanje 
svima, financiranja dodatnih programa i 
izvannastavnih aktivnosti, stipendiranja 
studenata deficitarnih struka, uskrsnica i 
božićnica umirovljenicima, do poboljšanja 
materijalnih prava zaposlenih koji se brinu 
o našim najmlađim stanovnicima.

Grad Koprivnica brojnim programima i 
aktivnostima za mlade i s mladima na-
stoji poboljšati položaj mladih te ih po-
taknuti na ostanak u Koprivnici. Mladi 
imaju svoje predstavnike u Savjetu mla-
dih Grada Koprivnice, a cilj mu je aktivno 
uključivanje mladih u rad Grada. Na 26. 
sjednici Gradskog vijeća izabrani su novi 
članovi Savjeta mladih kojima će mandat 
trajati tri godine. U Savjet mladih ušlo je 
devet članova i njihovi zamjenici, a to su: 

Ivan Car (zamjenik Lovro Šoštarić), Niko-
la Kovačec (zamjenik Ivan Čolak), Florijan 
Tremski (zamjenica Mirna Kovač), Timon 
Fabijanec (zamjenik Matija Pintarić), Ro-
bert Jakupanec (zamjenik Ivan Mikulić), 
Ivona Jarža (zamjenica Dalija Roksan-
dić), Dorian Piskor (zamjenik Ivan Kova-
čić), Ivan Pišpek (zamjenik Mario Sabol) i 
Nadan Fabijanec (zamjenik Alen Ivić). Za 
predsjednika Savjeta izabran je Ivan Pi-
špek, a za zamjenicu Ivona Jarža.

NOVI SAZIV SAVJETA MLADIH
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KSENIJA OSTRIŽ, ZAMJENICA GRADONAČELNIKA

MELITA SAMOBOREC, ZAMJENICA GRADONAČELNIKA

Bilo bi pristojno i racionalno da 
se na ovom mjestu osvrnem 
na sve što je učinjeno i naja-
vim planove za sljedeću godi-
nu… Bilo bi to pristojno i ra-

cionalno. Međutim, zbivanja u posljednjih 
šest mjeseci učinila su da možemo jed-
noglasno zaključiti da je ova godina sve, 
samo ne pristojna i racionalna. Tko bi po-
mislio da će nas država 30 godina nakon 
posljednjeg rata ponovno mobilizirati? I 
to zbog virusa. Svi SF filmovi i knjige na 
kojima smo odrastali, na temu globalnih 
pandemija, danas se čine stvarni. Čak 
je u početku opće histerije i lockdowna 
društvenim mrežama kolalo niz isječaka 
iz knjiga i filmova kojima smo se tješili 
ili si pokušali objasniti što se to događa. 
Predvidjeti što nas čeka. Pripremiti se. 
Danas, ususret epidemiološki neizvjesnoj 
jeseni i zimi, pokušavamo ne donositi od-
luke naprečac. Biti odgovorni, a opet ne 
uništiti onaj dio naših života koji nam je 

važan, koji nas veseli i ispunjava, zbog 
kojeg se činimo življi. Mislim na društveni 
život. Kad stavimo na vagu jedno i drugo, 
veselje i odgovornost, gdje je jezičac? 
Nameću se, posve razumljivo, brojna 
pitanja zašto smatramo da je odgovorno 
održavati samo gospodarsku aktivnost 
poput rada tvornica i trgovina, ali je ne-
odgovorno održavati kulturne manifesta-
cije, promocije knjiga, izložbe i koncerte. 
Zašto smatramo da ovo posljednje nisu 
gospodarske djelatnosti?
Naš prekrasni trg trebao je ove godine 
postati još ljepši, s brojnim prostorima 
okupljanja, prostorima koji aktiviraju ra-
zne sadržaje, prostorima za izlaganje, za 
igru, druženja, koncerte. Procijenili smo 
da u neizvjesnoj situaciji s realizacijom 
moramo pričekati do sljedeće godine.
Posao nije stao i to je dobro. Gospodarska 
aktivnost je stabilna, grade se novi pogo-
ni, novi vrtić, nova sportska dvorana, pred 
potpisom ugovora smo za gradnju nove 

osnovne škole, uređuju se prometnice, 
škole, javni prostori, razvija se sustav 
gospodarenja otpadom, postavljaju se 
nove solarne elektrane, osmišljavaju se i 
ugovaraju novi projekti. 
Kada bih morala ocijeniti ovu godinu, ne 
bih mogla. Toliko je kontradiktorna da je 
neocjenjiva. Što nas dovodi do sljedećeg: 
koja su naša mjerila? Kako smo ih usvoji-
li? Što nas definira? Sada, kada smo ima-
li prilike stati i pogledati oko sebe, kada 
smo konačno imali dovoljno tišine da po-
gledamo u sebe, možemo li odgovoriti što 
nam je zapravo važno? Jesmo li napravili 
sve što smo mogli da budemo bolji jedni 
prema drugima i prema prirodi?
Sa željom da sve novo što smo naučili o 
sebi i svemu što nas okružuje iskoristimo 
kao korak prema svjesnijem i odgovorni-
jem načinu života, prema građenju kva-
litetnijih odnosa i kvalitetnijeg društva, 
pozdravljam vas i želim vam sretan Dan 
grada.

Zakoračili smo u posljednje 
mjesece godine koju će za-
sigurno mnoge generacije 
pamtiti i prepričavati. Godina 
koja nam je toliko toga oduze-

la, ali koja nas je i tolikim stvarima na-
učila. Gotovo u trenu morali smo zastati, 
usporiti. Ono što sa sigurnošću mogu 
reći je da naš (G)rad nije usporio, barem 
kada su u pitanju projekti vezani za od-
gojno-obrazovne ustanove. Nedavno je 
jedan istaknuti gradski vijećnik rekao 
kako ne pamti vrijeme kada se više ula-
galo u infrastrukturu škola nego što se 
ulaže danas. I doista je tako. Projekt iz-
gradnje škole na Podolicama napokon će 
biti realiziran. Investicija vrijedna oko 42 
milijuna kuna omogućit će jednosmjen-
sku nastavu dijelu koprivničkih osnova-
ca. S izgradnjom je započela i sportska 
dvorana Osnovne škole „Đuro Ester“. 
Dvorana je to o kojoj su mnoge genera-
cije sanjale, a već od iduće godine naši 
će osnovci u njoj provoditi školske sate 
u igri i rekreaciji. Učenici na Vinici dobit 
će blagovaonicu. Osnovna škola „Antun 
Nemčić Gostovinski“ energetski je ob-
novljena, investicija vrijedna 5,7 milijuna 
kuna omogućila je kvalitetniji boravak u 
školi, ali i uštede. U planu je i niz drugih 
projekata, kojima je cilj jednosmjenska 
nastava za sve osnovne škole. Doista mo-
žemo biti ponosni na sve naše projekte. 
Osim u zgrade, ulažemo i u obrazovne 
programe. Naime, nakon uvođenja ro-
botike u naše škole, zahvaljujući europ-
skim sredstvima, svaka škola postat će 
svojevrsni centar izvrsnosti. Zahvaljujući 
projektu, škole ćemo opet opremiti su-
vremenom informatičkom opremom, 
a nastavnicima i učenicima omogućiti 
dodatnu edukaciju te specijalizaciju u 
područjima u kojima su najuspješniji. 
Uskoro će svoja vrata otvoriti i novi vrtić 
u Starigradu. Veseli i projekt kojim je naš 
Centar za odgoj, obrazovanje i rehabilita-
ciju Podravsko sunce započeo provoditi 
program rane intervencije. Obiteljima s 
više djece dodatno sufinanciramo smje-
štaj djece u vrtićima, a po broju dadilja 
jedan smo od prvih gradova u Republici 
Hrvatskoj. Svi redovni studenti imaju pra-
vo na stipendiju… Rezultat je to ulaganja i 
brige o našim mladima.  

Da bismo takve projekte realizirali, važno 
je da Grad ima viziju, ciljeve, strategije. 
Jer građanima treba Grad koji će uvijek 
biti tu za njih, koji će svoje politike, aktiv-
nosti i programe kreirati i prilagođavati 
potrebama građana, poduzetnika, mla-
dih. I doista to činimo. Osluškujemo naše 
roditelje, učenike, umirovljenike, studen-
te, učitelje, nastavnike, poduzetnike… te 

nastojimo svakome od njih omogućiti da 
se ostvare u svojoj Koprivnici. Godina, 
koja nam pomalo odlazi, pokazala nam je 
upravo koliko je to važno. Godina koja nas 
je kao nijedna dosad naučila ono najvaž-
nije, voditi brigu o svojim bližnjima, voditi 
brigu o sebi. Pokazali smo da kad je naj-
teže treba se boriti najjače. U najtežim 
danima, kada je egzistencija nekih obite-
lji bila upitna, kreirali smo politike kojima 
smo im omogućili zaštitu i financijsku 
sigurnost. Pomogli smo gdje su nam 
okolnosti omogućile da pomognemo. Be-
splatni vrtići, smanjene najamnine, sma-
njene komunalije samo su dio aktivnosti 
koje smo osigurali našim sugrađanima 
pogođenima krizom. Pomagali su svi, od 
velikih poduzeća pa do onih malih, poka-
zali smo još jednom solidarnost kakvu 
samo Koprivničanci mogu pokazati. Po-
kazali smo da smo grad velikih ljudi. 
Drage Koprivničanke, dragi Koprivničan-
ci želim vam da i dalje ostanete hrabri i 
solidarni jer samo tako možemo rasti 
i razvijati se u bolje i iskrenije društvo. 
Sretan vam Dan grada Koprivnice!

POSAO NIJE STAO-GRADIMO NOVI VRTIĆ, 
DVORANU, UREĐUJEMO PROMETNICE

POKAZALI SMO 
DA SMO GRAD VELIKIH LJUDI

Sada, kada smo imali prilike stati 
i pogledati oko sebe, kada smo 
konačno imali dovoljno tišine 

da pogledamo u sebe, možemo li 
odgovoriti što nam je zapravo važno?

Građanima treba Grad 
koji će uvijek biti tu za 

njih, koji će svoje politike, 
aktivnosti i programe kreirati 

i prilagođavati njihovim 
potrebama, potrebama 

poduzetnika, potrebama 
mladih
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Za više informacija nazovite nas na
048 493 699 ili 048 649 159
ili nam pišite na
info@koprivnica-opskrba.hr

Naša tržišna ponuda:

8,05 posto niža cijena plina
od cijene plina u obvezi javne usluge

Najpovoljniji plin za kućanstva
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S realizacijom bi uskoro trebala 
početi dva velika infrastrukturna 
projekta od izuzetnog značaja za si-
gurnost u prometu u našem gradu. 
Riječ je o kružnim tokovima na Juž-
noj obilaznici, odnosno Križevačkoj 
cesti te na križanju ulica braće Radi-
ća i Ivana Sabolića.  Projekt izgrad-
nje rotora u ulicama braće Radića 
i Ivana Sabolića trenutno je u po-
stupku javne nabave. Procijenjena 

vrijednost radova iznosi 4,9 milijuna 
kuna s uračunatim PDV-om. Ako 
vremenski uvjeti budu pogodni, iz-
gradnja bi trebala početi ove godine, 
u suprotnom to će biti iduće godine 
u rano proljeće, a trajat će otprili-
ke tri mjeseca. Za potrebu gradnje 
kružnog toka na Križevačkoj cesti 
ishođena je građevinska dozvola 
i riješeni su svi imovinsko-pravni 
odnosi. Vrijednost izrađene projek-

tne dokumentacije je 246 125 kuna, 
dok je za potrebe rješavanja imovin-
sko-pravnih odnosa izdvojeno 411 
tisuća kuna. Novi rotor sa svojim 
privozima spojit će se na postojeći 
kolnik državne ceste, te će se ge-
ometrijski i visinski poklapati sa 
starom prometnicom. Planirani po-
četak i završetak radova je u 2021. 
godini, a njihova procijenjena vrijed-
nost je 4,75 milijuna kuna.

Osnovna škola „Đuro Ester“ u Koprivnici 
dobit će novu sportsku dvoranu, za čiju je 
gradnju potpisan ugovor s izvođačem ra-
dova Radnikom d.d. Riječ je o projektu od 
iznimnog značaja, čijom se realizacijom 
dodatno podiže standard obrazovanja u 
Koprivnici. Bit će izgrađena na postojećem 
igralištu i na dijelu parkirališta od strane 
Ulice Ante Starčevića, a predviđeno traja-
nje radova je oko sedam mjeseci.
Vrijednost izgradnje je  13,1 milijun kuna, 
dok je  procijenjena vrijednost opremanja 
850 tisuća kuna, za koje će se po završetku 
radova provesti postupak javne nabave.
Dvorana će se sastojati od dva dijela. Prvi 
je sama dvorana, a drugi zajedničke pro-
storije, odnosno svlačionice, sanitarni dio 
i ostali popratni sadržaj. Imat će pet razli-
čitih sportskih terena – glavno za košarku 

i rukomet, mali nogomet, odbojku i dva 
pomoćna košarkaška. Osim za potrebe 
nastavnih aktivnosti, dvorana će biti na 

raspolaganju i za druge sportske i kultur-
ne aktivnosti klubova i udruga koje djeluju 
na području Koprivnice.

NOVA ULAGANJA U PROMETNU INFRASTRUKTURU

PROJEKT OD IZNIMNOG ZNAČAJA VRIJEDAN 13 MILIJUNA KUNA

USKORO ROTORI NA KRIŽEVAČKOJ 
CESTI I U ULICI BRAĆE RADIĆA

Počela izgradnja sportske dvorane OŠ „Đuro Ester“

Uspostavljaju se centri izvrsnosti

Rotor Bjelovarska

Rotor Križevačka

Grad Koprivnica vodeći je partner u projek-
tu „Knowledge Well“, koji se provodi zajed-
no s projektnim partnerima, gradom Hevi-
zom i osnovnom školom Mihály Sztárai iz 
Pečuha. 
Projektom „Knowledge Well“ u koprivnič-
kim će se osnovnim školama uspostaviti 
tri adekvatno opremljena i kompetentna 
centra izvrsnosti u području prirodnih, 
društvenih i tehničkih znanosti, čime se 
stvaraju uvjeti za provedbu kvalitetnih 
obrazovnih programa koji uvelike nadi-
laze zakonski propisane osnovnoškolske 
obrazovne standarde. Svaka od osnovnih 

škola uključenih u projekt bit će centar 
izvrsnosti za jedno područje znanosti, pri 
čemu će „Đuro Ester“ biti centar izvrsnosti 
za tehničke, „Braća Radić“ za društvene, a 
„Antun Nemčić Gostovinski“ za prirodne 
znanosti.
Odabrani tim učitelja i stručnih suradni-
ka iz koprivničkih škola sudjelovat će u 
edukacijama tijekom kojih će značajno 
usavršiti znanja i vještine. Niz je aktivnosti 
osmišljeno i za izvrsne učenike uključene 
u projekt. Prva faza svakako će biti odabir 
učenika koji će sudjelovati u aktivnostima, 
a zatim će uslijediti edukacije unutar ko-

jih će učitelji i stručni suradnici uz pomoć 
edukacijskih materijala i ostale opreme 
raditi s učenicima. Važno je i istaknuti kako 
će svaka od škola zahvaljujući projektu do-
biti i dodatnu suvremenu opremu za rad. 
Ukupna vrijednost projekta je 1,78 milijuna 
kuna, a budžet Grada Koprivnice iznosi oko 
715 tisuća kuna.

EUROPSKIM SREDSTVIMA ULAŽE SE U ŠKOLE

Nova dvorana osigurat će bolje uvjete boravka u školi
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Pri kraju je izgradnja obiteljske kuće sa 
šest stanova u Cvjetnoj ulici u koju će se 
do kraja ove godine useliti i prvi stanari, a 
za osmišljavanje i planiranje projekta za-
dužena je Agencija za društveno poticanu 
stanogradnju Grada Koprivnice. Sabina i 
Ivan Grgačić nakon dugogodišnje potrage 
za idealnim domom oduševili su se obitelj-
skom kućom u Cvjetnoj te su u njoj odlučili 
kupiti stan. Kada su poslali upit za kupnju, 
već su pomalo izgubili svaku nadu da će u 
Koprivnici pronaći stan koji bi odgovarao 
njihovim potrebama. 
Nakon razgledavanja gradilišta i plana sta-
na, shvatili su da je stan idealan za njih, a 
ovaj je izvođač bio povoljniji za 200 do 300 
eura po četvornom metru, što je dodat-
no učvrstilo njihovu odluku. Novac koji su 
uštedjeli kupnjom ovoga stana bit će im 
dostatan za kupovinu namještaja. 
Njihov stan ima 78 četvornih metara uz koji 

ide i 184 „kvadrata“ vrta, parkirno mjesto 
te spremište, a ispunjava sve njihove želje. 
Jedan od glavnih uvjeta bio je da je stan 
čvrste gradnje, od betonskih zidova i sa što 

manje knaufa. S vanjske strane kuće nala-
zi se izolacija debljine 20 centimetara pa će 
ostvariti i velike energetske uštede. Kuća 
se sastoji od prizemlja i kata pa neće imati 
dojam da žive u stambenoj zgradi već će se 
osjećati kao da stanuju u kući. 
Cijena četvornog metra je 1250 eura, a ka-
mate su 2,7 posto jer APOS ima posebne 
ugovore s bankama. Grgačići su odabrali 
banku koja je najbolje zadovoljavala njiho-
ve potrebe te su se za kupovinu stana za-
dužili na 12 godina, ali su zadovoljni budući 
da su dobili znatno povoljnije uvjete nego 
što inače vladaju na tržištu. Predstoji im 
uređenje, a nadaju se da će ovaj Božić biti 
prvi koji će proslaviti u novom domu. 
S nestrpljenjem iščekuju i upoznavanje s 
novim susjedima i nadaju se da će se u bu-
dućnosti u Koprivnici izgraditi još povoljnih 
stanova za mlade jer mnogi njihovi prijate-
lji još nisu pronašli svoj dom.

Nakon što je krajem prošle godine prove-
den Urbanističko-arhitektonski projektni 
natječaj za izradu idejnog rješenja rekon-
strukcije središnjih trgova u Koprivnici, 
ove je godine predviđena izrada projektne 
dokumentacije, koju je nažalost usporila 
pandemija. 
Prije same rekonstrukcije površinskog di-
jela, koje će provoditi i financirati Grad Ko-
privnica, distributeri će zamijeniti i obnoviti 
postojeće podzemne instalacije. Planirana 
vrijednost investicije rekonstrukcije sre-
dišnjih trgova iznosi osam milijuna kuna. 

Za potrebe izgradnje staze za zajedničko 
kretanje pješaka i biciklista između na-
selja Draganovec i Štaglinec ishođena je 
građevinska dozvola te je u tijeku rješava-
nje imovinsko-pravnih odnosa. Planirana 
pješačko-biciklistička staza dugačka je 
1821 metar, a široka tri metra. Staza će 

od državne ceste biti odvojena postojećim 
zelenim pojasom i odvodnim jarkom. Vri-
jednost projektne dokumentacije 84 625 
kuna, a zemljišta predviđenog za otkup i 
potrebe izgradnje 101 120 kuna. Izgradnja 
je u planu nakon što se odredi izvor finan-
ciranja.

U svrhu ishođenja građevinske dozvole za 
izgradnju javne rasvjete u nenaseljenom 
dijelu Ulice Miklinovec u Koprivnici izra-
đuje se projektna dokumentacija. Cilj je 
rasvjetom povezati područje grada s op-
ćinom Koprivnički Bregi. Projektnu doku-
mentaciju za izgradnju izrađuje Gradsko 
komunalno poduzeće Komunalac Ko-

privnica. Investicija izrade dokumentacije 
i izgradnje rasvjete iznosi 187 500 kuna. 
Bit će izvedena u LED tehnologiji na be-
tonskim stupovima i povezana zračnim 
kabelima. Radovi su previđeni početkom 
2021. godine, odnosno nakon usuglašava-
nja s Općinom Koprivnički Bregi.

NOVI STANARI U CVJETNOJ

Sabina i Ivan Grgačić pronašli idealni stan

Agencija za društveno poticanu stanogradnju Grada Koprivnice 
je po Programu društveno poticane stanogradnje u Gradu Ko-
privnici izgradila 83 stana smještena u „Zelenom kvartu“ na Lo-
kaciji Lenišće – istok. 
Trenutno Agencija na lokaciji „Cvjetna“ u Ulici Ruđera Boškovi-
ća bb gradi dvije stambene kuće sa šest stambenih jedinica po 

Programu društveno poticane stanogradnje. Svaka kuća sastoji 
se od dvije etaže (prizemlja i kata). Dvije stambene jedinice su 
jednoetažne, jedna je dvoetažna, a sve imaju zaseban ulaz izva-
na. Stanovi su trosobni, troiposobni te četverosobni veličina od 
77,67 do 106,26 četvornih metara. Svaki ima spremište, parkirno 
mjesto i vrt. Predviđena prodajna cijena za kuću 1. iznosi 9468,06 
kuna po metru četvornom, cijena kuće 2. iznosi 9490,11 kuna, 
dok cijena vrtova stanara za obje kuće iznosi 50 kuna po četvor-
nom metru.
Kuće će biti energetskog razreda „B“ s predviđenim podnim 
grijanjem, regulacijom temperature zraka u svakoj prostoriji za-
sebno, keramikom prve klase, kvalitetnim sanitarijama, kliznim 
stijenama te pet godina jamstva.

APOS nastavlja s izgradnjom 
povoljnih stanova

Sabina i Ivan u 
svom novom domu

Izrada dokumentacije 
za rekonstrukciju 
središnjih trgova

Pješačko-biciklistička staza povezat 
će Štaglinec i Draganovec

Javna rasvjeta u dijelu Miklinovca

ULAGANJE U PRIGRADSKA NASELJA

Skica novouređenog središnjeg trga

Ulica Miklinovec

Staza Štaglinec – Draganovec

Do kraja godine trebali bi useliti prvi stanari
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Uređeno 13 kilometara 
nerazvrstanih cesta
Vrijednost investicije: 3 milijuna kuna 
Novom metodom obrade ceste uređe-
ne su nerazvrstane ceste u koprivničkim 
prigradskim naseljima Bakovčicama, 
Draganovcu, Starigradu, Štaglincu, Reki, 
Podolicama, Herešinu, Jagnjedovcu i Vini-
ci. Riječ je o 13 kilometara prometnica na 
koje je ugrađena sipina u tri sloja. Prvi je 
sloj priprema drobljenim kamenom osam 
do 16 milimetara, a drugim i trećim slojem 
ugrađuje se sitniji kamen zajedno s bitu-
menskom emulzijom koja kamen zalijepi 
za pripremljenu podlogu. Izvedeni radovi 
vrijedni su tri milijuna kuna, a cilj istih je 
izjednačavanje komunalne i prometne in-
frastrukture u svim dijelovima grada i pri-
gradskih naselja.

U Draganovcu 
proširenje vodovodne i 
kanalizacijske mreže
Vrijednost investicije: 2,5 milijuna kuna 

Završena je izgradnja na proširenju vo-
dovodne i kanalizacijske mreže u naselju 
Draganovec, u ulicama Sveti Vid, Buko-
vačka i Mirni dol. Radovima je ukupno 
izgrađeno 681 metar vodovodne i 1034 
metara kanalizacijske mreže zajedno s 
priključcima na novoizgrađenom sustavu 
odvodnje. Za ovu investiciju Koprivničke 
vode potpisale su ugovor o dodjeli bespo-
vratnih sredstava s Agencijom za plaćanje 
u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom ra-
zvoju u iznosu 1,54 milijuna kuna. Ukupna 
vrijednost radova iznosi 2,5 milijuna kuna.

OBORINSKA ODVODNJA
Vrijednost investicije: 540 tisuća kuna 
Oborinska kanalizacija, odnosno odvodnja 
uređena je u Ulici Močilski odvojak I. uku-
pne dužine zahvata 250 metara. Cilj pro-
vedenih radova bio je usmjeriti oborinske 
vode kroz propust ispod Varaždinske ceste 
pri čemu je spriječeno poplavljivanje par-
cela i dvorišta kao i zaštita same nerazvr-
stane ceste u tom dijelu ulice. 

Nova prometnica  
na Kampusu
Vrijednost investicije: 595 tisuća kuna 
Na prostoru Kampusa uređen je posto-
jeći spoj prometnice koji izlazi na kružno 
raskrižje Peteranske ceste. Uređena je 
sama prometnica, staze i javna rasvjeta u 
dužini 70 metara te izvedena kabelska ka-
nalizacija do kraja postojeće prometnice u 
kompleksu Kampusa. Vrijednost navede-
nih radova iznosi 595 tisuća kuna.

SUSTAV ODVODNJE U 
DIJELU NASELJA VINICA
Vrijednost investicije: 2,56 milijuna kuna 
Završeni su radovi na izgradnji sustava 
odvodnje dijela naselja Vinica – sliv Nikole 
Sertića. Ukupna duljina izgrađene kanali-
zacijske mreže je 1440 metara zajedno s 
92 pripadajuća kanalizacijska priključka.

VODOVOD I KANALIZACIJA  
PRI SV. MAGDALENI
Vrijednost investicije: 792 tisuće kuna 
U novom stambenom naselju Pri sv. Mag-
daleni izgrađena je vodovodna i kanalizacij-
ska mreža u dijelu Ulice dr. Alberta Heinri-
cha. Izgrađeno je 445 metara vodovodne i 
kanalizacijske mreže zajedno s pripadaju-
ćim priključcima vode i kanalizacije. 

Proširena cesta u 
Marovskoj ulici u 
Herešinu
Vrijednost investicije: 1,5 milijuna kuna 
U prigradskom naselju Herešin u Marov-
skoj ulici izvedeni su radovi rekonstruk-
cije prometnice koji uključuju proširenje, 
asfaltiranje i uređenje oborinske odvodnje. 
Uređeni su i prilazi obiteljskim kućama 
kao i vanjski, granični dio kolnika. Nave-
denim radovima prethodili su radovi na 
zaštiti kanalizacijskog kolektora koji se na-
lazi ispod prometnice. Ukupna vrijednost 
navedenih radova iznosi 1,5 milijuna kuna.

Asfaltirana prometnica 
Ulice Vinica
Vrijednost investicije: 2,8 milijuna kuna 
Novih 1440 metara prometnice Ulice Vi-
nica asfaltirano je u istoimenom prigrad-
skom naselju. Riječ je o radovima prove-
denim u sklopu investicije Koprivničkih 
voda u kojima je izveden sustav odvodnje 
dijela naselja, nakon čega je uslijedila sa-
nacija kolnika. Vrijednost investicije iznosi 
2,8 milijuna kuna.

Izgradnja i rekonstrukcija vodovodne mreže  
u Kolodvorskoj, Viničkoj i Podravskoj ulici
Vrijednost investicije: 1,43 milijuna kuna 
Počeli su radovi na izgradnji i rekonstrukciji sustava vodoopskrbe zajedno s priključcima 
u Kolodvorskoj, Viničkoj i Podravskoj ulici u Koprivnici. Glavnim projektom predviđena je 
izgradnja tri trase sustava javne vodoopskrbe ukupne duljine 1011 metara. Vrijednost 
ugovorenih građevinskih radova je 1,43 milijuna kuna.

Proširenje mreže javne odvodnje na Vinici
Vrijednost investicije: 1,56 milijuna kuna 
U tijeku su radovi na izgradnji sustava javne odvodnje zajedno s izvodima priključaka 
u Marijanskoj ulici, Močilskom odvojku I. i odvojku Ulice Vinica u prigradskom naselju 
Vinica. Radovima je predviđena dogradnja postojećeg sustava javne odvodnje, odnosno 
izgradnja pet kanala sustava javne odvodnje ukupne duljine 993 metra. Također, radovi 
obuhvaćaju izgradnju 56 izvoda za priključke. Izgradnjom oborinske kanalizacije u Ulici 
Močilski odvojak I. spriječeno je poplavljivanje parcela i dvorišta.

ULAGANJA U INFRASTRUKTURU

Radovi u Kolodvorskoj
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Ministarstvo regionalnog razvoja i fon-
dova Europske unije donijelo je u travnju 
Odluku o financiranju projekta „Centar za 
pomoć u kući Koprivnica Gradskog druš-
tva Crvenog križa Koprivnica“, u iznosu 14 
884 891,35 kuna. Riječ je o bespovratnim 
sredstvima iz Europskog fonda za regi-
onalni razvoj te Operativnog programa 
Konkurentnost i Kohezija 2014. – 2020., 
natječaja „Unapređivanje infrastrukture 
za pružanje socijalnih usluga u zajednici 

kao podrška procesu deinstitucionalizaci-
je – druga faza“. Projekt je prijavilo Grad-
sko društvo Crvenog križa Koprivnica i 
ovo im je dosad najveći iznos odobrenih 
bespovratnih sredstava za jedan projekt. 
Adela Sočev, ravnateljica gradskog druš-
tva Crvenog križa, potpisala je u srpnju s 
Ministarstvom regionalnog razvoja i fon-
dova Europske unije i Središnjom agenci-
jom za financiranje i ugovaranje progra-
ma i projekata Europske unije ugovor o 
dodjeli bespovratnih sredstava. Trajanje 
projekta ugovoreno je na tri godine, a par-
tneri su Grad Koprivnica i Centar za soci-
jalnu skrb Koprivnica.
Projektom „Centar za pomoć u kući Ko-
privnica“ bit će izgrađen i opremljen pot-
puno novi objekt u Herešinskoj ulici u Ko-
privnici, veličine 1200 četvornih metara, 
odnosno novi prostor kuhinje, prostor za 
dnevni boravak umirovljenika i prihvati-

lište za beskućnike te će biti nabavljena 
dva vozila za potrebe nabave namirnica i 
dostave obroka. Uz prostor kuhinje, bit će 
skladišni prostor za kuhinju, hladnjača za 
smještaj hrane i druge prateće prostori-
je. Predviđenim iznosom novi prostor bit 
će opremljen potrebnim namještajem i 
opremom. Izgradnjom Centra za pomoć 
u kući povećat će se prostorni kapaciteti 
Gradskog društva Crvenog križa, čime će 
se stvoriti uvjeti za proširenje postojećih i 
razvoj novih socijalnih usluga u cilju dein-
stitucionalizacije korisnika. Novim zapo-
šljavanjem u sklopu projekta i usavršava-
njem zaposlenika ojačat će se kapaciteti 
koprivničkog Crvenog križa, što će prido-
nijeti razvoju izvaninstitucijskih socijalnih 
usluga. Ciljane skupine u projektu su be-
skućnici, korisnici usluge pomoći u kući 
pripremom i dostavom obroka u kuću, te 
umirovljenici i starije osobe.

GRADSKO DRUŠTVO CRVENOG KRIŽA NASTAVLJA S POVLAČENJEM EU SREDSTAVA

Centar za pomoć u kući vrijedan 14,8 
milijuna kuna osigurat će kvalitetnije 
pružanje usluga ranjivim skupinama

Nastavljeni radovi na obnovi 
Sinagoge – kulturnog centra

Projektom će biti izgrađen 
i opremljen potpuno novi 
objekt veličine 1200 četvornih 
metara, odnosno novi prostor 
kuhinje, prostor za dnevni 
boravak umirovljenika i 
prihvatilište za beskućnike

Idejno rješenje budućeg Centra za pomoć u kući

Dovršena je velika investicija Komunal-
ca u obnovljive izvore energije na zgradi 
Gradskih bazena Cerine, gdje je izgrađe-
na i opremljena sunčana fotonaponska 
elektrana. Ova najsuvremenija solarna 
elektrana u vrijednosti 750 tisuća kuna 
bez PDV-a podići će energetsku normu 
na zavidnu razinu te doprinijeti daljnjem 
osuvremenjivanju objekta. Godišnje će 
proizvesti oko 180 tisuća kWh električ-
ne energije. Dobivena energija koristit će 
se isključivo za potrebe Bazena, a povrat 
investicije očekuje se za manje od pet go-
dina. Dosadašnji trošak električne energi-
je na bazenima bio je otprilike 700 tisuća 
kuna godišnje. Sigurno smanjenje troška 
bit će oko 150 tisuća kuna godišnje, a s ob-
zirom na veći broj sunčanih dana u zadnjih 
nekoliko godina, očekuje se da će uštede 
narasti do 200 tisuća kuna godišnje, dok će 
umanjenje emisija ugljičnog dioksida izno-
siti 65 tona godišnje.

Sinagoga – kulturni centar prim. dr. Kre-
šimir Švarc opet postaje pravo malo gra-
dilište. Naime, i ove godine odobrena su 
financijska sredstva Ministarstva kulture, 
iz Programa zaštite i očuvanja nepokretnih 
kulturnih dobra. Planirani radovi nastavka 
obnove uključuju sanaciju stropne i zidne 
obloge glavnog prostora za okupljanje. 
Švendi građenju iz Koprivnice, temeljem 
obavljene javne nabave, povjereni su po-
slovi obnove, a ugovorena vrijednost ra-
dova iznosi  275 363,75 kuna s uključenim 
PDV-om. Prije izvedbe unutarnje vapnene 
žbuke zidova izvest će se podžbukne elek-
troinstalacije te sva potrebna priprema za 
nova rasvjetna tijela. Grad Koprivnica pro-
veo je postupak nabave te je sklopljen ugo-
vor s izvođačem radova Elektromehani-

kom Dolenec na iznos od 110 461,25 kuna s 
uključenim PDV-om. Radove u iznosu 100 
tisuća kuna sufinancirat će Ministarstvo 
kulture, dok je za ostatak radova osiguran 
novac u proračunu Grada Koprivnice.
Svi poslovi izvode se uz konzervatorski 
nadzor Milana Pezelja, pročelnika Kon-
zervatorskog odjela u Bjelovaru. Rok za 
dovršetak je kraj 2020. godine, a sve kako 
bi se izvele predradnje za 2021. godinu u 
kojoj je planirano dovršenje obnove unu-
trašnjeg prostora Sinagoge – kulturnog 
centra prim. dr. Krešimir Švarc. Također, 
od pročelnika Milana Pezelja dobivene su 
i smjernice za izradu projekta novog ste-
peništa koje će se izvesti u 2021. godini u 
okviru daljnjih radova obnove unutrašnjeg 
prostora.

Projekt SHARE MUSIC, vrijedan gotovo 
1,2 milijuna kuna, Grad Koprivnica provodi 
u partnerstvu s gradom Hevizom, u okvi-
ru Interreg V-A programa prekogranične 
suradnje Mađarska-Hrvatska 2014.-2020. 
Projektom se želi utjecati na povezivanje 
mladih ljudi u prekograničnom području, 
putem niza različitih kreativnih aktivnosti, 
povećanje glazbene kulture mladih, poti-
canje aktivnog bavljenja glazbom te među-
sobno razumijevanje i uvažavanje različitih 
glazbenih kultura. Osim sudjelovanja u ak-
tivnosti „Glazbena kutija“, mladi u projektu 
imaju priliku sudjelovati u natjecanju u pje-

vanju „Prvi glas“, u radionicama fotografi-
je, ali i u raznim kulturnim aktivnostima i 
tečajevima jezika, što će uvelike pridonijeti 
upoznavanju i prihvaćanju kulturnih ra-

zličitosti. U aktivnosti su uključeni profe-
sionalni glazbenici, profesionalni pjevači, 
stručnjaci za fotografije, a projekt traje do 
kraja veljače 2022. godine.

Sunčana elektrana 
na Bazenima već je 
ostvarila značajne 
financijske uštede

POVEZIVANJE MLADIH 
KROZ PROJEKT 
SHARE MUSIC

KOMUNALAC ULAŽE 
U OBNOVLJIVE IZVORE ENERGIJE

Održane radionice u sklopu projekta

Prostor Sinagoge opet će biti malo gradilište
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Aktualno

Davne 1976. godine Štagelj i Podravska 
klet ugledali su svjetlo dana, a do danas 
održali su se pod nazivom Podravkin re-
kreacijski centar, odnosno PRC. Otad, Po-
dravska klet radi kao restoran, a Štagelj 
kao pomoćni objekt Podravskoj kleti za 
veće grupe gostiju. Brojni su gosti, među 
kojima i mnoga poznata lica, u ovom omi-
ljenom prostoru proslavili svoj najvažnije 
životne trenutke, a održane su tu i razne 
poslovne prezentacije te ugovoreni zna-
čajni poslovi. 
Stariji se sjećaju PRC-a kao omiljene vi-
kend destinacije, neizostavnog mjesta za 
proslavu praznika. A kako i ne bi! Okružen 
prekrasnom prirodom, velikom terasom i 
mirom svega nekoliko kilometara od cen-
tra Koprivnice, PRC je godinama bio prvi 
izbor za bijeg od gradske vreve i uživanje 
u prirodi. To će zasigurno i ostati još dugo 
vremena, uskoro i preuređen s još bogati-
jom gastro ponudom i brojnim novim sa-

držajima za sve generacije. 
Prema Podravkinom projektu preuređe-
nja, dosadašnja velika terasa restorana 
Štagelj natkrivena je posebnim panelima 

koji su za lijepih dana otvoreni i propušta-
ju zrak, dok se u slučaju kiše zatvaraju. 
Na travnatom, blago uzdignutom dije-
lu, okružene stablima nalaze se sjenice 
sa stolovima i stolicama za obiteljska ili 
poslovna druženja u mirnom ambijentu. 
Za najmlađe uređeno je prostrano dječje 
igralište s ljuljačkama, toboganima i pod-
logom za sigurnu i bezbrižnu zabavu. 
Po završetku svih planiranih radova i kada 
to epidemiološke prilike dozvole, popu-
larni PRC zasjat će u punom sjaju te za-
sigurno postati jedna od najpopularnijih 
izletničkih destinacija Hrvatske.

PODRAVKIN REKREACIJSKI CENTAR U NOVOM RUHU

NOVOUREĐENI PROSTOR NUDI 
SADRŽAJE ZA SVE GENERACIJE

Novi skatepark na Cerinama

PRC je godinama bio prvi 
izbor za bijeg od gradske 
vreve i uživanje u prirodi. To 
će zasigurno i ostati još dugo 
vremena, uskoro i preuređen 
s još bogatijom gastro 
ponudom i brojnim novim 
sadržajima za sve generacije

Pogled na renovirani Štagelj

Obiteljski prilagođene sjenice koje omogućuju odmak od ostalih gostiju

Dječje igralište s protukliznom podlogom

Grad Koprivnica ove je godine pripremio 
projektnu dokumentaciju za uređenje po-
učne i trim staze „Crna gora“ u Koprivnici. 
Projekt ukupne vrijednosti 450 tisuća kuna 
prijavljen je na natječaj Ministarstva poljo-
privrede „Potpora za ulaganja u poboljša-
nje otpornosti i okolišne vrijednosti šum-
skih ekosustava“ - provedba tipa operacije 
8.5.2 „Uspostava i uređenje poučnih staza, 
vidikovaca i ostale manje infrastrukture” iz 
Programa ruralnog razvoja Republike Hr-
vatske za razdoblje 2014.-2020. Rezultati 
natječaja bit će objavljeni sljedeće godine. 
Bude li odobreno financiranje, iduće go-
dine počet će i radovi kojima će prethoditi 
javna nabava. 

Grad Koprivnica i ove godine nastavio je s 
tradicijom isplate uskrsnica i božićnica. 
Pravo na uskrsnicu i božićnicu ostvaruju 
svi umirovljenici s prebivalištem na po-
dručju grada čija mirovina, inozemna i tu-
zemna, zajedno s dodacima ne prelazi dvije 
tisuće kuna. Ovo pravo ostvaruju i osobe s 
invaliditetom korisnici osobne invalidnine s 
prebivalištem na području grada. Uskrsni-
ce iznose 100 kuna, a božićnice 200 kuna.

Projekt obnove trim 
staze „Crna gora“ 
prijavljen na natječaj 

Uskrsnice i božićnice 
za koprivničke 
umirovljenike i osobe 
s invaliditetom

Novi skatepark površine 600 četvornih 
metara bit će smješten u nastavku dječjeg 
igrališta pokraj bazena Cerine. Izgradnja 
parka zamišljena je kao podloga za razvoj 
svih koturaljkaških sportova poput skate-
boarda, rolanja i vožnje romobila. Za nje-
govu je izgradnju tvrtka Orking iz Osijeka 

izradila projektnu dokumentaciju, odno-
sno glavni projekt građevine, a ishođene 
su i sve potrebne suglasnosti. Ukupna vri-
jednost cijele investicije iznosi oko milijun 
kuna. Grad Koprivnica namjerava prijaviti 
projekt izgradnje skateparka na natječaj 
Središnjeg državnog ureda za sport.

Regionalna energetska agencija Sje-
ver u proteklih je godinu dana zajedno s 
Gradom Koprivnicom postigla zapažene 
uspjehe na nacionalnoj i europskoj razini, 
što je bilo okrunjeno nagradama za re-
konstrukciju godine i javnu nabavu inova-
cija, već spomenutim u ovom godišnjaku.
Građanima, javnoj upravi i poduzetnicima 
Agencija pomaže u projektima energet-
ske obnove, počevši od jednostavnih sa-
vjeta pa sve do pripreme i provedbe slo-
ženih projekata.
Sve zainteresirane građane Koprivnice (i 
šire) Agencija besplatno savjetuje i nudi 
pomoć u području energetske učinkovito-
sti za prijavu na javni poziv za sufinanci-
ranje energetske obnove obiteljskih kuća. 
Agencija savjetuje i stanare višestambe-
nih zgrada, a potiče i surađuje i s upravi-
teljima zgrada na pripremi projekata za 
sufinanciranje energetske obnove.
U okviru projekta BOOSTEE-CE izrađena 

je karta solarnog potencijala putem koje 
građani mogu dobiti preliminarni uvid o 
solarnom potencijalu krovova kuća i zgra-
da ako imaju namjeru postaviti solarnu 
elektranu.
Završena je provedba EU projekata uku-
pne vrijednosti 36,2 milijuna kuna, a tre-
nutno su u provedbi projekti vrijedni 16,7 
milijuna kuna.

PROVELI PROJEKTE VRIJEDNE 
GOTOVO 17 MILIJUNA KUNA

INVESTICIJA OD MILIJUN KUNA

REGIONALNA ENERGETSKA AGENCIJA SJEVER

Izrađen je glavni projekt parka
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Gradsko komunalno poduzeće Komuna-
lac d.o.o. svoje je cjelokupno poslovanje 
usmjerio prema zaštiti okoliša, posebice 
u dijelu gospodarenja otpadom, a naj-
bolja potvrda tomu je i podatak da je u 
Koprivnici čak 50,96 posto otpada priku-
pljeno odvojeno, što naš grad svrstava na 
visoko treće mjesto u Hrvatskoj po stopi 
prikupljenog odvojenog otpada, a sa 165 
kilograma odvojenog otpada po svakom 
stanovniku također je u vrhu ljestvice 
koju je objavio Zavod za zaštitu okoliša i 
prirode pri Ministarstvu zaštite okoliša i 
energetike. Podaci su to koji ohrabruju i 
daju poticaj da se odvojeno prikupljanje 
u narednim godinama još poveća, iako 
smo s postotkom od nešto manje od 51 
posto već zadovoljili Direktivu Europskog 
parlamenta i Vijeća prema kojoj se do 
2020. godine mora odvojeno prikupiti i 
reciklirati najmanje 50 posto prikupljenog 
komunalnog otpada. Već duži niz godina 

količina miješanog komunalnog otpada 
koji se odlaže na odlagalište sve je manja 
pa je tako 2009. godine odloženo 18 749 
tona, dok je 2019. godine odloženo 6240 
tona (od toga 4891,2 tone s područja gra-
da Koprivnice), a sve to uz stalno poveća-
nje uslužnog područja na okolne općine. 
Razlog smanjenju miješanog komunal-
nog otpada je ulaganje u odvajanje i od-
vojeno prikupljanje reciklabilnog otpada 
pa se tako na cijelom uslužnom području 
Komunalca na kućnom pragu odvojeno 
prikuplja papir, plastika i biorazgradivi ot-
pad, a postoje i 74 lokacije zelenih otoka s 
ukupno 238 spremnika za papir, plastiku, 
metal, staklo i tekstil.
Početkom 2004. godine izgrađeno je prvo 
reciklažno dvorište, dok je u ožujku 2015. 
godine upisano u Očevidnik reciklažnih 
dvorišta. Komunalac je početkom ove 
godine otvorio novo, drugo reciklažno 
dvorište. Korištenje reciklažnog dvorišta 

besplatno je za sve građane s uslužnog 
područja Komunalca. Uz to, stalno se 
radi na promicanju važnosti zaštite okoli-
ša, provode se edukacije sa svim intere-
sno-utjecajnim skupinama o tome kako 
pravilno razvrstati i reciklirati otpad te 
kako stvarati što manje otpada, a Kopriv-
ničanci su pokazali da su spremni odvajati 
otpad na dobrobit cijele zajednice te na taj 
način pomoći u očuvanju okoliša i prirod-
nih resursa koji se štede upravo reciklira-
njem i ponovnom upotrebom predmeta.
Gradsko komunalno poduzeće Komuna-
lac i dalje će ulagati u najbolja rješenja na 
području skupljanja i zbrinjavanja otpada, 

obnovljive izvore energije i promicati za-
štitu okoliša te kružno gospodarstvo kao 
temelj uspjeha i viziju budućnosti naše 
zelene Koprivnice, a visoko treće mjesto 
na popisu gradova s najvećim postotkom 
odvojenog skupljanja otpada dokaz je da 
idemo u pravom smjeru.

GKP Komunalac počeo je realizirati pro-
jekt „Dogradnja, unapređenje i opremanje 
postrojenja za recikliranje odvojeno saku-
pljenog biootpada u kojem se provodi teh-
nološki proces kompostiranja u Herešinu“ 
vrijednog 14,318.950,46 kuna, od čega će 
4,464.235,80 kuna sufinancirati Ministar-
stvo gospodarstva i održivog razvoja. Re-
alizacija investicije te početak rada nove 
kompostane u planu je do kraja 2021. 
godine. U središnjem dijelu postojeće 
parcele kompostane u prigradskom na-
selju Herešin bit će izgrađeno postrojenje 
za biološku obradu odvojeno sakupljenog 
biorazgradivog otpada, odnosno dvije hale 
(natkriveni prostor za pripremu materija-
la i obradu biorazgradivog otpada i nat-
kriveni prostor za naknadno postupanje 
i dozrijevanje/skladištenje), postrojenje 
za automatsko pranje podvozja vozila sa 
separatorom za recirkulaciju vode, tipski 
kontejner te tipski laboratorijsko-skladiš-
ni kontejner. Osim toga, bit će nabavljen i 
stroj za prevrtanje hrpa, mobilno sito za 
prosijavanje komposta te sustav transpor-
tera za doziranje i pakiranje komposta. Su-
vremena kompostana koju će Komunalac 
izgraditi u Herešinu omogućit će građani-
ma Koprivnice i okolnih općina još kvali-

tetnije zbrinjavanje biorazgradivog otpada. 
Svako kućanstvo na operativnom području 
Komunalca koje je imalo potrebu dobilo je 
smeđu kantu za prikupljanje biorazgradi-
vog otpada. Samo na području Koprivnice 
količina biorazgradivog otpada prikuplje-
nog na kompostištu i putem smeđih po-
suda i zelenih vreća 2019. godine iznosila 
je 5455 tona, odnosno čak 65,10 posto više 
u odnosu na godinu ranije. Građani sve 

više brinu o okolišu, a Komunalac je tu da 
pruži potrebnu bazu za zajedničke napore 
u očuvanje okoliša. Zajedničkim snagama 
već smo dosegli zavidnu stopu odvojeno 
prikupljenog otpada, u vrhu smo Hrvatske 
po odvajanju, a stalnim ulaganjem u infra-
strukturu i nove tehnologije Komunalac će 
zajedno sa svim svojim korisnicima i dalje 
raditi na očuvanju okoliša i čišćoj buduć-
nosti za generacije koje dolaze.

Aktualno

EUROPSKA DIREKTIVA O RECIKLIRANJU ZADOVOLJENA GODINU DANA PRIJE ROKA

NOVO VELIKO ULAGANJE U KOMUNALNU INFRASTRUKTURU

Koprivnica reciklira 51 posto otpada, među 
vodećim smo gradovima u Hrvatskoj

Radovi na infrastrukturi počinju sljedeće godine

Gradsko komunalno 
poduzeće Komunalac i dalje 

će ulagati u najbolja rješenja 
na području skupljanja 
i zbrinjavanja otpada, 

obnovljive izvore energije 
i promicati zaštitu okoliša 

te kružno gospodarstvo 
kao temelj uspjeha i viziju 

budućnosti naše zelene 
Koprivnice

ODVOJENO PRIKUPLJENI 
OTPAD U 2019. GODINI  
– kućanstva, zeleni otoci,  
reciklažno dvorište

PLASTIKA:  585,5 tona
PAPIR:  721 tona
STAKLO:  196,4 tone
METAL:  35,3 tone
TEKSTIL:  37,9 tona
BIORAZGRADIVI:  2253,5 tona

Odvojeno prikupljena plastika sortira se, balira i šalje na daljnju obradu

U Reciklažnom dvorištu Herešin 
građani dobivaju upute kako pravilno 
razvrstati odvojeno prikupljeni otpad

Projekt „Poboljšanje vodno-komunalne infrastrukture“ Aglome-
racije Koprivnica  vrijedan 410 milijuna kuna bez PDV-a provodit 
će se na području grada Koprivnice i općina Peteranec (naselje 
Sigetec), Đelekovec (naselje Đelekovec), Koprivnički Bregi, Rasi-
nja (naselja Rasinja i Subotica Podravska), Drnje (naselja Torčec, 
Botovo, Drnje) i Hlebine (naselje Hlebine). Bespovratna sredstva 
su u udjelu 69,2 posto od prihvatljivih troškova, odnosno iznose 
283 816 878,32 kuna. Preostali dio, 126 256 436,41 kuna sufinan-
ciraju Hrvatske vode, Ministarstvo zaštite, okoliša i energetike, 
općine, Grad Koprivnica i Koprivničke vode.
Početak izvođenja radova očekuje se početkom 2021. godine, dok 
je završetak provedbe projekta predviđen do kraja 2023. godine. 
Izgradnja se provodi u dva zasebna ugovora. Prvi obuhvaća proši-
renje sustava odvodnje na nova naselja, a drugi izgradnju i rekon-
strukciju sustava odvodnje i vodoopskrbe na području Koprivnice 
i prigradskih naselja, dogradnju postojećeg sustava odvodnje, iz-
gradnju četiri retencijske građevine i jedne rasteretne crpne sta-
nice te zamjenu i rekonstrukciju cjevovoda. Također, obuhvaćena 
je i dogradnja postojećeg vodoopskrbnog sustava. 

USKORO PROŠIRENJE I MODERNIZACIJA 
KOMPOSTANE U HEREŠINU

AGLOMERACIJA KOPRIVNICA PROJEKT VRIJEDAN 410 MILIJUNA KUNA

Nova kompostana gradit će se na postojećem 
kompostištu u prigradskom naselju Herešin

Aktualno
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Gospodarstvo

Kriza 2020. godine zaustavlja normalne 
životne i gospodarske tijekove. Uprave 
kompanija sada promišljaju kako 
održati sadašnju proizvodnju i redovite 
aktivnosti te tek onda razmišljaju o 

normalizaciji i razvoju poslovanja i razvoju kompa-
nija. Upravo sada trebaju razvojne službe i kreativci 
defi nirati scenarije budućih razvojnih koraka. Podra-
vina ima sreću da ima gospodarsku strukturu koja 
je strateška za svaku državu, a to je poljoprivreda, 
prehrambena industrija, proizvodnja lijekova, 
hidropotencijal rijeke Drave... Poslije globalne krize, 
pogotovo unutar Europske unije, po svim sadašnjim 
najavama i proračunima bit će jeftinog i izdašnog 
kapitala, a to je šansa podravskog gospodarstva, 
pogotovo naše „lokomotive razvoja i rasta“, Podrav-
ke d.d. Upravo sada treba defi nirati projekte novih 
segmenata poslovanja, osvježenje postojećih linija 
i proizvoda, treba odrediti jasan fi nancijski iskaz, 
kao i izvore fi nanciranja. Odlični rezultati poslovanja 
Podravke d.d.ukazuju na fi nancijski potencijal i to iz 
vlastitih sredstva fi nanciranja, zatim uz državne pot-
pore, sredstva Europskih fondova, ali i visoki rejting 
kompanije pri bankama. Ali zasigurno će ključan biti 
visok i značajan stručni potencijal koji će to predložiti 
i realizirati. Tržište je nesmiljeno i možda bi sada 
trebalo hrabrije ući u akviziciju komplementarnog 
programa? Nakon ove koronakrize, mijenjat će se 
industrijski prioriteti, a i gospodarska struktura bit 
će drugačija. U poljoprivredi, dugoročno, trebalo bi 
defi nirati okrupnjavanje poljoprivrednog zemljišta i 
nastaviti projekte kooperacije s poljoprivrednim pro-
izvođačima, diljem Hrvatske i šire, po proizvodnim 
cjelinama. Na taj bismo si način osigurali kvalitetnu 
i dovoljnu količinu sirovine za materijalne bilance 
proizvodnje u pogonima Podravke d.d. 
Nikako ili slabo koristimo hidropotencijal rijeke 
Drave u smislu navodnjavanja, izgradnje HE kao 
najjeftinijeg izvora električne energije... Velike su 
mogućnosti i rezerve u malom i srednjem gospo-
darstvu - segment IT industrije, obrt i uslužne dje-
latnosti. Tekuća i srednjoročna gospodarska politika 
treba, aktivnije, stimulativnim mjerama podržati taj 
segment i dati šansu poduzetništvu.

Kriza kao potencijal…

mr. Julio Kuruc
umirovljeni bankar

Grad Koprivnica otvorio je Javni 
poziv za podnošenje prijava za 
dodjelu nepovratnih subvencija 
iz Programa mjera poticanja ra-
zvoja poduzetništva na području 
grada. Riječ je o subvencijama 
kojima se provode mjere u cilju 
jačanja konkurentnog nastupa 
poduzetnika na tržištu, boljeg 
informiranja u poduzetništvu, 
poboljšanja uvjeta raspoloživosti 
fi nancijskih resursa i korištenja 
EU sredstava, korištenja podu-
zetničke prostorne i informativne 
infrastrukture za realizaciju po-

duzetničkih poduhvata, podizanja 
razine poduzetničke kulture te 
rješavanja društvenih problema 
primjenom poduzetničkih načela.
U okviru Javnog poziva realizi-
raju se mjere subvencioniranja 
uvođenja IT sustava i aplikacija u 
poslovanje, troškova poduzetnika 
početnika, zatim troškova izrade 
projektnih prijedloga za sufi -
nanciranje iz fondova Europske 
unije, nabave i ugradnje strojeva i 
opreme, izlaganja na sajmovima 
u Hrvatskoj i inozemstvu, razvoja 
tradicijskih, odnosno umjetničkih 
obrta, te troškova stručnog 
osposobljavanja i usavršavanja 
zaposlenika. Za javni poziv ove 
je godine iskazan veliki interes, 
naime, zaprimljene su 92 
prijave. Najviše je zanimanja za 
mjeru subvencioniranja nabave 
i ugradnje strojeva i opreme, 
subvencioniranja uvođenja IT 
sustava i aplikacija u poslovanje 
kao i subvencioniranja troškova 
poduzetnika početnika.

Nepovratne 
subvencije 
poduzetnicima 
i obrtnicima

Bespovratna sredstva

Grad Koprivnica za investitore u gradske poslovne 
zone pripremio je cijeli niz mjera kojima stimulira 
poduzetnike i olakšava im korake u počecima ili 
proširenju svojih djelatnosti.

Građenje
Za gradnju poslovnog objekta umanjuje se plaćanje 
obaveze komunalnog doprinosa u poduzetničkim 
zonama i to u zoni Dravska 100 posto za male i mi-
kro poduzetnike, 75 posto za srednje poduzetnike, 
50 posto za velike poduzetnike, a u zoni Radnička 
75, 50 odnosno 25 posto. Za izgradnju proizvodnih 
građevina jedinična vrijednost komunalnog dopri-
nosa umanjuje se za 75 posto za sve zone plaćanja 
komunalnog doprinosa, a pod proizvodnim gra-
đevinama smatraju se proizvodni pogoni i prate-
će servisne i skladišne građevine. Investitori koji 
grade farme namijenjene proizvodnoj djelatnosti 

Poduzetnici iskazali veliki interes
PODUZETNIČKIM MJERAMA DO POTPUNOG OSLOBAĐANJA OD PLAĆANJA KOMUNALNE NAKNADE I DOPRINOSA

ostvaruju poticaj u visini 100 posto jedinične 
vrijednosti komunalnog doprinosa. 

Komunalna naknada
Pravne osobe sa sjedištem ili fi zičke osobe s 
prebivalištem u Koprivnici, koji počinju s obav-
ljanjem poduzetničke djelatnosti oslobađaju 
se plaćanja komunalne naknade i to 100 posto 
umanjenja komunalne naknade u prvoj godini, 
75 posto u drugoj, 50 posto u trećoj i 25 posto u 
četvrtoj godini obavljanja djelatnosti. Pravnim i 
fi zičkim osobama koje imaju građevine i obav-
ljaju djelatnost u poslovnim zonama koje opre-
ma Grad umanjit će se komunalna naknada 
obračunata u skladu s Odlukom o komunalnoj 
naknadi za 50 posto. Umanjenje se ne odnosi na 
poduzetnike koji obavljaju trgovačku djelatnost.

Osobe s invaliditetom
Osobe s invaliditetom koje počinju obavljati po-
duzetničke djelatnosti radi samozapošljavanja, 
oslobađaju se plaćanja komunalne naknade 
od 100 posto u prve tri godine obavljanja dje-
latnosti i 50 posto umanjenja komunalne na-
knade od četvrte godine obavljanja djelatnosti i 
sve dok obavljaju navedenu djelatnost.

Cijene zemljišta
Početna cijena u Radničkoj iznosi 200 kuna, a 
u Dravskoj 130 kuna po četvornom metru. Ku-
poprodajna cijena dodatno se umanjuje ovisno 

o broju novozaposlenih djelatnika i to 15 posto 
za pet novozaposlenih djelatnika, pa sve do 95 
posto za više od 100 novozaposlenih. Cijena 
građevinskog zemljišta umanjuje se od 50 do 
100 posto ako je gospodarski objekt sagrađen 
prije isteka roka od 48, odnosno 24 mjeseci od 
sklapanja ugovora o pravu građenja. Dosad je 
potpisano 13 ugovora o osnivanju prava gra-
đenja, a poduzetnici stalno iskazuju interes za 
navedenu mjeru. 

U Koprivnici djeluju poslovne zone 
Dravska veličine 38 hektara s 23 poslovna 
subjekta i Radnička veličine 41 hektra 
s 20 poslovnih subjekata. Parcele su u 
potpunosti opremljene komunalnom in-
frastrukturom, a cestovno su povezane s 
podravskom magistralom. Od donošenja 
mjere poduzetničke su zone gotovo popu-
nile svoje kapacitete. 

Gotovo popunjene 
poslovne zone

Ugovore o 
pravu građenja 
potpisalo je 13 
poduzetnika
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Magistar medijske komunikacije Dinko 
Šimac već je u studentskim danima znao 
da se želi baviti snimanjem videouradaka. 
Stoga je osmislio imaginarnu filmsku kuću 
„The ikobraz“ koja je bila uvertira u njego-
vo današnje poslovanje. Nakon završetka 
magisterija u Mariboru vratio se u Kopriv-
nicu te je 2018. godine otvorio obrt Beyond 
Pines u Poduzetničkom inkubatoru. Za po-
trebe otvaranja koristio je sredstva za sa-
mozapošljavanje HZZ-a koja su mu mnogo 
pomogla budući da je kod izrade poslovnog 
plana shvatio da mu treba mnogo više nov-
ca nego što je prvotno mislio. Kupio je ne-
što opreme te platio dio doprinosa. Obrt se 
bavi izradom glazbenih spotova, reklama i 
kratkih filmova, a Dinko voli eksperimen-
tirati i s fotografijom. Dosad je surađivao s 
nekim od najpoznatijih hrvatskih glazbenih 
imena i velikim hrvatskim tvrtkama. U ino-
zemstvu se probio u Sloveniju i Srbiju, a u 

planu mu je osvajanje novih tržišta. Neka 
od najpoznatijih glazbenih imena s koji-
ma je surađivao su Darko Rundek, Ivana 
Kindl, Boa, Detour i drugi, a surađivao je 
i s brojnim tvrtkama. Osim Dinka, u obr-
tu je kao asistentica zaposlena i njegova 
djevojka Romana Pavliša koja mu poma-
že u snimanju filmova. Koprivnicu smatra 
odličnim gradom za svoje poslovanje zato 
što ima različite poznate tvrtke i mnogo 
kreativnih ljudi koji se bave glazbom i dru-
gim umjetnostima pa imaju potrebe i za 
njegovim uslugama. Dinkova je velika želja 
u budućnosti surađivati s ljudima ili tvrtka-
ma koji imaju velike ciljeve i žele dovesti do 
pozitivnih promjena u društvu, a volonter-
ski je izrađivao videomaterijale za neke od 
najvećih koprivničkih udruga. Planira se 
dodatno školovati i proširiti svoje poslova-
nje na više klijenata kako bi u budućnosti 
mogao snimati filmove kakve želi.

Poduzetnička potporna institucija Enter Ko-
privnica, osim što upravlja Poduzetničkim in-
kubatorom i Inkubatorom kreativnih industrija, 
provodi nekoliko nacionalnih i međunarodnih 
projekata. Everywhere International SMEs je 
projekt financiran iz programa Interreg Euro-
pe koji se polako privodi kraju. Implementiran 
je alat koji služi za testiranje vlastite poslovne 
ideje i spremnosti za internacionalizaciju poslo-
vanja, a dostupan je na mrežnoj stranici Entera. 
U sklopu projekta ECOS4IN radi se na uspostavi 
Digital Information Huba koji će služiti kao glav-
no mjesto za informiranje cijelog ekosustava 
te malih i srednjih poduzeća koja djeluju na 
području županije, ali i šire s obzirom da Enter 
Koprivnica jako dobro surađuje s Tehnološkim 
parkom Varaždin i Tehnološko inovacijskim 
centrom Međimurje unutar Digital Innovation 
Huba. Skorašnji je plan uspostaviti baze struč-
njaka koje će biti na raspolaganju svim malim 
i srednjim poduzetnicima (MSP) zainteresira-
nima za proširenje poslovanja i digitalizaciju. 
Na taj će način MSP-ovima biti olakšan pristup 
znanju, tehnologiji i mogućnostima financira-
nja. U sklopu projekta RegionArts radi se na 
akcijskom planu koji će sadržavati akcije za 
uspostavljanje suradnje IKT-a i umjetnika jer je 
dokazano da takve suradnje pridonose stvara-
nju inovacija u proizvodima, uslugama i poslov-
nim procesima. Enteru Koprivnica odobren je i 
projekt SCALing up in the creative industries for 
SMEs and self-employed kojemu je cilj razviti 
posebne alate za osposobljavanje zaposlenih 
u sektoru kreativnih i kulturnih industrija koji 
će im pružiti potporu kako bi poboljšali svo-
je kompetencije i vještine potrebne za jačanje 
konkurentske prednosti ovog sektora. Iz Europ-
skog fonda za regionalni razvoj sufinancira se 
i projekt Usluge za MSP-ove putem PPI Enter 
Koprivnica u sklopu kojeg se rade informiranja 
i organiziraju događaji za poduzetnike iz župa-
nije s ciljem olakšavanja pristupa poslovnim 
znanjima.

Inkubator kreativnih industrija, zami-
šljen kao prostor za razvoj inovativ-
nih i kreativnih ideja, u listopadu slavi 
godinu dana rada. O uspješnosti rada 
govori činjenica da su svi prostori za 
najam popunjeni. Svakodnevno je po-
duzetnicima na raspolaganju i najsu-
vremenija tehnologija: hologramska i 
VR oprema, 3D pisač, gaming postaja i 
telekonferencijska dvorana. U cilju po-
vezivanja, dijeljenja znanja i suradnje 
mjesečno se organiziraju online Dev-
Cafe događaji, što omogućava svim za-
interesiranima da se uključe neovisno 
o tome gdje se nalazili. Namijenjeni su 
svima koje zanimaju teme iz područja 
marketinga, novih tehnologija, dizajna 
i IT-a. Održane su i radionice Wordpre-
ssa, radionice o računalnim virusima 
te radionice razvoja mobilnih i web 
aplikacija. U sklopu Digital Information 
Huba, održana je i edukacija o načini-

ma financiranja digitalizacije poslova-
nja putem trenutno otvorenih natje-
čaja i ostalih izvora financiranja. Žene 
poduzetnice su, pak, imale priliku su-
djelovati na konferenciji s fokusom na 
poslovanje poduzetnica u kriznim uvje-
tima. Organiziran je i Food Tech Camp, 
dvodnevni program u obliku kratkih 
predavanja namijenjen proizvođačima 
i prerađivačima hrane, prehrambe-
nim inženjerima i poljoprivrednicima. 
U planu je i organizacija događaja ICT 
meets the arts koji će na primjerima 
dobre prakse prikazati suradnju ta dva 
sektora. Uz radionice 3D ispisivanja, 
bit će objavljene i prijave za pohađanje 
akcelerator programa u sklopu kojeg 
će timovi moći kreirati modele rasta i 
razvoja za plasiranje proizvoda ili us-
luge na tržište. Sve informacije o radu 
inkubatora možete pratiti na mrežnoj 
stranici www.enterkoprivnica.hr

Boris Poljak svoj prvi susret s brusnim 
materijalima imao je tijekom srednjoškol-
skog obrazovanja, na školskoj praksi, ot-
kad neprestano izučava i širi znanja veza-
na za završnu obradu proizvoda, brušenje 
i poliranje za sve grane industrije. Nakon 
višegodišnjeg rada s brusnim materijali-
ma prepoznao je da na tržištu ne postoji 
specijalizirana tvrtka koja se bavi isključivo 
proizvodnjom i prodajom brusnih i polirnih 
materijala te je prije pet godina pokrenuo 
vlastiti posao. Izradio je petogodišnji po-
slovni plan i otvorio tvrtku Pobis specija-
liziranu za proizvodnju i prodaju brusnih 
i polirnih materijala, alata i opreme te za 
savjetovanje kod završne obrade.  

Kvaliteta proizvoda im je prioritet oko ko-
jega ne pristaju na kompromise, a upravo 
zahvaljujući kvaliteti i stalnoj korisničkoj 
podršci u kratkom su se vremenu od male 
lokalne tvrtke pretvorili u vodeću tvrtku u 
Hrvatskoj u svojoj branši. Jedini su u Hr-
vatskoj koji se bave isključivo brusnim i 
polirnim materijalima. Snabdijevaju sve 
grane industrije i uslužne djelatnosti koje 
u procesu proizvodnje imaju potrebu za 
završnom obradom brušenja ili poliranja.  
Tvrtka trenutno zapošljava sedam djelat-
nika s tendencijom daljnjeg zapošljavanja, 
a najviše proizvoda plasiraju u Hrvatskoj te 
dio u zemlje u regiji. Specifičnost tvrtke je 
da nudi specijalizirana rješenja individual-
no prilagođena svakom korisniku. 
Od samih početaka, tvrtka ima veliku po-
dršku Grada Koprivnice, a dobro surađuju 
i s lokalnom zajednicom. U novoj poduzet-
ničkoj hali koju grade u Dravskoj uz pomoć 
mjera za poticanje poduzetništva Grada 
Koprivnice, vrijednoj tri milijuna kuna, za-
poslit će nove radnike i proširiti proizvodni 
asortiman. U budućnosti planiraju širenja 
na nova tržišta i razvitak novih proizvoda.

Centar Zagrljaj u Poduzetnički inku-
bator Dravska uselio je u studenom 
2019., a osnovale su ga Ivana Vladušić, 
magistra ranog i predškolskog odgo-
ja i obrazovanja, i Ana-Marija Nikolić, 
magistra pedagogije. Obje osnivačice 
vole se usavršavati pa osim formalnog 
obrazovanja posjeduju i niz certifikata 
u neformalnom obrazovanju. Iako su 
studirale izvan Koprivnice, želja im je 
bila živjeti u Koprivnici te su se nakon 
studija odlučile na pokretanje vlastitog 
posla u rodnome gradu. Centar Zagr-
ljaj osmislile su kao mjesto za pruža-
nje podrške djetinjstvu i roditeljstvu, a 
ideju su razvile još za vrijeme student-
skih dana kada su planirale načine ko-

jima će služiti zajednici, prvenstveno 
djeci i roditeljima. Svaki kutak prosto-
ra prilagodile su djeci koja s veseljem 
posjećuju njihove programe, igraju 
se, crtaju, istražuju, stvaraju i unose 
veselje u prostor Inkubatora. Provo-
de raznovrsne radionice namijenjene 
djeci od 4 do 12 godina te njihovim 
roditeljima, a prema potrebi organizi-
raju i individualna savjetovanja. Imaju 
i radionice za odrasle, savjetodavne 
razgovore za roditelje te predavanja 
i radionice za roditelje i stručnjake u 
području odgoja i obrazovanja. Trenut-
no im je aktivno nekoliko programa; 
Gospođica snažna, Upoznajmo se(be), 
Ljetna osnažionica, Mala škola emoci-

ja te Otresi stres. Otresi stres je njihov naj-
noviji i najposjećeniji program namijenjen 
djeci i odraslima u kojemu je važna uloga 
lutke Stresoždera koji je nastao u suradnji 
s koprivničkim Plish studijem. Svojim pro-
gramima nastoje osvijestiti djecu i roditelje 
te odgojno-obrazovne djelatnike o važnosti 
brige o sebi, svojim osjećajima, načinima 
ponašanja i prikladnom izražavanju te 
kontroliranju emocija. Pri osmišljavanju 
programa uvijek misle na specifične po-
trebe svakoga klijenta, bez obzira na dob, 
a najsretnije su kada svojim programima 
ili individualnim savjetovanjima dovedu do 
pozitivnih promjena. Planiraju još mnogo 
noviteta, a trenutno se bave izradom tera-
peutske slikovnice.

Provedbom nacionalnih i 
međunarodnih projekata do 
jačanja poduzetničke klime

OD INKUBATORA DO 
PROIZVODNE HALE

ENTER KOPRIVNICA

Osnivač i vlasnik tvrtke Pobis, Boris 
Poljak, širi svoju viziju razvoja 
specijalizirane tvrtke za proizvode 
namijenjene završnoj obradi

Stručni tim na raspolaganju poduzetnicima

Popunjen prostor Inkubatora

Boris Poljak

GODINU DANA INKUBATORA 
KREATIVNIH INDUSTRIJA

KREATIVNI URADCI IZ RADIONICE 
BEYOND PINES ODUŠEVLJAVAJU

Ivana Vladušić i Ana-Marija Nikolić uspješno vode Centar Zagrljaj

PODUZETNIŠTVO I KREATIVNOST

Ivana Vladušić i Ana-Marija Nikolić
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Sinonim za dječju hranu i djetinjstvo, 
Čokolino, već 50 godina, zajedno s ne-
izostavnim likom i zaštitnikom branda, 
medvjedićem Linom, uveseljava sve od 
najmlađih dana. Oduvijek se povezuje 
uz bezbrižno djetinjstvo, veselje, ra-
dost, trenutke opuštanja - jednostavno 
rečeno, izaziva sreću. Zato ne čudi da 
je Čokolino hrana za sve generacije 
jer svojom jedinstvenom recepturom 
i kvalitetom izaziva izrazito pozitivne 
emocije, bez obzira na godine. 

Kako je sve počelo
Podravka je svoju uspješnu priču pro-
izvodnje dehidrirane dječje hrane po-
čela prije 50 godina u suradnji s nje-
mačkom kompanijom Dr. Ritter&Co. 
Na tragu prvih proizvoda na bazi grisa 
s čokoladom, medom i voćem razvijen 
je i Čokolino, sinonim za dječju hranu, 
čija je prepoznatljivost i traženost sva-
kim danom sve veća. Čokolino je hrana 
za sve generacije jer svima omoguća-
va da iz njega dobiju ono najbolje: bilo 
da je pripremljen s malo mlijeka da se 
može nožem rezati, rijedak da se može 
popiti, ili „taman“ na pola puta – on je 
savršen u svakom obliku.

Izgled se mijenja, 
ali sadržaj ostaje isti
Gotovo od samih početaka medvjedić 
Lino zaštitno je lice Čokolina. Već prvih 
godina na pakiranje Čokolina postav-
ljen je na bočnu stranu, da bi krajem 
sedamdesetih godina bio premješten 
na prednju, postajući tako sinonim za 

djeci omiljenog lika i zaštitni znak Čoko-
lina. Pod nazivom Medolino medvjedić 
se pojavljuje sve do 1995. kad postaje 
medvjedić Lino, što je bio zvučni i prepo-
znatljivi nastavak u svakom nazivu proi-
zvoda povezanog s dječjom hranom. Od 
1999. naziv medvjedića apliciran je i na 
kutiju, a današnji izgled Čokolino dobiva 
2017. godine prilikom zadnjeg redizajna 
u kojem su modernizirani prepoznatljivi 
i neizostavni elementi Čokolino kutije: 
medvjedić i kućice. 

Proširenje asortimana pod 
brandom Čokolino
S vremenom, osluškujući želje i potre-
be vjernih potrošača, proširen je asor-
timan pod brandom Čokolino tako da 
je danas moguće pronaći, uz originalni 
Čokolino, i Lješnjak Čokolino, Čokolino 
Fit, Čokolino Plus, Čokolino Baby, Čo-
kolino Plus White te ovogodišnje no-
vitete Čokolino bez glutena i Čokolino 
Protein Power. 

Okus Čokolina ne prerasta se
Popularnost i prepoznatost Čokolina 
seže i izvan granica Lijepe naše te ga je 
moguće pronaći u dvadesetak zemalja 
svijeta, a najviše na tržištima Adria re-
gije i Zapadne Europe. Okus, u kojem 
se uživa već 50 godina, tajna je dugo-
vječnosti i obožavanja Čokolina, bilo od 
strane velikih ili malih. Svatko ima svoj 
recept za Čokolino, svoju zdjelicu za 
Čokolino, svoje vrijeme za Čokolino... 
jer odličan okus Čokolina nikad se ne 
preraste.

Kriza uzrokovana pandemijom korona 
virusa primjer je disruptivne krize koja je 
promijenila dosadašnju paradigmu kako 
društvenog tako i ekonomskog sustava. 
Izložila nas je brojnim ograničenjima, ali 
i ukazala na nove prilike. Promijenila je 
logiku upravljanja kompanijom tako da 
je redefi nirala procese – dodatno potakla 
digitalnu transformaciju, u nekim organi-
zacijskim cjelinama promijenila koncept 
organizacije rada, usmjerila ga na manje 

USPJEŠNA PRIČA O ČOKOLINU

Belupova kultura promjene 
paradigme poslovanja

timove, ali i korištenje novih komunikacij-
skih kanala i alata.  
Skype for Business i Microsoft Teams dvije 
su platforme koje predstavljaju poslovni 
korporativni standard te je većina Belu-
povih sektora birala upravo komunikaciju 
između te dvije platforme. 
Većina zaposlenika Belupa vrlo se brzo 
snašla u novom okruženju te su nastavili 
raditi i komunicirati uz isti ili veći učinak te 
je čak nekoliko velikih projekata nastav-
ljeno tijekom koronakrize, upravo zahva-
ljujući mogućnostima digitalnih platformi.
Hrvoje Kolarić, predsjednik Uprave Be-
lupa, istaknuo je kako su morali biti brzi, 
jer u krizi trenutna znanja, kompetencije 
i resursi gube na vrijednosti. U tom kon-
tekstu morali su mijenjati sebe i svoje po-
slovne modele budući da ne postoje više 
“najbolje prakse”, jer je promijenjen kon-

tekst u kojem su one vrijedile. Nastale su 
nove pretpostavke na kojima treba graditi 
buduću logiku poslovanja. Predsjednik 
Uprave također je naglasio kako je u kri-
zi, poput ove, evidentno da je farmaceut-
ska industrija strateška industrija svake 
zemlje. Na njenoj snazi počiva održivost 
zdravstvenog sustava.
Belupo se proteklih mjeseci nije značaj-
no suočio s padom prihoda od prodaje, 
štoviše, u prvih devet mjeseci ove godine 
posluju u planiranim veličinama. Ipak, je-
dan od najvećih izazova, koji sustavno op-
terećuje poslovanje na hrvatskom tržištu, 
naplata je potraživanja, koja je sada već 
na 135 dana. 
Kada se govori o prihodima s izvoznih 
tržišta, osobito tržišta Ruske Federaci-
je, na kojima ostvaruju polovicu prihoda, 
suočeni su s nestabilnim tečajem rublje u 

odnosu na euro i u odnosu na kunu. Ipak, 
u Belupu vjeruju da će do kraja godine, 
intenzivno radeći na unutarnjim prilagod-
bama i s dodatnim naporima u upravlja-
nju troškovima, donekle kompenzirati 
dosadašnje negativne tečajne razlike. 
Iako je prirodno boriti se protiv promjene 
statusa quo, usredotočiti se na oporavak i 
što brži povratak na business as usual, rje-
šenje krize leži u što bržem identifi ciranju 
slabosti postojeće paradigme poslovanja 
i kreiranju nove te izgradnji organizacije, 
ponude i tržišta koji će biti usklađeni s no-
vom logikom. Hrvoje Kolarić„ predsjednik 
Uprave Belupa, zaključio je kako modeli 
poslovanja na koje smo navikli više neće 
biti mogući. Kriza nam je dala priliku za 

proaktivnim pristupom, propitivanjem i 
mijenjanjem postojeće logike poslovanja. 
Dosadašnje iskustvo govori kako će ju u 
Belupu znati iskoristiti.

Hrvatskoj farmaceutskoj industriji 
potrebna je neposredna strateška 
podrška države kako bi oslobodila 
sve svoje potencijale, a na korist 
cijeloga društva. Proces je započet 
promjenom ključne regulative u 
području politike lijekova, za što je 
trebalo gotovo desetljeće, a koja je 
završena početkom 2019. godine 
donošenjem novih pravilnika o 
lijekovima. Predstojeći dio procesa 
je dodatno snažnije uključivanje 
generičkih lijekova u liječenje 
pacijenata u Hrvatskoj, po uzoru na 
bogatije zemlje koje u svojim pira-
midama liječenja koriste upravo ovaj 
portfelj lijekova, radi širenja njihove 
dostupnosti većem broju pacijenata 
te ostvarenju značajnih ušteda. Isto 
bi trebalo učiniti i u Hrvatskoj, što 
je neposredna nadležnost i ovlast 
Ministarstva zdravstva te HZZO-a.

OSLOBODITI 
POTENCIJAL 
HRVATSKE 
FARMACEUTSKE 
INDUSTRIJE

Rješenje krize leži u što 
bržem identifi ciranju 
slabosti postojeće paradigme 
poslovanja i kreiranju nove te 
izgradnji organizacije, ponude 
i tržišta koji će biti usklađeni s 
novom logikom

BUDI LEAN, BUDI UČINKOVITIJI!

eanPREHRAMBENI 
SINONIM DJETINJSTVA 
SLAVI 50 GODINA

Kriza uzrokovana pandemijom korona 
virusa primjer je disruptivne krize koja je 
promijenila dosadašnju paradigmu kako 
društvenog tako i ekonomskog sustava. 
Izložila nas je brojnim ograničenjima, ali 
i ukazala na nove prilike. Promijenila je 
logiku upravljanja kompanijom tako da 
je redefi nirala procese – dodatno potakla 
digitalnu transformaciju, u nekim organi-
zacijskim cjelinama promijenila koncept 

novom logikom
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Poljoprivredni proizvođači koji svo-
je proizvode prodaju na Gradskoj trž-
nici i ove su godine dobili certifikat i 
oznaku „Proizvodi hrvatskog seljaka“. 
Koprivnička tržnica članica je Udruge hr-
vatskih tržnica (UHT), a 2013. godine po-
čeo je projekt Certificirane seljačke tržni-
ce u suradnji s Udrugom hrvatskih tržnica, 
Gradom Koprivnicom i Poljoprivrednom 
savjetodavnom službom. Postupkom cer-
tificiranja obuhvaćeni su poljoprivredni 
proizvođači koji na tržnici prodaju vlastite, 

domaće uzgojene poljoprivredne proizvo-
de. Ove godine certifikate su dobila 42 
poljoprivredna proizvođača, odnosno čak 
13 više u odnosu na lani kada ih je bilo 
29. Svakog certificiranog proizvođača na 
koprivničkom placu lako se može uočiti 
po već prepoznatljivim obilježjima: žutoj 
majici, zelenoj pregači i certifikatu koji su 
izložili na svojem prodajnom mjestu. 
I u dijelu tržnice na kojem se prodaje 
tekstil, kućne potrepštine i proizvodi za 
groblje proširena je ponuda zakupaca. U 

novom petogodišnjem ciklusu koji je za-
počeo krajem 2019. godine broj iznajmlje-
nih kućica porastao je na 33, u odnosu na 
prethodno razdoblje kada su zakupci svo-
je proizvode nudili u 26 kućica.
Detalje o proizvodnji i ponudi svakog cer-
tificiranog proizvođača te tvrtkama i obr-
tima koji prodaju svoje proizvode na Grad-
skoj tržnici možete pronaći na mrežnim 
stranicama Komunalca ili u Facebook 
grupi „Koprivnički plac online“.

Koprivnički plac online platforma je pokrenuta na Facebooku kao od-
govor na privremeno zatvaranje Gradske tržnice na početku izbijanja 
pandemije koronavirusa. GKP Komunalac na ovaj način pomogao je 
domaćim poljoprivrednim proizvođačima da promoviraju svoje domaće, 
svježe i zdrave namirnice koje se inače prodaju na Gradskoj tržnici u Ko-
privnici te da kupci na jednom mjestu nađu sve ono što bi kupili na placu. 
Iako je Gradska tržnica vrlo brzo nakon zatvaranja ponovno otvorena, u 
grupi Koprivnički plac online i dalje možete pronaći dnevnu ponudu vri-
jednih lokalnih poljoprivrednih proizvođača, kao i podatke o tome kako 
već danas uživati u jutros ubranoj salati, mladom luku ili pak svježem 
siru i vrhnju, namirnicama koje biste inače potražili na placu. Grupa Ko-
privnički plac online ima više od 4700 članova koji i dalje koriste moguć-
nost oglašavanja svojih proizvoda te pronalaska kupaca s jedne i kupnje 
svježih proizvoda i izravan kontakt s proizvođačima s druge strane.

KOPRIVNIČKI PLAC – I DALJE PRAVO MJESTO ZA VAS!

Na Gradskoj tržnici sve je više 
certificiranih poljoprivrednih proizvođača

Svaki certificirani proizvođač dobio je certifikat, majicu i pregaču
Obrtnici na placu rade i prodaju 
svoje proizvode već desetljećima

KOPRIVNIČKI PLAC ONLINE SPOJIO PROIZVOĐAČE I KUPCE

U Udruženju obrtnika Koprivnica, unatoč 
godini koju je zasigurno najviše obilježila 
kriza zbog korone, razloga za zadovolj-
stvo itekako imaju. Naime, broj obrta na 
području Udruženja trenutno je veći nego 
početkom godine te trenutno broji 839 čla-
nova. Cilj je doseći brojku od 976 članova 
kakva je bila početkom 20. stoljeća. 
Zaključno s rujnom novih obrta u Udruže-
nju je 72, a odjavljeno je 33 obrta, od čega 
se na Koprivnicu odnosi 45 prijava i 22 
odjave.

Najveći rast bilježe uslužne djelatnosti in-
telektualnog karaktera, dizajniranje i sl. 
Također, posebno vesele i novi građevinski 
obrti s obzirom da je potražnja za njihovim 
uslugama značajno u porastu. 
Posebno su u Udruženju ove godine za-
dovoljni zbog završenog natječaja za kon-
cesiju za dimnjačarske poslove. Naime, 
koncesija je za naredno razdoblje od pet 
godina smanjena, što će zasigurno olak-
šati poslovanje koprivničkim obrtima koji 
pružaju ovu vrstu usluga. Ovime je Grad 
još jednom pokazao kako osluškuje potre-
be obrtnika te svoje gospodarske politike i 
kreira u skladu s njima.

Komunalac, Grad Koprivnica i tvrtka Vemo 
trade realizirali su projekt suradnje na 
podizanju svjesnosti o važnosti uvođenja 
papirnatih vrećica umjesto dosadašnjih 
plastičnih. Vemo trade ovog je proljeća 
prodavačima na Gradskoj tržnici i na Trgu 
bana Jelačića donirao 10 000 papirnatih 
vrećica kako bi svoje proizvode pakirali u 
ekološki prihvatljivu ambalažu te na taj 
način poticali kupce na smanjenje korište-
nja plastičnih vrećica.
Anita Sakač, asistentica izvršnog direktora 
tvrtke Vemo trade, rekla je kako su u vrije-

me krize željeli pomoći lokalnim poljopri-
vrednim proizvođačima koji prodaju svoje 
proizvode na tržnici tako da im olakšaju 
nabavku ambalaže za njihove proizvode.
Tanja Vukušić, direktorica sektora zelenih 
površina, groblja i tržnica u Komunalcu, 
naglasila je da Komunalac svojom poli-
tikom društveno odgovornog poslovanja 
nastoji educirati sve građane o važnosti 
zaštite okoliša, a upravo ovakvim akcijama 
u suradnji s koprivničkim tvrtkama naj-
bolje se politika zaštite okoliša provodi u 
praksi.

Carlsbergova nastojanja u Koprivnici 
svake godine ponovno dokazuju koliko je 
tvrtka predana tome da proizvodi pivo za 
bolje danas i sutra. Kontinuirano ulaganje 
u modernizaciju proizvodnje i briga o za-
poslenicima i okolišu možda tome najbolje 
svjedoči. 
U Carlsbergu je ovo razmišljanje prisutno 
od samog osnutka kompanije. U 19. sto-
ljeću kad je J. C. Jacobsen u Kopenhage-
nu osnovao svoju kompaniju, njegov način 
razmišljanja bio je novost. Tada održivost 
nije bila niti prepoznata kao pojam. Ljudi 
su samo osjećali da se radi o revolucio-
narnom pogledu na svijet.
Ostavština osnivača i danas živi u am-

bicioznim nastojanjima cijele Carlsberg 
grupacije. Zajedničke, globalne inicijative 
poput „Zajedno prema NULA“ u kojima su 
postavljeni ciljevi održivosti daju impresiv-
ne rezultate upravo zbog toga što svaka 
pojedinačna Carlsbergova pivovara lokal-
no pozitivno utječe na društvo i okoliš. U 
Carlsbergu su posebno ponosni što njiho-
va pivovara u Koprivnici aktivno doprinosi 
tim ciljevima. 

Broj koprivničkih obrta 
kontinuirano raste

Prodavačima na tržnici Vemo trade 
donirao 10 000 papirnatih vrećica

Ciljevi održivosti 
daju najbolje 
rezultate

UDRUŽENJE OBRTNIKA

CARLSBERG

Ekološki prihvatljiva ambalaža na koprivničkom placu

Zahvaljujući potporama 
kupljen novi alat za rad
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Svim građankama i građanima čestitamo Dan grada Koprivnice!
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Komunalno gospodarstvo

Zaposlenici Komunalca kose travu povr-
šine 587.960 metara četvornih, što godiš-
nje iznosi čak 4,952.300 metara četvornih. 
Košnja se obavlja po rasporedu koji se 
može vidjeti na GIS-u zelenih površina (gis.
koprivnica.hr/gis) ili u tjednom rasporedu 
na mrežnoj stranici Komunalca, a osim 
zelenih površina u gradu, kose i javne po-
vršine u svim prigradskim naseljima. Da bi 
omogućio što učinkovitije obavljanje rado-
va, Sektor zelene površine, groblja i tržni-
ca investirao je u opremu koju koriste za-
poslenici koji svakodnevno uređuju zelene 
površine i cvjetne gredice. U vozni park ko-
silica Komunalac je dodao rotacijsku kosili-
cu sa sakupljanjem otkosa vrijednu gotovo 
250 tisuća kuna te teretno vozilo za vrtlare 
vrijedno nešto manje od 130 tisuća kuna. 

I ove godine nastavljena je sadnja stabala 
na mjestima gdje su lani uklonjena, zbog 
toga što su se posušila ili zbog bolesti. 
Kod odabira stabala vodilo se računa da 
se posade vrste koje su tu bile i prije, osim 
na mjestima gdje su se ta stabla pokaza-
la neotpornim ili neadekvatnim za svoju 
poziciju. Ukupno je posađeno 93 stabla i 
30 sadnica ukrasnog grmlja. Stablo lipe 
kod kapelice na Varaždinskoj cesti bilo je 
bolesno i staro te se zbog sigurnosti gra-
đana i obližnjeg sakralnog objekta moralo 

ukloniti. Podsađeno je istom vrstom u sta-
ri panj koji je toliko propao da je bio bogat 
humusom idealnim za sadnju mladog 
stabla. Osim toga, ispred zgrade Doma 
zdravlja uklonjena je crvenolisna bukva 
koja, nažalost, nije zadovoljila na zdrav-
stvenom pregledu koji su obavili stručnja-
ci za takve preglede. Novo stablo bukve 
posađeno je na istoj lokaciji u sklopu je-
senske sadnje koja se pokazala boljom od 
proljetne, jer je zbog završetka vegetacije 
stablu manje stresno presađivanje.

Prema projektu revitalizacije koprivničkog 
Gradskog parka, zaposlenici Komunal-
ca uklonili su četiri stabla kojima je zbog 
starosti ili bolesti narušena stabilnost pa je 
postojala mogućnost da ih sruši jak vjetar. 
Stabla su uklonjena uz sve dozvole Grada 
Koprivnice i Konzervatorskog odjela Mini-
starstva kulture u Bjelovaru, a uklonjeno 
je i stablo kestena na početku šetnice uz 
Zrinski trg. Kesten je posađen 1908. go-
dine i vijek trajanja bio mu je pri kraju, a 
na njemu su se pojavile i gljive te bakterije 
koje su ubrzale proces truljenja deblja i ot-
padanja kore. Sva uklonjena stabla bit će 
zamijenjena novim sadnicama.
U gradskom parku obnovljene su i drve-

ne klupe koje se svake godine premazu-
ju novom bojom kako bi ih se zaštitilo od 
vremenskih utjecaja i oštećenja te kako bi 

se osvježila boja. Osim toga, obojane su i 
fontane te su na njima obavljeni manji po-
pravci.

U sklopu revitalizacije zelenih površina na 
Gradskom groblju Pri Sv. Duhu do blagda-
na Svih svetih izvađene su stare i osušene 
smaragdne tuje te posađena mlada živica 
obične tuje koja se pokazala otpornom 
vrstom na nametnika tujinog moljca koji 
je uzrokovao sušenje postojeće živice. Na 
koprivničkom gradskom groblju obavljeno 
je i niz drugih radova na uređenju, a to je 
bojanje 104 drvena spremnika uz staze u 
kojima se nalaze kante za odlaganje lam-

paša i miješanog komunalnog otpada, 
obnova i bojanje pipa i postolja za vodu te 
bojanje ograde. Orezane su sve ogradne 
živice te je uređeno ukrasno grmlje izme-
đu nadgrobnih spomenika i uz staze.
Početkom listopada u staroj mrtvačnici 
otvorena je izložba u povodu pokapanja 
posmrtnih ostataka srednjovjekovnih ži-
telja Koprivnice koji su pronađeni tijekom 
iskapanja kod crkve svetog Nikole 2015. 
godine.

U sklopu mrtvačnice na mjesnom groblju 
u prigradskom naselju Reka obavljeni su 
radovi na zamjeni dotrajalih keramičkih 
pločica na trijemu objekta. Postavljene su 
nove pločice i napravljeni popratni poslovi 
te uređen okoliš. Prije nekoliko mjeseci na 
zahtjev mještana Reke i drugih posjetitelja 
rečkog groblja izvađena su stara stabla 
smreka uz rub groblja i posađeno 80 tuja 
koje će se formirati u nisku zimzelenu živ-
cu koja je primjerenija grobljanskoj horti-
kulturi. U narednom razdoblju nastavit će 
se zamjena starih stabala mladom zimze-
lenom živicom.

Komunalac nabavio 
opremu za košnju, 
godišnje se pokosi 
gotovo pet milijuna 
"kvadrata" trave

Ove godine posađeno stotinjak novih 
stabala i brojne sadnice ukrasnog grmlja

Uklonjena opasna 
stabla, uskoro sadnja 
mladih stabala, uređene 
su klupe i fontane

Na groblju u Reki 
obnovljen trijem 
mrtvačnice i posađena 
zimzelena živica

REVITALIZACIJA GRADSKOG PARKA REVITALIZACIJA GRADSKOG GROBLJA PRI SV. DUHU

Posađena nova živica, orezano 
ukrasno grmlje i obnovljena 
grobljanska infrastruktura

Posađene su nove tuje na mjestima gdje su se stare osušile

Prije mjesec dana uređen 
je trijem mrtvačnice

Sve klupe u Gradskom parku jednom 
godišnje premazuju se novom bojom

Sadnja nove crvenolisne bukve kod Doma zdravlja

Nova lipa na Varaždinskoj 
posađena je u stari panj 
bogat humusom
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HUMANITARNA AKCIJA

ZA OBOLJELE OD LEUKEMIJE I 
LIMFOMA PRIKUPLJENO 14,7 
TONA PLASTIČNIH ČEPOVA

Reciklažno dvorište Herešin otvoreno je 
u travnju ove godine i od samog počet-
ka rada građani Koprivnice svakodnevno 
donose svoj odvojeno prikupljeni otpad u 
dvorište. Ukupna vrijednost projekta koji 
se prostire na 2700 prostornih metara 
je 5,2 milijuna kuna od čega je 85 posto 
iznosa sufinancirano iz Kohezijskog fon-
da Europske unije, dok je ostatak osigu-
rao Grad Koprivnica. Reciklažno dvorište 

je izgrađeno, opremljeno spremnicima, 
kontejnerima i uređajima za usitnjavanje 
i baliranje različitih vrsta odvojeno pri-
kupljenog otpada. Ima značajnu ulogu u 
cjelokupnom sustavu gospodarenja ot-
padom jer služi kao poveznica kojom je-
dinica lokalne samouprave ostvaruje vezu 
između svojih građana, ovlaštenih saku-
pljača i prerađivača.
Šimun Božin, umirovljenik iz Koprivnice, 

kaže kako je reciklažno dvorište odlična 
stvar za građane koji često puta ne znaju 
kamo bi s kućnim otpadom, a ovdje zapo-
slenici Komunalca upute svakog korisni-
ka kamo odložiti koju vrstu otpada. Ovdje 
je prvi put i siguran je da će ponovno doći 
jer kod kuće ima dosta stvari koje mu više 
ne trebaju.
Kaže i kako je odlično to što reciklažno 
dvorište radi i subotom jer mu tada u po-
sjet dolazi kći s kojom će počistiti kuću, 
odvojiti otpad i dovesti ga ovamo. Šimun 
je također istaknuo kako plastiku, papir i 
biorazgradivi odvaja kod kuće, a staklo i 
metal odlaže na zelenom otoku. 
Zahvaljujući odgovornim građanima koji 
odvojeno prikupljaju otpad te ga dovoze 
u Reciklažno dvorište Herešin, od počet-
ka rada do kraja rujna prikupljeno je 460 
tona raznog (reciklabilnog) otpada.

VRSTA OTPADA KOLIČINA (u tonama)

Papir i karton 14,572
Otpadna plastika (uključuje i stiropor i tvrdu plastiku) 16,864
Metali 16,904
Staklo - rinfuza 10,833
Rabljeno ulje 0,98
Onečišćena ambalaža i ambalaža od opasnih tvari 0,001
Otpadne gume 13,78
Izolacijski materijali 18,364
Azbestne ploče 44,771
Ravno staklo (prozorsko) 42,969
Otpadni tekstil 21,102
Fluorescentne cijevi 0,101
Odbačena oprema koja sadrži klorofluorougljike 4,34
Jestiva ulja i masti 0,243
Nesortirane baterije 0,11
Električni i elektronički otpad 34,092
Glomazni otpad 215,156
Boje, tinte, ljepila 3,921
Ostalo 0,424

RECIKLAŽNO DVORIŠTE HEREŠIN

Građani u pola godine predali 
460 tona odvojenog otpada

Reciklažno dvorište u Herešinu otvoreno je u travnju ove godine

Šimun Božin kaže kako bi svi 
trebali odvajati otpad i čuvati okoliš

U suradnji s Franjevačkim svjetovnim 
redom (OFS) iz župe sv. Antuna u Ko-
privnici prije osam godina pokrenuta 
je humanitarna akcija prikupljanja 
otpadnih plastičnih čepova i poklo-
paca koje Komunalac predaje Udruzi 
oboljelih od leukemije i limfoma iz Ča-
kovca, koja njihovom prodajom kupuje 
lijekove neophodne za liječenje obo-

ljelih. Do danas je prikupljeno i udruzi 
predano 14,7 tona plastičnih čepova i 
poklopaca koji se marljivo sakupljaju u 
Franjevačkom samostanu, u školama 
i vrtićima diljem županije, u Komunal-
cu, na tržnici i drugim lokacijama, a u 
ovu hvalevrijednu akciju uključile su se 
i brojne udruge i pojedinci.

GKP Komunalac Koprivnica 2011. go-
dine otvorio je kompostanu za obradu 
biootpada koji se skuplja sustavom od 
vrata do vrata putem posuda i vreća na 
području Koprivnice i okolnih općina i 
održavanjem zelenih površina grada. 
Godišnje se skupi oko 5500 tona bio-
otpada, a obrada se obavlja aerobnim 
načinom na otvorenom putem kom-
postnih hrpa. Prate se svi parametri 
poput vlage, ph i temperature, a sam 
proces kompostiranja traje od četiri 
do šest mjeseci. Konačni proizvod je 
DomKo – kompost prve klase prema 
svim obavljenim analizama i može se 
koristiti u poljoprivrednoj proizvodnji, 
uzgoju sadnica, cvijeća kao prvoklasni 
poboljšivač tla. Godišnje se proizvede 
oko 1500 tona komposta prve klase 
prema svim standardima i zakonima 

te prema normi ISO 14001 i 9001.
Kvalitetna hranjiva svojstva DomKa 
omogućuju široku primjenu u raznim 
granama poljoprivredne proizvodnje, 
odnosno kod pripreme tla za uzgoj po-
vrća, začinskog, ljekovitog i ukrasnog 
bilja, kod formiranja cvjetnih ploha, 
prihrane u vinogradarstvu i voćarstvu.

I ove godine zaposlenici Socijalne zadruge 
Humana Nova iz Čakovca preuzimaju tek-
stil koji Komunalac prikuplja u Reciklažnom 
dvorištu Herešin. Suradnja Komunalca i ove 
zadruge koja zapošljava osobe s invalidi-
tetom i druge društveno isključene osobe 
traje već nekoliko godina, i to na obostrano 
zadovoljstvo. Od početka rada Reciklažnog 
dvorišta Herešin građani su zbrinuli više 
tona tekstila koji je u nekoliko navrata preu-
zela Humana Nova, kao i sav tekstil uskladi-
šten u reciklažnom dvorištu u Dravskoj, koji 
se prikuplja na zelenim otocima.

Dobra suradnja Komunalca 
i Zadruge Humana Nova 
nastavlja se i dalje

Glomazni otpad Komunalac na kućnom 
pragu prikuplja jednom godišnje, i to pre-
ma rasporedu odvoza otpada po rajonima. 
Osim toga, moguće ga je besplatno zbrinuti 
na Reciklažnom dvorištu Herešin, gdje je od 
početka rada u travnju do danas prikupljeno 
215 tona glomaznog otpada. Kako bi se ovaj 
otpad što učinkovitije evidentirao i uskladištio 
u kontejnerima, mole građane da prilikom 
donošenja sav otpad koji žele zbrinuti u re-
ciklažnom dvorištu bude razvrstan prema 
vrsti materijala. Osim jednom godišnje na 
kućnom pragu te tijekom cijele godine u reci-
klažnom dvorištu, građani mogu zatražiti do-
datne odvoze koji se naplaćuju prema cjeniku 
objavljenom na internetskim stranicama Ko-
munalca. U glomazni otpad spada kupaon-
ska oprema, stvari za djecu, podne obloge, 
namještaj, kuhinjska i vrtna oprema i ostali 
glomazni otpad, a detaljan popis može se 
pronaći na mrežnim stranicama Komunalca.

Glomazni otpad je koristan, 
nije mu mjesto u šumi

DomKo-kompost iz naših kućanstava i ove 
je godine zadovoljio kriterije prve klase
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U NEPUNE DVIJE GODINE BUSKO PREVEZAO 10 308 PUTNIKA

Besplatni javni gradski pri-
jevoz BusKo koji se obavlja 
s dva minibusa na električni 
pogon i ove se godine pokazao 
vrlo uspješnim projektom koji 
koristi sve veći broj građana. 
Iako zbog mjera zaštite od 
koronavirusa, BusKo nije pro-
metovao od sredine ožujka do 
kraja rujna ove godine, već s 
prvim danima ponovnog pro-
metovanja vidljiv je pozitivan 
trend sve češćeg korištenja 
ovog besplatnog javnog grad-
skog prijevoza. BusKo prome-
tuje na dvije linije, jednoj koja 
vozi širim središtem grada te 

liniji koja obuhvaća prigradska 
naselja i rubne dijelove Ko-
privnice. Tako je ove godine, 
u nepuna tri mjeseca rada, 
BusKo prevezao 2507 putni-
ka, a ukupan broj od početka 

2019. do kraja rujna iznosi 10 
308 putnika. BusKo najviše 
koriste mještani prigradskih 
naselja te učenici i studenti 
koji u Koprivnicu dolaze vla-
kom iz okolnih gradova.

BicKo sustav prvi je javni servis za prijevoz bicikli-
ma u Koprivnici koji se može koristiti besplatno ti-
jekom cijelog tjedna od 6 do 22 sata. Rezultati su do 
sada više nego zadovoljavajući s obzirom na 1300 
registriranih korisnika i 80 000 korištenja bicikala 
od 2014. godine do danas. Sustav ima sedam stani-
ca: Zrinski trg, Lenišće, Kampus, groblje, kolodvor, 
Dom mladih i Cerine, a postoji i posebna priključna 
stanica za električne bicikle e-Kampus. 
Najposjećeniji terminali su kod željezničkog kolod-
vora i Gradske tržnice, a u prometu je 60 bicikala, 
od toga 70 posto u stalnom opticaju. Podaci o slo-
bodnim biciklima, odnosno postoljima, dostupni su 
korisnicima na svakom pilonu i preko web aplikaci-
je Go2bike.hr. Svi registrirani korisnici od ove sezo-
ne mogu iznajmljivati bicikle i putem pametnog te-
lefona – skeniranjem QR kodova s košarice bicikla. 
Jednom godišnje radi se kompletan servisni pre-
gled bicikala i stanica te popravci po potrebi tijekom 
sezone. Ovogodišnja sezona korištenja BicKa zavr-
šila je, a u promet ponovno kreću na proljeće.

Biciklistički centar Koprivnica informativni je 
centar grada Koprivnice u kojem svi građani i 
turisti mogu dobiti informacije o biciklističkim 
rutama u okolici i šire i u kojem mogu posuditi 
bicikle za istraživanje i uživanje u tim rutama. 
Korisnicima je na raspolaganju 20 sportskih 
bicikala za odrasle i pet dječjih, a mogu se po-
suditi na maksimalno tjedan dana. Uz bicikle 
korisnici mogu dobiti i svu potrebnu opremu 
poput kaciga, lokota i letaka s označenim 
biciklističkim rutama. Sve informacije o uvje-
tima posudbe i samo preuzimanje bicikala 
potražite na recepciji Bazena Cerine i na broj 
telefona 048/240-570.

STUDENTICE IVANA I MARTA: BUSKOM PUTUJEMO 
SVAKOG DANA, NAJBOLJE JE TO ŠTO JE BESPLATAN

VOZNA LINIJA 1 – ZELENA LINIJA KAMPUS → AUTOBUSNI KOLODVOR

STAJALIŠTE VRIJEME POLASKA
Kampus 06:50 08:10 11:20 12:10 13:10 13:30 14:10 18:15 19:00 19:35
Stadion 06:53 08:13 11:23 12:13 13:13 13:33 14:13 18:18 19:03 19:37
Bolnica (Ul. braće Radića) 06:57 08:17 11:27 12:17 13:17 13:37 14:19 18:20 19:07 19:41
Trg mladosti 07:02 08:22 11:32 12:22 13:23 13:42 14:23 18:25 19:13 19:46
Autobusni kolodvor DOLAZAK 07:06 08:26 11:36 12:36 13:27 13:46 14:26 18:29 19:16 19:49

AUTOBUSNI KOLODVOR → KAMPUS

STAJALIŠTE VRIJEME POLASKA
Autobusni kolodvor 07:45 08:50 11:50 12:30 13:30 13:50 14:45 18:40 19:20
Centar (Županija) 07:48 08:53 11:53 12:33 13:33 13:53 14:48 18:43 19:23
Bolnica (Ul. braće Radića) 07:54 08:59 11:59 12:39 13:39 13:59 14:54 18:49 19:29
Stadion 07:58 09:03 12:03 12:43 13:43 14:03 14:59 18:54 19:32
Kampus DOLAZAK 08:02 09:07 12:07 12:47 13:47 14:07 15:03 18:58 19:34

  

VOZNA LINIJA 2 – PLAVA LINIJA
KAMPUS → VINICA → STARIGRAD 
→BOLNICA → KAMPUS

STAJALIŠTE VRIJEME POLASKA
Kampus 06:00 12:00
Autobusni kolodvor 06:06 12:06
Varaždinska 
(Pri Sv. Duhu)

06:08 12:08

Ulica kneza Branimira 06:10 12:10
Vinica (Društveni 
dom)

06:14 12:14

Vinogradska ulica 06:28 12:18
Križevačka cesta 06:20 12:20
Starigrad 
(Starogradska)

06:26 12:26

Starigrad 
(Društveni dom)

06:27 12:27

Pod lipama 06:30 12:30
Draganovec 06:32 12:32
Supernova Koprivnica 06:37 12:37
Bjelovarska cesta 06:39 12:39
Bolnica (Braće Radić) 06:42 12:42
Stadion 06:44 12:44
Kampus DOLAZAK 06:46 12:48 

KAMPUS → BOLNICA → STARIGRAD 
→VINICA → KAMPUS

STAJALIŠTE VRIJEME POLASKA
Kampus 10:20 16:50
Stadion 10:22 16:54
Bolnica (Braće Radić) 10:24 16:56
Bjelovarska cesta 10:27 16:59
Supernova Kopriv-
nica

10:29 17:01

Draganovec 10:34 17:06
Pod lipama 10:36 17:08
Starigrad 
(Društveni dom)

10:39 17:11

Starigrad 
(Starogradska)

10:40 17:12

Križevačka cesta 10:46 17:18
Vinogradska ulica 10:48 17:20
Vinica 
(Društveni dom)

10:52 17:24

Ulica kneza 
Branimira

10:56 17:28

Varaždinska 
(Pri Sv. Duhu)

10:58 17:30

Autobusni kolodvor 11:02 17:32
Kampus DOLAZAK 11:08 17:38

Građani se BicKom 
vozili čak 80 000 puta

Javni gradski 
bicikli dostupni i na 
aplikaciji Go2bike

BICIKLISTIČKI CENTAR 
OD OVE GODINE NA 
BAZENIMA CERINE

Otkako je počela nova aka-
demska godina studentica Iva-
na koja u Koprivnicu na studij 
dolazi iz Varaždina BusKo ko-
risti svakog dana. Posebno joj 
odgovara vozni red jer s auto-
busnog kolodvora autobus po-
lazi odmah nakon što u Kopriv-
nicu stigne vlak tako da uvijek 
na vrijeme stigne na predava-
nja na Sveučilištu Sjever. 
S njom se složila i njezina kole-
gica Marta iz Ludbrega koja je 
dodala kako je BusKo izuzetno 
koristan zimi jer put do kam-
pusa nije kratak, a svakodnev-
no joj štedi novac jer ne mora 
plaćati taksi kako bi došla na 
odredište.
S BusKom je vrlo zadovoljna i 
Rosana Štrocinger koja kaže 
kako je uvođenje ovakvog nači-
na gradskog prijevoza odlična 
stvar za sve građane te svima 
preporuča korištenje BusKa.
Rosana ističe kako je vozni red 
odličan, stanice su posložene 
baš kako odgovara i ugodno 
ju je iznenadilo to što je vožnja 
besplatna. Često koristi usluge 
BusKa jer dolazi majci u posjet 
u dom za umirovljenike. Po-
sebno je pohvalila sve koji su 
započeli i realizirali ovaj pro-
jekt, pogotovo jer ne zagađuje 
okoliš i nije trošak za putnike.

Ivana i Marta svakodnevno koriste BusKo 
za odlazak na predavanja na fakultet

Rosana Štrocinger BusKom 
dolazi u posjet majci u 
domu za umirovljenike

BusKo ima 12 sjedećih mjesta 
i vozi tijekom cijelog dana
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Upravna zgrada trgovačkog društva „Kampus“ d.o.o. Koprivnica
Državni arhiv u Varaždinu, Depadansa Knjižnica i čitaonica „Fran Galović“
Udruga „Latice“  
DV „Tratinčica“ Koprivnica
Studentski dom
Centar za socijalnu skrb Koprivnica
F.U.N.K. Koprivnica i ostale kulturne udruge
„Bolje sutra“ Koprivnica
Enter Koprivnica, muzejski trg
Udruga „Atelieri“ Koprivnica
Budući Logistički centar
Mali sportovi ( dvorana)
rušenje objekta i izgradnja vanjskih sportskih terena
Sveučilište Sjever
Središnji trg
Parkiralište
Tehnička radiona
Udruga šinterice dobra srca 

1.
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3.
4.
5.
6.
7.
8.
9.
10.
11.
12.
13.
14.
15.
16.
17.
18.

Kampus d.o.o., Trg dr. Žarka Dolinara 1, 48000 Koprivnica
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Peteranska

Peteranska
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Josipa Bukovčana

Josipa Bukovčana

Trg Žarka Dolinara

Trg Žarka Dolinara

F.U.N.K.
Planirana investicija: 1,6 milijuna kuna
U sklopu provedbe projekta Centar+ planirana 
je adaptacija prostora te provedba program-
ske aktivnosti koje podrazumijevaju radionice, 
koncerte i edukacije te dodatno zapošljavanje. 

CENTAR ZA SOCIJALNU SKRB
Investicija vrijedna: 4,9 milijuna kuna  
Centru za socijalnu skrb Koprivnica odobrena 
su sredstva u sklopu projekta Uspostava Po-
družnice obiteljskog centra za socijalnu skrb 
Koprivnica, kojim će se uspostaviti Podružni-
ca obiteljskog centra Centra za socijalnu skrb 
Koprivnica kao podrška procesu deinstituci-
onalizacije, točnije provest će se ulaganje u 
socijalnu infrastrukturu rekonstrukcijom i 
opremanjem zgrade na prostoru kampusa. 

STUDENTSKI DOM
Smještaj za studente gradit će se na prostoru 
Kampusa. Pravo građenja kao najpovoljniji po-
nuditelj dobila je tvrtka ISTO student d.o.o. iz Za-
greba na razdoblje 33 godine. Na čestici na kojoj 
će biti smješten dom nalazi se zgrada veličine 
1111 četvornih metara. Studentski dom imat će 
najmanje 80 kreveta, a najmanje četiri trebala bi 
biti prilagođena za osobe s invaliditetom.

PROVEDENE INVESTICIJE:
ENTER KOPRIVNICA
– Izgradnja Inkubatora kreativnih industrija 
13,5 milijuna kuna 
DJEČJI VRTIĆ TRATINČICA
– Objekt Crvenkapica – 3,7 milijuna kuna 
F.U.N.K.
– Prostor za izvedbu koncerata – 845 tisuća kn 
SVEUČILIŠTE SJEVER  
- Menza – 3,5 milijuna kuna 
- Opremanje zgrade Sveučilišta -18 mil. kuna

Kampus - mjesto obrazovanja, kulture i gospodarstva

Za zgradu NAŠ NOVI DOM - LATICE 
u Kampusu gotova je projektna do-
kumentacija i ishođena građevinska 
dozvola. Do kraja godine u dogovoru 
sa strukom kreće rušenje većeg dijela 
postojećeg zelenila i drveća te sanacija 
i priprema tla za sadnju novih sadnica, 
a bit će uređene i staze pratećim sadr-
žajem odnosno pripremit će se podloga 
za senzorički park. Za radno-okupa-
cijske aktivnosti napravit će se visoke 
gredice. Sama zgrada veličine 500 me-
tara četvornih zahtijeva vrlo opsežnu 
rekonstrukciju i adaptaciju uz velika 

fi nancijska sredstva. Planirani radovi 
na uređenju zgrade predviđeni su po 
etapama u 2021. i 2022. godini. Zgrada 
je sadržajno predviđena i podijeljena u 
20-ak prostornih jedinica, namijenjenih 
za poludnevni, odnosno dnevni boravak 
osoba s intelektualnim teškoćama u 
svrhu sprečavanja institucijalizacije ko-
risnika čiji broj iz dana u dan raste. Isto 
tako, provodit će se aktivnosti psihoso-
cijalne podrške za roditelje i korisnike, 
individualan rad s djecom s teškoćama 
te prostor za rehabilitaciju djece, soba 
za senzoriku.

Uređenje središnjeg prostora kampu-
sa inicijativa je koju je pokrenuo Kam-
pus d.o.o. U sklopu projekta odrađena 
je radionica koju je vodila arhitektica i 
projektantica Maja Kireta, a sudjelovali 
su korisnici objekata i prostora unutar 
kompleksa Kampus, arhitekti, studenti 
arhitekture i predstavnici organizatora.
Na temelju participativnog pristupa 
izrađeno je idejno rješenje na temelju 
kojeg će se moći izraditi glavni i izved-

beni projekt, procijeniti trošak te se 
može koristiti za pripremu investicije i 
prikupljanje fi nancijskih sredstava.

Udruzi Bolje sutra odobren je projekt 
“Deinstitucionalizacijom do prava na 
neovisan život u lokalnoj zajednici” vri-
jedan  13 milijuna kuna kojemu je cilj 
osigurati adekvatan prostor i potrebnu 
opremu za OSI skupinu kako bi omo-
gućili izvaninstitucionalnu podršku te 
pružanje socijalnih usluga u kombina-
ciji sa psihosocijalnom pomoći. 

Sveučilište Sjever u procesu je pla-
niranja investicije vrijedne 7 milijuna 
kuna. Riječ je o ulaganju u obnovu još 
jedne zgrade u koprivničkom Kampu-
su i njezinu prenamjenu u suvremene 
laboratorije za Odjel prehrambene teh-
nologije, čime će se dodatno povećati 
kvaliteta studiranja, ali i znanstvenoga 
rada.

Planirana investicija: 4 milijuna kuna

Središnji trg kampusa

Investicija vrijedna 
13 milijuna kuna

Planirana investicija: 
7 milijuna kuna

UDRUGA „LATICE“

UDRUGA „BOLJE SUTRA“ SVEUČILIŠTE SJEVER

KOPRIVNIČKI GODIŠNJAK_2020  |  5150 |  KOPRIVNIČKI GODIŠNJAK_2020



D
je

čj
e

Sobzirom na posao koji radim, svakodnev-
no se susrećem s puno informacija veza-
nih za događanja u našem gradu. Ono što 
mi je posljednjih nekoliko mjeseci doista 
okupiralo pažnju je količina fi nancijskih 

sredstava koja se ulažu u obrazovanje - bilo zgrade 
ili programe. Naime, pred nama je uskoro početak 
gradnje škole na Podolicama, škole o kojoj su mno-
ge generacije sanjale, a mnogi političari kampanje 
vodili. Upravo ta škola postat će stvarnost. Kažu, put 
je to do jednosmjenske nastave. Kakve vesele vijesti! 
Škole koje trenutno naši mališani polaze su također 
mjesto na kojem se često provode neki od radova. 
Tako je prošle godine obnovljena Osnovna škola 
„Braća Radić“, a ove Osnovna škola „Antun Nemčić 
Gostovinski“. Osnovna škola „Đuro Ester“ dobit će 
novu sportsku dvoranu, dok će učenici Područne 
škole Vinica dobiti blagovaonicu… Sve su to projekti 
koji posebno razvesele roditelje, učenike te njihove 
učitelje i nastavnike. Veseli i vijest da će već ove 
godine oko 60 mališana krenuti u potpuno novi vrtić 
u Starigradu. Značajna je to investicija za naš grad. 
Kao majka osnovca i vrtićarca ponosna sam. Po-
nosna na svoj grad koji brine o nama, koji brine o 
mladim obiteljima, o mališanima, o studentima. Be-
splatne bilježnice i radne bilježnice za sve učenike, 
izvannastavne aktivnosti, škole postaju centri izvr-
snosti, povoljna cijena vrtića, dodatne subvencije za 
roditelje koji imaju više djece, stipendije za sve naše 
studente… Teško je uopće nabrojati sve projekte koji 
se provode. I da, tako treba i biti. 
Nažalost, nisu svi iste sreće da svojim najmlađima 
omoguće sve što je potrebno da bi razvijali svoja 
znanja, vještine, potencijale. Društvene mreže, kao 
„veliki brat“ svakodnevno svjedoče koliko je obitelji 
na rubu egzistencije. Ali zato mi imamo grad koji 
brine o svojim građanima, o najranjivijima. Imamo 
grad koji svakom mališanu omogućava jednake 
prilike, omogućava da svoje vještine i potencijale 
razvije na najbolji mogući način te da ostvari sebe na 
način koji želi. I na to treba biti ponosan - ponosan 
na grad, na svoje sugrađane… jer srce naše Kopriv-
nice doista kuca za naše najmlađe!

Srce naše 
Koprivnice kuca 
za najmlađe

MARTINA VADLJA
radijska voditeljica

SMJEŠTAJ DJECE U VRTIĆIMA

Grad Koprivnica svake godine nastavlja trend 
povećanja izdvajanja fi nancijskih sredstava 
za socijalnu skrb. Jedna od mjera koju Grad 
provodi je i sufi nanciranje smještaja djece 
u vrtićima i obrtima za čuvanje u kojima je 
trenutno smješteno 1094 mališana. Njihov 
boravak sufi nanciran je u iznosu od 1000 do 
1100 kuna po djetetu, a u tu svrhu u prora-
čunu Grada osigurano je 14,3 milijuna kuna.
Također, važno je za istaknuti kako Grad u 
većem omjeru sufi nancira smještaj za drugo, 
treće i više djece. Naime, temeljem Odluke 
o socijalnoj skrbi Grada Koprivnice za drugo 
dijete smješteno u vrtiću roditelji ostvaru-
ju pravo na subvenciju smještaja u iznosu 

Za sufi nanciranje smještaja u 
vrtićima osigurano 14,3 milijuna kn

Dječje

50 posto, dok za treće ili više djece Grad 
smještaj djeteta fi nancira u potpunosti. 
Za tu je potrebu u gradskom proračunu 
osigurano 500 tisuća kuna. U ovoj peda-
goškoj godini dosad je zaprimljeno 112 
zahtjeva za podmirenje troškova predš-
kolskog odgoja i obrazovanja, od čega 106 
djece ostvaruje subvenciju od 50 posto, a 
šest od 100 posto. 
Ove godine dodatna sredstva za smještaj 
djece u vrtićima te obrtima za čuvanje 
djece osigurana su zbog nastale situacije 
s koronavirusom. Ukupno je za razdoblje 
od ožujka do lipnja izdvojeno nešto više od 
milijun kuna.

Za drugo dijete 
smješteno u 
vrtiću roditelji 
ostvaruju pravo 
na subvenciju 
smještaja 
u iznosu 50 
posto, dok za 
treće ili više 
djece Grad 
smještaj djeteta 
fi nancira u 
potpunosti

Grad Koprivnica 20 godina sudjeluje u obilježavanju Europskog 
tjedna mobilnosti koji se održava od 16. do 22. rujna. Ovogodišnji 
moto bio je „Mobilnost s nultom emisijom za sve“, a prva aktiv-
nost bila je obilježavanje Svjetskog dana ozona. U ovogodišnje 
aktivnosti najviše su se uključili koprivnički vrtićarci. Svakodnev-
no su nizom aktivnosti ukazivali na važnost kretanja i bavljenja 
sportom. 

Igra i smijeh vrtićaraca 
obilježili Europski 
tjedan mobilnosti

RUJAN U ZNAKU MOBILNOSTI

Vježba pod stručnim vodstvom 
trenera Udruge kineziologa

Na središnjem trgu mališani su iscrtavali bicikle

Razgledavanje spomenika biciklu na otvorenom
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Kino sekcija „Mravec“, u lipnju 2020. obi-
lježila je 25. obljetnicu rada i  postojanja 
svojim dokumentarnim filmovima „Mra-
vec“, „Mravec – 25 godina izvan margina 
škole za život“ te igranim filmom „Durica 
– nova generacija“.
Svojim su animiranim, igranim i dokumen-
tarnim filmovima djeca iz KS „Mravec“ 
sudjelovala na Međunarodnom filmskom 
festivalu smijeha i 58. Reviji hrvatskog 
filmskog stvaralaštva djece.
Na Festivalu dječjeg filmskog stvaralaštva 
u Limericku u Irskoj animirani film „Proxi-

ma b“ plasiran je u finale te je sudjelovao 
u službenoj online projekciji 20. svibnja 
2020. Također, u Saratovu u Rusiji, sudjelo-
vao je na IV. Otvorenom festivalu kinema-
tografije, znanosti i suvremene umjetnosti 
GAGARIN.DOC, čiji je cilj popularizirati 
znanje o znanosti i svemiru pomoću kina i 
suvremene umjetnosti. Na tom je festivalu 
sudjelovalo 80 zemalja sa 652 filma, a film 
„Proxima b“ uvršten je u službenu konku-
renciju od 52 filma iz 20 zemalja. Vodite-
ljice sekcije „Mravec“ su Karmen Bardek, 
Senka Pintarić i Mihaela Juriša.

KINO SEKCIJA „MRAVEC“ OBILJEŽILA 
25. OBLJETNICU RADA I POSTOJANJA

ZAJEDNICA TEHNIČKE KULTURE GRADA KOPRIVNICE

1,3 MILIJUNA KUNA IZ GRADSKOG PRORAČUNA 
ZA POTREBE SMJEŠTAJA DJECE KOD „DADILJA“

OBRTI ZA ČUVANJE DJECE

Koprivnički mališani, u prosjeku njih oko 
100, smješteni su u obrtima za čuvanje 
djece, odnosno kod „dadilja“. Na području 
grada trenutno djeluje 11 obrta, a smještaj 
djece u njima sufinancira Grad Koprivnica. 
Za tu potrebu u gradskom je proračunu 
osigurano gotovo 1,3 milijuna kuna. Cije-
na smještaja djece u obrtima za roditelje 
iznosi 500 kuna, a ostatak podmiruje Grad 

Koprivnica. „Točkica“, „Mali anđeli“, „An-
đeli“, „Leptirić“, „Bakino dvorište“, „Iskri-
ce“, „Dedo medo“, „Potica“, „Zvjezdice“, 
„Dječji raj“ i „Beine“ obrti su koji djeluju na 
području grada, a u njima većinom borave 
djeca jasličke dobi. Njihov doprinos i zna-
čaj za grad od izuzetne su važnosti. Među 
zadnjim obrtima otvorenima na području 
grada je Zajednički obrt za čuvanje djece 

„Beine“. Svoja vrata koprivničkim mališa-
nima otvorio je sredinom godine. Na istoj 
adresi djeluje i obrt „Potica“. Oba obrta 
za svoje male korisnike u studenome su 
otvorili vrata novouređenog prostora. Su-
zana Prugovečki iz Potice i Bojan Vrečica 
iz Beine u novouređeni prostor uložili su 
mnogo truda, kreativnosti, ali i ljubavi što 
se doista vidi u svakom kutku.

Jelena Premec dugi je niz godina zapo-
slena kao odgojiteljica u Dječjem vrtiću 
„Tratinčica“. Proteklih godinu dana poha-
đala je neformalni studij pripovijedanja u 
Zagrebu koji je upisala kako bi usavršila 
vlastite pripovjedne tehnike, izgradila 
pripovjedni stil i stekla titulu samostalne 
pripovjedačice. Uz Jelenu, još je sedam 
pripovjedača u Hrvatskoj steklo ovu važ-
nu titulu. Završni rad s temom kreativnog 

pripovijedanja Ivice i Marice obranila je 
u rujnu ove godine u vrtiću uz prisustvo 
svojih mališana. Na studiju neformalnog 
pripovijedanja naučila je posebnu tehni-
ku pripovijedanja priča uz vodstvo Jasne 
Held, najpoznatije hrvatske pripovjedači-
ce, te se upoznala s važnošću pripovijeda-
nja za razvoj djece, ali i odraslih. 
Danas iskusno pripovijeda djeci i odra-
slima raznovrsne priče, a najviše bajke, 

od kojih su joj najdraže hrvatske narodne 
bajke. Pripovijeda bez tekstualnog pred-
loška, a za svako pripovijedanje mora se 
dobro pripremiti kako bi uvukla slušatelje 
u svijet priče i pomogla im da kroz priču 
riješe svoje probleme, sumnje, razviju 
maštu i opuste se. 
Iznimno joj je važna korelacija dramske 
igre i samog pripovijedanja priče, a u pri-
povijedanje nastoji unijeti dramske ele-
mente kojima pobuđuje pažnju slušatelja. 
Jelena već neko vrijeme u vrtiću ima kutić 
za pripovijedanje priča u kojemu svoje vr-
tićarce svakodnevno razveseljava novim 
pričama. Kutić prilagođava godišnjem 
dobu i prigodi, a djeca jedva čekaju nove 
priče. 
Naposljetku, Jelena je istaknula da bez 
potpore svojih kolegica te psihologinje 
Paule Kuharić i ravnateljice Ide Šipek ne 
bi mogla završiti ovaj studij i postati cer-
tificirana pripovjedačica priča. U planu joj 
je pokrenuti niz programa pripovijedanja 
za djecu i odrasle u Koprivnici zato što 
su priče danas ljudima potrebnije nego 
ikada prije. U ovom izazovnom razdoblju 
važno je probuditi maštu, putovati duboko 
u sebe i pronaći svoj mir uz pomoć priče. 
Napisala je tekst za slikovnicu koju će 
uskoro objaviti, a osmislila je i niz autor-
skih priča. Diljem Europe pripovijedanje 
je prepoznato kao jedan oblik umjetnosti, 
a kod nas će ono, zahvaljujući pripovjeda-
čici Jeleni, tek zaživjeti. 

JELENA PREMEC PRVA JE KOPRIVNIČKA 
SAMOSTALNA PRIPOVJEDAČICA PRIČA

KOPRIVNICA PRATI SVJETSKE STORYTELLING TRENDOVE

Suzana i Bojan s 
mališanima iz svojih obrtaUčenje kroz igru Posebno zanimljiv kutak za igru
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Kada razmišljamo o vrtiću, prvo pomisli-
mo na sobu punu dječjeg smijeha i igre. 
Ove su se godine dječja igra i rad odgoji-
teljica, kao i cijelog tima koji čini kolektiv 
vrtića, odvijali na jedan posve novi i neo-
čekivani način, putem interneta i mobil-
nih uređaja. Osoblje vrtića svoj je posao 
preselilo u vlastite kuće. Imali su malo 
vremena za osmisliti kako će izgleda-
ti online vrtić i kako će djeci priuštiti sve 
ono što im treba i što zaslužuju. Više nisu 
mogli zagrliti ili pomaziti djecu, no zahva-
ljujući tehnologiji i domišljatosti ostali su 
u bliskoj vezi i nastavili zajednički razvojni 
put. Otvorili su Facebook stranicu vrtića 

na kojoj su objavljivali aktivnosti koje su 
roditelji mogli lako provoditi u izolaciji sa 
svojom djecom. Te su aktivnosti morale 
biti jednostavne jer se morao iskoristiti 
materijal koji većina može pronaći u svo-
me kućanstvu, a opet dovoljno poučne 
da potiču djetetov razvoj. Pričali su priče, 
obilježavali važne datume, dijelili dječje 
radove, kuhali i vježbali. Međusobno su 
se umrežili, surađivali te započeli cjelo-
životno online učenje. Nastavljen je i rad 
predškole. Putem mobilnih aplikacija i 
elektroničke pošte odgojiteljice su rodite-
ljima slale zadatke koje su pomno smiš-
ljale vodeći se razvojnim zadaćama dje-
ce te dobi. Ništa nisu prepustili slučaju. 
Roditelji su im slali povratne informacije 
i aktivno se uključili u pripremu vlastite 
djece za školu. Ovakav rad vrtića zahtije-
vao je veliku transformaciju, disciplinu, 
prilagodljivost, kreativnost, ali i podršku.

Ulaganjem u infrastrukturu i nove 
programe do boljih uvjeta rada

Od ove jeseni u ponudi je novi vrtićki pro-
gram za djecu u skladu s načelima Mon-
tessori pedagogije. Program se provodi u 
jednoj mješovitoj jasličkoj skupini. Mon-
tessori pedagogija naglasak stavlja na 
samostalnost i slobodu djeteta, a da bi 
ga vrtić mogao provoditi, morao je obra-
zovati svoje kadrove. Zaposlenice Ivana 
Jakupić, Tena Blašković Krček i Andreja 
Lonjak usavršavale su se na jednogodiš-
njoj edukaciji koju je odobrilo Ministarstvo 
znanosti i obrazovanja te su stekle status 
Montessori odgojitelja. Zanimljivost ovog 
programa je mogućnost integriranja da-
rovite djece i djece s teškoćama u razvoju 
u redovan program. Prati se razvojni put 
svakoga djeteta zahvaljujući čemu se lakše 
uočavaju eventualna odstupanja u razvoju.

Protekle dvije godine u vrtiću su provodili 
projekt „Mala škola glagoljice“ zahvaljuju-
ći kojemu je nastao priručnik „Zbuk(ajmo) 
glagoljicu“ sufi nanciran sredstvima Mini-
starstva kulture. Projektnim aktivnostima 
popularizirano je umijeće čitanja, pisanja 
i tiskanja glagoljice. U priručniku se nala-
ze mnogobrojni sadržaji, aktivnosti i igre 
korisne za razvoj dječje spoznaje, likovne 
kreativnosti te razvoj predčitalačkih i pred-
pisalačkih vještina predškolskog djeteta. O 
zainteresiranosti djece za igru glagoljicom 
ponajviše govore osvrti roditelja na kraju 
knjige. Priručnik su napisale Ivana Jaku-
pić, Natalija Kušek, Marija Mesarić, Vesna 
Pelesk, Gordana Škundrić i Željka Turk, 
koje su ujedno i vodile projekt. Recenzenti 
priručnika su dr. sc. Neven Hrvatić i mr. sc. 
Inga Seme Stojnović.

U sklopu programa „Sigurnost 
na vodi“ provodi se nova aktivnost 
Privikavanje na vodu. Program 
provodi Gradsko društvo Crvenog 
križa uz pomoć Sportske zajednice 
grada Koprivnice, a cilj je pridonijeti 
sigurnosti u zajednici, utjecati na 
kvalitetu života te smanjiti stradava-
nje djece na vodi. Djeca su se na Ce-
rinama upoznala s vodom i njezinim 
mogućnostima, oslobodila su se 
straha od ulaska u vodu, poboljšala 
plivačke vještine i naučila su pona-
šati se u vodi i uz vodu. U projekt 
su uključena djeca predškolskog 
uzrasta iz šest skupina, što znači da 
je sudjelovalo stotinjak djece.

U vrtiću su ponosni na status ekoškole. 
Uživaju u ekološkim aktivnostima i doživ-
ljavaju ih kao svoj mali doprinos velikoj 
Zemlji. Ove su godine u suradnji s obra-
zovnim ustanovama Koprivnice sudjelovali 
u projektu „Rastimo zajedno“, u kojem su 
posadili voćnjak pun autohtonih voćaka. 
Voćnjak će postati odredište izleta, „radno 
mjesto“ vrtićaraca te njihova učionica. U 
sklopu akcije „Posadi drvo, ne budi panj“ 
posadili su voćke i u dvorištima nekih vr-
tića. Cilj projekata je okružiti vrtiće sa što 
više zelenila, a pritom omogućiti djeci upo-
znavanje s voćkama našega kraja.

Montessori program 
prati svjetske trendove

„ZBUKAJ GLAGOLJICU“ 
- PRVO PROJEKT, 
A ONDA I PRIRUČNIK

KAO RIBICE U VODI

Mali, a veliki zeleni

DJEČJI VRTIĆ TRATINČICA

Ove su se godine dječja igra i 
rad odgojiteljica, kao i cijelog 
tima koji čini kolektiv vrtića, 
odvijali na jedan posve novi i 
neočekivani način...
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Proglašenje pandemije koronavirusa 
uvelike je utjecalo na cjelokupno druš-
tvo i sve djelatnosti, pa tako i na rani i 
predškolski odgoj i obrazovanje. Usprkos 
tome, u ˝Smiješku˝ je godina bila zani-
mljiva, dinamična i poticajna.
Vođeni načelima Nacionalnog kurikulu-
ma za rani i predškolski odgoj i obrazova-
nje, kao i kurikulumom vrtića, nastojalo 

se za djecu osigurati poticajno i sigurno 
okruženje u koje će djeca s radošću do-
laziti i u kojem će se maksimalno uvaža-
vati osobnost svakog pojedinog djeteta uz 
praćenje njegovih potreba te omogućiti 
razvoj individualnih kompetencija.
Razvojne zadaće ostvarivale su se broj-
nim aktivnostima i projektima proizaš-
lima prvenstveno iz interesa djece, a 
nadopunjavali su se, kao i svake godine, 
angažiranim uključivanjem u aktivnosti u 
lokalnoj zajednici.  
Najveće priznanje i motivacija za daljnji 
rad odgojiteljicama su zadovoljna i rado-
sna djeca koja svakodnevno s osmijehom 
dolaze u svoj vrtić. Uz kvalitetnu podrš-
ku i suradnju s Gradom Koprivnicom, 
gradskim ustanovama i pojedincima te 
uz njegovanje partnerstva s roditeljima, 
DV ˝Smiješak˝ spreman je i ubuduće 
odgovoriti na sve izazove ovih zahtjevnih 
vremena.

Dječji vrtić Svetog Josipa najmanja je predškolska ustanova u gradu 
organizirana u dvije odgojne skupine. Cjelokupni odgojno-obrazovni 
rad temelji se na zadaći i cilju - pomoći svakom djetetu u vrtiću da se 
osjeća prihvaćeno i voljeno, da razvije svoje sposobnosti u skladu s 
razvojnim mogućnostima i potencijalima te očuvanju zdravlja. Spe-
cifičnost u zdravstvenoj zaštiti djece i njegovog okruženja je ove go-
dine bila u obliku svakodnevne spremnosti prihvatiti izazove, držati 
se pravila i snaći se u njima. 
Proteklu 2019./2020. godinu Dječji vrtić Svetog Josipa uspješno je 
realizirao u niz različitih i zanimljivih aktivnosti. Tijekom godine djeca 
su s odgojiteljicama sudjelovala u brojnim aktivnostima na području 
grada i šire. Mališani su išli u kazalište, posjetili svoje starije prijatelje 
u osnovnim školama, posjetili su Knjižnicu i čitaonicu Fran Galović, 
obišli banke, obilježili Europski tjedan mobilnosti i još mnogo toga. 
Posebno radosna za njih svakako je aktivnost kojom svaki mjesec 
sudjeluju u susretu s roditeljima na molitvi u kapelici samostana.

Dječji vrtić "Igra" prepoznatljiv je po inovativnosti, pro-
gramima i otvorenosti prema zajednici. U svakodnevnom 
radu teži se stvaranju kvalitetnih uvjeta za odgoj i učenje 
djece. 
Ove pedagoške godine rad je bio usmjeren prema ekolo-
giji i projektima. Kontinuirano se provode aktivnosti koje 
doprinose očuvanju okoliša. Vrtićarci su naučili odlagati 
i razvrstavati otpad u predviđene spremnike. Od otpada 
su radili lutke, zvečke, društvene igre i rekvizite za igre 
na otvorenom. 
Svoje ekološke ideje nastoje dijeliti i s lokalnom zajed-
nicom. Sudjelovali su u edukativnom projektu Ekoškole 
„Veliki lov na biljke“. Cilj je da djeca u svakodnevnom 
radu dolaze u kontakt s prirodom, uočavaju ljepote priro-
de i na taj način uče i odgovorno se ponašaju prema njoj.
U velikom dvorištu vrtića postavljene su povišene gredi-
ce u koje je posađen povrtnjak, o kojem se svakodnevno 
brine, a uređen je i dio cvjetnjaka kojem mališani i od-
gojiteljice pridaju posebnu pažnju. U ljetnim mjesecima 
brala se lavanda, te su se od nje izradile mirisne vrećice 
koje su posebno razveselile roditelje.
Vrtićka svakodnevica su druženja, izleti, uključivanje obi-
telji u život vrtića, sudjelovanje u manifestacijama lokal-
ne zajednice, ali i humanitarnim aktivnostima.

KROZ SVE IZAZOVE 
SA SMIJEŠKOM!

Susreti s roditeljima 
na molitvi posebno 
su radosna aktivnost 
za sve mališane

Rad s djecom usmjeren 
je na ekologiju i 
očuvanje okoliša

DJEČJI VRTIĆ „SMIJEŠAK“

DJEČJI VRTIĆ SVETOG JOSIPA

DJEČJI VRTIĆ „IGRA“

Vesela povorka Koprivničkog fašnika

Priprema hrane posebno je 
zanimljiva aktivnost mališanima

Misnim slavljem obilježili Dan vrtića i Dan očeva

U povišene gredice posađeno je povrće

Od lavande pravili su 
se mirisni jastučići
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GRAD KOPRIVNICA STIPENDIRA 
SVE REDOVNE STUDENTE

JEDNAKA PRILIKA ZA SVE KOPRIVNIČKE STUDENTE

Grad Koprivnica dugi niz godina 
stipendira redovne studente svih 
razina studija koji imaju prijavlje-
no prebivalište na području grada 
najmanje dvije godine. Stipendija 
iznosi od 550 do 1600 kuna, ovisno 
o kategoriji kojoj student pripada, 
a velika je pomoć u podmirivanju 
svakodnevnih studentskih troško-
va. Također, Grad dodjeljuje 12 sti-
pendija studentima za deficitarna 
zanimanja utvrđena po preporuci 
Hrvatskog zavoda za zapošljava-

nje i to dvije stipendije za stručni 
studij sestrinstva te deset stipen-
dija za sveučilišni studij medicine, 
matematike, fizike, logopedije, 
strojarstva, građevinarstva, glaz-
bene umjetnosti, njemačkog je-
zika, engleskog jezika, farmacije, 
elektrotehnike, hrvatskog jezika i 
dentalne medicine.
Studenti korisnici gradske stipen-
dije svake godine odrađuju simbo-
ličan broj sati društveno-korisnog 
rada kako bi se uključili u život za-

jednice. Godišnje, Grad Koprivnica 
za potrebe stipendiranja studena-
ta izdvaja 3,5 milijuna kuna. 
Grad Koprivnica će u cilju poticanja 
visokoškolskog obrazovanja i ove 
akademske godine svim redov-
nim studentima s prebivalištem 
na području grada sufinancirati 
troškove prijevoza u željezničkom 
prometu. Studentima će pomoći u 
plaćanju 30 posto troškova iznosa 
cijene pretplatne karte za dnevna 
putovanja..

Grad Koprivnica svake godine povodom Dana učitelja 5. listopada organizira prijem za 
najbolje gradske učitelje prema odlukama učiteljskih i nastavničkih vijeća škola. Naj-
boljim učiteljima ove su godine proglašeni Luka Femec (COOR Podravsko sunce), Filip 
Klauček (Umjetnička škola „Fortunat Pintarić“), Biserka Knez (OŠ „Đuro Ester“), Ve-
sna Petrušić (OŠ „Braća Radić“) i Dragana Dukarić (OŠ „Antun Nemčić Gostovinski“). 
Nagrađeni učitelji dobili su bukete cvijeća i slike koprivničkog slikara Ivana Andrašića. 
Na prijemu kod gradonačelnika nagrađenim su se učiteljima pridružili i ravnatelji škola 
Radmila Popović, Ariana Šandl, Sanja Prelogović, Gordana Gazdić Buhanec te Krešo Gr-
gac. Koprivnički su učitelji u prošloj, vrlo zahtjevnoj školskoj godini, pokazali svoju struč-
nost, fleksibilnost, kreativnost i sposobnost prilagođavanja potpuno novim situacijama.

Početkom nove školske godine bolje uv-
jete za rad i boravak u školi nakon ener-
getske obnove imaju učenici te zaposlenici 
Osnovne škole „Antun Nemčić Gostovin-
ski“. Radovi energetske obnove zgrade 
škole obuhvatili su povećanje toplinske 
zaštite vanjskih zidova, zamjenu vanjske 
stolarije novom, ugradnju ventilacije s re-
kuperacijom te ugradnju nove energetski 
učinkovite rasvjete u podrumskom dije-
lu zgrade. Ukupna vrijednost projekta je 

5,970.690 kuna, a sufinanciran je novcem 
u okviru projekta Operativnog programa 
Konkurentnost i kohezije 2014-2020 u 
okviru projektnih prijedloga „Energetska 
obnova i korištenje obnovljivih izvora ener-
gije u zgradama javnog sektora“. 
U OŠ „Antun Nemčić Gostovinski“ nakon 
provedenih radova energetske obnove 
očekuje se ušteda na potrošnji električne 
energije 32 posto, a na potrošnji plina 53 
posto.

Ivan Bebek 
student diplomskog studija 
Strojarstva na Tehničkom 
fakultetu u Rijeci: 
- Trenutno sam 
apsolvent, a gradska 
stipendija pomogla mi je 
u kupovanju materijala 
potrebnih za nastavu, 
plaćanju obroka u stu-
dentskoj menzi i za pone-
ku kavicu s prijateljima. 
Stipendiju sam odradio 
na Gradskim bazenima 
Cerine i u akciji „Hoda-
njem do zdravlja“.

Tesa Baranašić 
studentica druge godine 
preddiplomskog studija 
Održive logistike i mobilnosti 
na Sveučilištu Sjever u 
Koprivnici: 
- S obzirom na to da stu-
diram u rodnome gradu, 
stipendiju najviše kori-
stim za kopiranje i uvezi-
vanje skripta, a ponekad 
i za kupovinu obroka. 
Gradsku stipendiju 
odradila sam pomažući 
na sjednicama Gradskog 
vijeća. Vrlo sam zadovolj-
na stipendijom.

Vedran  
Momčilović 
student druge godine 
preddiplomskog studija 
Saksofona na Umjetničkoj 
akademiji u Splitu: 
- Stipendija je vrlo važna 
financijska pomoć meni, 
ali i mojoj obitelji. Zado-
voljan sam ovom pomoći 
jer mi jedna rata stipen-
dije pomaže u plaćanju 
režija dva mjeseca. 
Stipendiju sam odradio 
u akciji „Hodanjem do 
zdravlja“.

Ivona Novak  
studentica prve godine 
diplomskog studija 
Pedagogije na Filozofskom 
fakultetu u Zagrebu:
- Stipendiju sam odradila 
u akciji „Hodanjem do 
zdravlja“. Zadovoljna 
sam stipendijom jer mi 
olakšava studentski život 
i financiranje troškova 
stanarine i fakulteta, 
ali služi i kao dobar 
džeparac.

NAGRAĐENI NAJBOLJI UČITELJI 
IZ ŠKOLA KOJIMA JE GRAD OSNIVAČ

S GOTOVO ŠEST MILIJUNA KUNA DO 
BOLJIH UVJETA BORAVKA U ŠKOLI

5. LISTOPADA, SVJETSKI DAN UČITELJA

Najbolje učitelje odabrali su njihovi kolege

Projekt „Besplatne bilježnice za sve ko-
privničke osnovnoškolce” Grad provodi 
već 14. godinu zaredom u suradnji s broj-
nim partnerima. Ove je godine tiskano 
43.010 bilježnica u vrijednosti 235.125 
kuna s PDV-om. Partneri koji su spon-
zorirali projekt su: Komunalac, Belupo, 
Koprivničke vode, Podravska banka, 
Hartmann, Pro-Ping,  Erste banka, Vemo 
Trade i Enter Koprivnica. Grad Koprivni-
ca ovim je činom htio poboljšati standard 
učenika i roditelja i doprinijeti boljoj kvali-
teti života građana.

Nakon što su popravljena oštećenja na dr-
venom krovištu Područne škole Vinica, te 
postavljen novi glineni crijep u vrijednosti 
250 506 kuna, nastavlja se s ulaganjem u 
infrastrukturu školske zgrade. Riječ je o 
radovima vrijednima 820 tisuća kuna koji 
podrazumijevaju poslove rekonstrukcije, 
odnosno izgradnje i opremanja blagovao-
nice. Radovi su započeli krajem srpnja, a 
završetak se očekuje krajem godine.

Ministarstvo znanosti i obrazovanja na 
Svjetski dan učitelja nagradilo je najbolje 
odgojno-obrazovne djelatnike. Povjeren-
stvo za nagrađivanje od 1700 prijavljenih 
odabralo je 504 najuspješnijih u školskoj 
godini 2019./2020.
Mirna Kovačić, učiteljica geografije i povije-
sti u OŠ „Đuro Ester“, zajedno s još sedme-
ro učitelja iz Koprivničko-križevačke župa-
nije nagrađena je nagradom Ministarstva 
za postignuća u odgojno-obrazovnom radu 
u protekloj školskoj godini.

Besplatne bilježnice i 
radne bilježnice za sve 
koprivničke osnovce

Uskoro blagovaonica u 
Područnoj školi Vinica

Mirni Kovačić godišnja 
nagrada Ministarstva 
znanosti i obrazovanja

ULOG U OBRAZOVANJE
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U Školi su, kako bi se ukazalo na važnost 
slobodne dječje igre za razvoj i mental-
no zdravlje djeteta, provedene brojne 
aktivnosti na temu igre. Učenici su upo-
znali tradicionalne igre drugih zemalja u 
eTwinning* projektu T-games, igrali hr-
vatske starinske igre u projektu „Predci 
i potomci – bake, djedovi i unuci“, u igru 
uključili svoje obitelji u projektu „Ruksak 
igre i znanja“. Na nastavi su izrađivali i 
igrali društvene igre, proveli izvanučionič-
ku nastavu u igri na otvorenom, igrali se 
kazališta, istraživali vrste igara, bavili se 
problematikom videoigara, snimili radio-
igru kojom su predstavili Školu na župa-
nijskoj smotri LiDraNo. 
U okviru Erasmus+ projekta „Izazov sret-

nog života u europskom društvu“ (The 
Challenge of Being Happy in a Europe-
an Society) održana je mobilnost uče-
nika i učitelja u Portugal. U zajedničkim 
projektnim aktivnostima s partnerskim 
školama iz Portugala, Njemačke i Šved-
ske učenici su utvrdili da je individualna 
sreća povezana s aktivnim građanstvom, 
preuzimanjem odgovornosti i sviješću o 
mogućnostima koje nudi demokratsko 
europsko društvo.
Aktivnostima na temu bioraznolikosti i 
održivog razvoja Škola je potvrdila zlatni 
status Međunarodne ekoškole. Učenička 
zadruga Đurđica organizirala je kreativne 
radionice i izložbe svojih proizvoda, a uče-
nici su humanitarno djelovali surađujući s 

Gradskim društvom Crvenog križa. 
Zahvaljujući višegodišnjem sudjelovanju 
u projektu e-Škole, Škola se dobro orga-
nizirala tijekom nastave na daljinu kada 
su ostvarene brojne kulturne aktivnosti: 
virtualne izložbe Učeničke zadruge Đur-
đica „Vuzmena košarica“ i „Prvi proljetni 
sajam cvijeća“. Učenici su virtualnom 
izložbom obilježili Dan planeta Zemlje, 
a virtualna izložba „Čuvari uspomena u 
mom domu“ ostvarena je uz Svjetski dan 
muzeja. Uz Majčin dan i Dan obitelji orga-
nizirana je virtualna priredba i virtualna 
izložba učeničkih radova.

Svečanost Dana 
škole „Đuro Ester“ 
obilježena je fi lmom 
na temu „Igra“ koji 
je objavljen na Youtube kanalu 
Škole na adresi: https://www.
youtube.com/watch?v=nWhj6V-
FLtA&feature=youtu.be

Godina u znaku igre
OSNOVNA ŠKOLA „ĐURO ESTER“

Opremljena školska knjižnica

Učenici u sklopu projekta Erasmus+ mobilnost u Portugalu

Članice Učeničke zadruge 
"Đurđica" na izložbi

Obrazovanje

Protekla godina trebala je biti obi-
lježena velikom reformom nazi-
va Škola za život. U Nemčića je i 
bila. Velikim zalaganjem učitelja, 
stručnih suradnika, ravnateljice, 
roditelja i učenika samih, uspješ-
no je odškolovana još jedna gene-
racija. Uz štrajk, lockdown i inten-
zivne radove u cijelom interijeru, 
učenici su bili više nego uspješni 
i položili test odgovornosti i sa-
mostalnosti. Školska će se godina 
pamtiti i po velikim obljetnicama: 
25. godišnjici Filmske i video-
družine Mravec te 20. obljetnici 
izgradnje školske zgrade u Reki. 
Također, kreiran je i prihvaćen 
novi Erasmus+ projekt Perpetu-
um mobile – krug vrlina, pa kad 
epidemija okonča, kreće 25 mo-
bilnosti djece i učitelja. Osvojeno 
je i državno prvenstvo u šahu, 
nagrađen je najuspješniji dizajn 
pakiranja mlijeka, odigran Lino vi-
šebojac, uspješno realiziran pro-
jekt (O)drži korak -  Obrazovanjem 
romske djece i mladih do održivog 
razvoja zajednice, robotičari su bili 
u Hannoveru... To predstavlja dio 
velikih uspjeha koje žele pamtiti 
u školi. Na velikoj školskoj sve-

čanosti podijeljene su svjedodžbe 
i, po tradiciji od 2003., proglašeni 
i nagrađeni najNemčići: Borna 
Sočev, Sara Salajpal, Karl List i 
Jana Jelić. Za najučiteljicu u škol-
skoj godini 2019./2020. izabrana 
je Dragana Dukarić, učiteljica ra-
zredne nastave. Također, završeni 
su ili gotovo završeni veliki zahvati 
na poboljšanju materijalnih uvjeta 
rada. Ne svrstavajući ih po prio-
ritetu, to su: estetsko uređenje, 
novi sanitarni čvorovi, energet-
ska obnova te pasivna mreža za 
program e-Škola, što će u velikoj 
mjeri unaprijediti kvalitetu življe-
nja i poučavanja u školi. Škola je 
mjesto pomno planiranih i osmi-
šljenih strategija odgoja i eduka-
cije učenika. Izuzetno je važno da 
se ti procesi odvijaju u pozitivnom 
okruženju u kojem se svi sudio-
nici međusobno uvažavaju i po-
štuju, jedni drugima pomažu te 
pokazuju međusobnu zahvalnost. 
Nije zanemariva estetika prosto-
ra, pozitivno i ugodno okruženje 
u kojem se boravi i radi, što će 
se postići dugoročnim školskim 
projektom na temelju pozitivnog 
dizajna.

NEMČIĆI ULAZE U KRUG VRLINA
OSNOVNA ŠKOLA „ANTUN NEMČIĆ GOSTOVINSKI“

Lara Bakovljanec s mentoricom 
Ivanom Zrinjski i ravnateljicom u MSU

Proslava 20. obljetnice izgradnje zgrade PŠ Reka

Obrazovanje
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OSNOVNA ŠKOLA „BRAĆA RADIĆ“

Osmaši u Londonu

Školska godina 2019./2020. bila je izrazi-
to izazovna i zahtjevna. U vrijeme kada je 
bilo planirano najviše aktivnosti redovni 
rad Škole poremetila je pandemija koro-
navirusa te je nastava iz učionica prese-
ljena u virtualni svijet. U nekoliko dana 
školu su zamijenile virtualne učionice, a 
uz veliki napor svih učitelja koji su požr-

tvovno radili na korist učenika uspješno 
su ostvareni svi odgojno-obrazovni cilje-
vi. Veselili su nas uspjesi naših učenika, 
provođenje uspješnih projekata i daljnja 
digitalizacija škole. 
Škola je ostvarila bogatu kulturnu i jav-
nu djelatnost. Tradicionalno su obilježeni 
Europski dan jezika, Tjedan cjeloživotnog 

učenja, Tjedan mobilnosti, a u službenom 
posjetu Školi bili su i djelatnici Velepo-
slanstva SAD-a. Također, nastavljeni su 
projekti Škola za 5+, Škole za Afriku. 
Nagrada za Naj dječje djelo i ove godine 
pripala je učenicima Osnovne škole „Bra-
ća Radić“, a osvojili su i nagradu u nacio-
nalnom natječaju Kauflanda Hrvatska te 
su svi učenici dobivali voće tijekom nasta-
ve u školi.
Učenici su ostvarili odlične rezultate na 
natjecanjima i natječajima. Tako ško-
la ima županijske prvake iz njemačkog i 
engleskog jezika te matematike. Učenici 
su se kvalificirali i na državno natjecanje 
iz „Čitanjem do zvijezda“ i „Europa u ško-
li“. U Hippo natjecanju iz engleskog jezika 
jedan je učenik ostvario kvalifikaciju na 
međunarodno finale. Sportaši su bili tra-
dicionalno uspješni u više sportova: atle-
tici, plivanju, košarci i rukometu.
U školu su se ulagala značajna materijal-
na sredstva koja su unaprijedila pedagoš-
ki standard svim našim učenicima i uči-
teljima. Dodatnim ulaganjem u izgradnju 
ograde oko škole i uvođenjem videonad-
zora povećana je sigurnost svih učenika, 
zaposlenika, ali i same školske zgrade.

Novom ogradom i videonadzorom 
povećana je sigurnost učenika

Ponosni dobitnici 
nagrade Naj dječje djelo

Glazba i glazbena umjetnost, ples i plesna 
umjetnost, važan su dio kulture grada i je-
dan od čimbenika kulturnog identiteta gra-
da. Za uspjeh na ovom području veliki udio 
dala je i Umjetnička škola „Fortunat Pinta-
rić“, obrazovna ustanova u kojoj rade pro-
fesionalni glazbenici, vizionari i umjetnici.
U protekloj školskoj godini sudjelovali su na 
svim istaknutim natjecanjima u Hrvatskoj, 
održanima do ožujka 2020. Klaviristi su se 
natjecali u Novom Marofu i ukupno osvojili 
jednu prvu nagradu, tri druge i dvije treće 
nagrade, a na istom učenici trube, trombo-
na, flaute i violine su ukupno osvojili jednu 
prvu, dvije druge i dvije treće nagrade.
Uslijedilo je 58. hrvatsko regionalno natje-
canje učenika i studenata glazbe i plesa. Od 
ukupno dvije grupe suvremenog plesa i de-
vet solista na državno natjecanje plasirale 

su se obje grupe suvremenog plesa i se-
dam solista. Državno natjecanje, nažalost, 
zbog novonastale situacije, nije održano.
U lipnju su učenici prvi put nastupali na 
online natjecanju VII. Međunarodno natje-
canje Smederevo, na kojem su mladi kla-
viristi osvojili dvije prve nagrade. Tijekom 
online nastave kroz YouTube kanal Škole 
predstavljen je rad učenika pod sloganom 
„Ostani doma“. 
Škola je tijekom godine organizirala niz jav-
nih i internih produkcija i koncerata od ko-
jih su najpoznatiji Koncert pod maskama, 

edukativni koncert „Čarolija iza ugla“, Dani 
glazbe, a održan je i 1. Musicorum Master 
Week, koji je polazilo 30 učenika iz Kopriv-
nice, Đurđevca, Varaždina, Karlovca i Sla-
tine predvođenih renomiranim mentorima. 
Djelovanjem područnih odjela u Virju i Đu-
rđevcu Škola je postala sastavni dio kultur-
ne ponude ruralnih sredina i svojim pro-
gramima obogaćuje mnoge manifestacije. 
U svojim planovima i programima Umjet-
nička škola „Fortunat Pintarić“ i dalje će 
biti vodeći čimbenik kulture grada iz kojeg 
proizlaze vrhunski mladi glazbenici, bu-
dući konzumenti kulturnih događanja, a u 
prvom redu graditelji i inovatori u daljnjem 
razvoju kulturne strategije samog grada.

UMJETNIČKA ŠKOLA „FORTUNAT PINTARIĆ“

Glazba nadahnjuje cijeli 
svijet, opskrbljuje dušu 

krilima, potiče let mašte; 
glazba daje život i zabavu 

svemu što postoji... Može se 
nazvati utjelovljenjem svega 

lijepog i svega što je uzvišeno.
                                        (Platon)

Polaznice odjela suvremenog 
plesa svojim koreografijama 

oduševljavaju publiku 

Glazbene radionice uvijek su zanimljive

GODINU OBILJEŽILI VRHUNSKI 
REZULTATI NA NATJECANJIMA

Obrazovanje
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COOR „PODRAVSKO SUNCE“

Usprkos novom normalnom te brojnim 
izazovima s kojima su se polaznici, učite-
lji, nastavnici i stručni suradnici susretali, 
za njima je još jedna uspješna školska 
godina. Osim što su je obilježili različitim 
aktivnostima - dijelom u školi, a dijelom 
na društvenim mrežama (ove je godine 
Dan Centra prvi put obilježen u virtual-
nom obliku), uspjeli su postići i više nego 
dobre rezultate.
U projektu HRT-a Najljepši školski vrto-
vi Centar Podravsko sunce osvojio je 1. 
mjesto u kategoriji tradicijski uzgoj na što 
su svi neizmjerno ponosni. Trud i rad svih 
uključenih u rad Centra prepoznali su i 
u Ministarstvu poljoprivrede te osigurali 
sredstva za opremanje Snoezelen kabine-
ta – senzorne sobe koja sadrži senzorički 
set za vizualnu stimulaciju, glazbeni vo-
deni krevet, interaktivni tepih, svjetlosne 
projekcije i dr. 
S radom je započelo i pružanje usluge 
rane intervencije koja uključuje proces 
informiranja, savjetovanja, edukacije i po-
drške djeci u najranijoj dobi - od rođenja 
do 7 godina, kod koje je utvrđeno stanje 
mogućeg odstupanja u razvoju, s visokim 
rizikom za daljnji razvoj. 

Rad Centra prepoznat je i u projektu "Naš 
sunčani kutak" Udruge RTL pomaže dje-
ci. Zahvaljujući projektu i brojnim donato-
rima, dječje igralište opremljeno je te će 

doprinijeti prihvaćanju individualnih ra-
zličitosti podupirući misao vodilju Centra 
koja glasi: Svi različiti, svi jednaki!

USLUGOM RANE INTERVENCIJE 
CENTAR POKAZAO VISOKU RAZINU 
BRIGE O DOBROBITI DJECE

Osvojeno 1. mjesto na natječaju Najljepši školski vrtovi u kategoriji tradicijski uzgoj

Dječje igralište Naš sunčani kutak posebno je oduševilo polaznike Centra

Obrazovanje

Srednja škola Koprivnica, u jednoj od 
najizazovnijih školskih godina, školsku 
je godinu uspješno privela kraju ostva-
rivši brojne uspjehe u znanju i sportu. U 
sklopu projekta Međunarodno poveziva-
nje vježbeničkih tvrtki, ostvarene su dvije 
učeničke mobilnosti. U rujnu 2019. šest 
učenika i jedan nastavnik boravili su u 
Rutiglianou (Bari, Italija), a u veljači 2020. 
sedam učenika u pratnji nastavnika bilo 
je u Bormujosu (Seville, Španjolska). Ta-
kođer, Škola je postala partner u novom 
Erasmus+ projektu Aktivno za klimu, čiji 
je glavni koordinator škola iz Njemačke, 
a partneri su još i škole iz Španjolske i 
Italije. U projektu sudjeluje 24 učenika i 
pet nastavnika. Troje nastavnika imeno-
vano je u rad Povjerenstva Ministarstva 
znanosti i obrazovanja, a neki od nastav-
nika ispravljaju testove državne mature. 
Dvoje nastavnika napredovalo je u struci 
pa je tako školski kadar obogaćen  sa-
vjetnikom i mentorom. U protekloj godini 
investiralo se u uređenje školske zgrade, 
učionica i kabineta. Vlastitim sredstvima 
uređeni su praktikumi za izvođenje nasta-
ve prema novom strukovnom kurikulu za 
prehrambene tehničare i tehničare nutri-
cioniste. Uz pomoć Ministarstva znanosti i 
obrazovanja te vlastitim sredstvima opre-
mljene su učionice za izvođenje nastave 
fizike i biologije u iznosu 321.990 kuna. 
Preuređen je i praktikum za prodavače te 
opremljen novom specijaliziranom opre-
mom. Radi se i prema novom kurikulu 
za ekonomiste i prehrambene tehničare. 

Kupljeni su garderobni ormarići i klupe 
za učenike, obojeni su zidovi u svim uči-
onicama i postavljena nova vrata u svim 
prostorijama. Postavljene su i aluminijske 
žaluzine na prozorima. U srpnju je trajala 
rekonstrukcija grijanja vrijedna 685.951 
kuna koje je osigurala Koprivničko-križe-
vačka županija. 
Srednja škola bila je i domaćin sportskog 
natjecanja u badmintonu, stolnom tenisu 
i futsalu te državnog stručnog skupa s te-
mom Odgojna metodika u medicinskom 
obrazovanju. U školi je održano i Među-
županijsko stručno vijeće ekonomije i po-

slovne administracije. Na natječaju Moja 
županija bez korupcije, u kategoriji likov-
nih radova i video uratka, učenici su osvo-
jili prvo mjesto. Na županijskom natjeca-
nju iz hrvatskog jezika učenica je osvojila 
1. mjesto, a iz njemačkog jezika učenik 2. 
mjesto. Prvo mjesto ostvarili su i djevoj-
ke i mladići u futsalu te su se plasirali na 
državno natjecanje. Ženska rukometna 
ekipa pobjedom na gradskom natjecanju 
plasirala se na županijsko. Na 41. Među-
narodnoj atletskoj utrci grada Koprivnice 
učenici su ekipno osvojili 2. mjesto. 

SREDNJA ŠKOLA KOPRIVNICA

Godinu obilježili infrastrukturni 
radovi kojima je dodatno 
poboljšan boravak u školi

Prof. M. Latin s učenicima 
u Španjolskoj u sklopu 
Erasmus+ projekta

Osvojeno 1. mjesto na županijskom natjecanju u futsalu
41. Međunarodna atletska utrka grada Koprivnice, 

2. mjesto ekipno Srednja škola Koprivnica

Obrazovanje
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OBRTNIČKA ŠKOLA KOPRIVNICA

I u ovoj, izazovnoj godini Obrtnička škola Koprivnica može se po-
hvaliti sudjelovanjem u raznim aktivnostima, njihovom organiza-
cijom i postignućima svojih učenika i nastavnika.
Kao nositeljica Erasmus+ Povelje u strukovnom obrazovanju 
i osposobljavanju škola i dalje uspješno provodi svoje projekte 
mobilnosti te nastavlja višegodišnju suradnju s projektnim par-
tnerskim školama. Na ovogodišnjem natječaju za Erasmus+ 
mobilnosti AMPEU-a školi je odobren 12. projekt mobilno-
sti u vrijednosti 89 694 eura. Projekt EUjedinjeni u Obrtničkoj 
2020 uključuje tri mobilnosti učenika i dvije mobilnosti nastav-
nika koje će se provesti u školskoj godini 2020./2021. Mobilnosti-
ma učenika omogućit će se stručno osposobljavanje za ukupno 
33 učenika trogodišnjih i četverogodišnjih zanimanja u partner-
skim školama u Velenju i Postojni u Sloveniji, dok će se stručno 
usavršavati ukupno troje nastavnika elektrogrupe, strojarske i 
informatičke grupe predmeta u Sevilli u Španjolskoj i u Postoj-
ni. Također, u Školi su provedene i dolazne mobilnosti učenika iz 
Slovenije i Švedske, a nastavnici, koji su u sklopu prethodnoga 
projekta mobilnosti proveli svoja stručna usavršavanja u inoze-
mnim partnerskim ustanovama u Velikoj Britaniji i Francuskoj, 
za svoje su kolege održali predavanja i radionice kojima su pred-
stavili stečena znanja i iskustva.
U sklopu projekta Regionalni centar kompetentnosti u području 
elektrotehnike i računalstva u Koprivničko-križevačkoj županiji, 
čiji je nositelj Obrtnička škola Koprivnica, a partneri su Strukov-
na škola Đurđevac i Koprivničko-križevačka županija, održani su 
brojni sastanci i početna konferencija, dodijeljena su mu nova 

bespovratna sredstva i pripremaju se nove projektne aktivnosti: 
izrada novih kurikula za obrazovanje odraslih i novih standarda 
zanimanja.
Učenici i nastavnici škole sudjelovali su i na raznim natjecanjima 
te su raznim aktivnostima obilježili značajne datume. Obrtnička 
škola Koprivnica 2. ožujka organizirala je Međužupanijsko na-
tjecanje učenika iz područja kuharstva, slastičarstva, ugostitelj-
skog posluživanja te pomoćnih kuhara i slastičara na kojem je 
svoje stručne vještine pokazalo 18 natjecatelja iz sedam hrvat-
skih srednjih škola, a dvojica učenika Obrtničke škole u dvjema 
su kategorijama osvojila prva mjesta. Škola je obilježila i Dan 
ružičastih majica. 

EUROPSKIM PROJEKTIMA DO 
KVALITETNIJEG OBRAZOVANJA

Dan ružičastih majica

Dolazna mobilnost učenika iz Švedske

fo
to

: D
in

ko
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im
ac

GIMNAZIJA „FRAN GALOVIĆ“

Nepredvidiva školska godini donijela je brojne izazove, a gimna-
zijalci su opet pokazali svu raskoš znanja, talenata, upornosti i 
natjecateljskoga duha.
Poticanje darovitosti nastavlja se ove godine: Centar izvrsnosti 
ponovno je počeo raditi u Gimnaziji „Fran Galović“ i uz već posto-
jeće napredne programe iz matematike, kemije i fizike, pokrenut 
je program iz biologije.
Na temelju postignutih rezultata i kurikularnih aktivnosti škola 
je promovirana u novu Europsku točku za darovite za što joj dodi-
jeljen certifikat. Također, svrstana je među devet škola u RH koje 
su imenovane na temelju e-Twinning aktivnosti na europskim 
projektima i suradnjama u 2019. 
Među deset je najuspješnijih srednjih škola u RH po broju među-
narodnih mobilnosti učenika i povlačenju EU-sredstava: sveuku-
pno je provedeno 13 europskih projekata, a trenutno se provodi 
pet u koje je do sada uključeno više od 200 učenika. Četiri su 
zasebna EU-projekta Erasmus+ i jedan INTERREG u ukupnoj 
vrijednosti oko četiri milijuna kuna, a osnovni je cilj da sudjeluju 
najviše učenici i profesori u vidu mobilnosti, interkulturalnosti i 
učenja. Gimnazija „Fran Galović“ druga je srednja škola u Hr-
vatskoj po rezultatima u školskom sportu, a učenicima je omo-
gućeno besplatno polaganje međunarodnih ispita iz francuskog 
(DELF ispiti) i njemačkog jezika (FIT ispiti).
Najbolji je posredni način za informiranje o školi mrežna strani-

ca i elektronički magazin FRANzine. Godišnje aktivnosti zaokru-
žene su virtualno obilježenim Danom škole koji se može pogle-
dati na školskoj mrežnoj stranici.
Izvrsnost se nastavlja i nakon završetka gimnazijskoga obrazo-
vanja: škola je među deset srednjih škola po broju prvih mjesta 
na rang-listama za upise na fakultete i nalazi se među deset 
srednjih škola u RH po broju bivših učenika dobitnika Rektorove 
nagrade tijekom studiranja. Temeljem svega navedenog u proš-
loj upisnoj godini škola je svrstana među deset najpoželjnijih 
srednjih škola u RH.

Među deset najpoželjnijih srednjih 
škola u Republici Hrvatskoj

Aktivnosti obilježile školsku godinu

Marljivi gimnazijalci na radionici

Obrazovanje
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Epidemija COVID-19 iznenadila je mno-
ge, ali i pokazala snalažljivost profesora 
Sveučilišta Sjever. Naime, Sveučilište je 
među prvima uspostavilo online nastavu 
budući da su već imali razrađen sustav 
učenja na daljinu, tada su otišli i korak 
dalje te se većina nastave tijekom druge 
polovice ljetnoga semestra održavala uži-
vo, putem videokonferencijskih veza na 
kojima su studenti i profesori normalno 
komunicirali u realnom vremenu. Da je 
upravo to najbolji način održavanja na-
stave u zadanim uvjetima, pokazali su i 
studenti koji su u provedenoj anonimnoj 
anketi pokazali iznimno zadovoljstvo kva-
litetom nastave. I u ovu novu akademsku 
godinu Sveučilište Sjever krenulo je spre-
mno te su u cilju zaštite svojih studenata 
i nastavnika, ali i zajednice u kojoj djelu-
ju, osigurali maksimalne epidemiološke 

mjere. Premda je dosta energije uloženo 
u prilagodbu novim uvjetima, na Sveučili-
štu nisu zapostavili daljnji razvoj. Ove go-
dine prvi put kreće s nastavom diplomski 
sveučilišni studij Komunikologija, mediji i 
novinarstvo, nastao na temeljima kopriv-
ničkog studija novinarstva. Studij je osu-
vremenjen i sada pokriva još širu paletu 
kvalifi kacija, a završeni studenti dobivaju 
titulu magistra komunikologije, medija 

i novinarstva. Također, u pripremi su još 
tri nova studentska programa. Potvrdu da 
idu u dobrom smjeru, dobili su od samih 
studenata; Sveučilište Sjever ove je godi-
ne ponovno imalo rekordne upise tako da 
u Koprivnici sada studira 1000 studenata. 
Za Sveučilište Sjever odlučila se tako 9. 
generacija preddiplomskog studija Medij-
ski dizajn, 4. generacija preddiplomskog 
Poslovanja i menadžmenta te diplomskih 

Obrazovanje

 

VODEĆI I U KRIZNIM VREMENIMA

SVEUČILIŠTE SJEVER ponovno pokazalo da 
pruža najbolje studiranje u svim uvjetima

Koprivničko Sveučilište 
prednjačilo je u kvaliteti 

online predavanja, imalo 
izvrsne upise, ulagalo u 

zaštitu zdravlja studenata, 
ali i dobilo važne projekte 

te krenulo u investicije i 
nove programe

Studenti studiranje na Sveučilištu 
ocijenili odličnim ocjenama

Pučko otvoreno učilište za 2020. godi-
nu pripremilo je niz novih atraktivnih 
programa iz područja turizma i ugosti-
teljstva, graditeljstva te poljoprivrede. 
Počela je nastava za dadilje, voćare, 
knjigovođe, proizvođače mlijeka i mesa 
na govedarskoj farmi, sakupljače, uzga-
jivače i prerađivače ljekovitog i aromatič-
nog bilja, voditelje agroturističkog gos-
podarstva i masere. Nažalost, u ožujku 
je došlo do potpune obustave provedbe 
obrazovnih programa zbog proglašene 
epidemije, no unatoč tome odobrenjem 
Agencije za strukovno obrazovanje i ob-
razovanje odraslih pokrenuto je izvođe-
nje online nastave u programima gdje je 
to bilo izvedivo. Svi programi su uspješ-
no privedeni kraju i polaznici su primili 
zaslužena Uvjerenja o osposobljavanju.
Učilište je provelo programe edukacije 
uvođenja u rad pomoćnika u nastavi i 
edukaciju za stručnog komunikacijskog 
posrednika u nastavi za Grad Koprivnicu 
i osnovnu školu Đurđevac. Nastavljena 
je i suradnja s Fakultetom za odgojne i 

obrazovne znanosti iz Osijeka vezana 
za organizaciju pedagoško-psihološke i 
metodičko-didaktičke izobrazbe pa je u 
listopadu s nastavom krenula 11. gene-
racija polaznika.
Bez obzira na nastalu situaciju oko pan-
demije, koja je značajno ograničila pla-
nirane aktivnosti, 117 osoba steklo je 
nove kompetencije i postalo konkuren-
tnije na tržištu rada.

Obrazovanje

Godinu obilježili novi programi iz 
područja turizma i ugostiteljstva, 
graditeljstva te poljoprivrede

PUČKO OTVORENO UČILIŠTE KOPRIVNICA

Vodeći u obrazovanju odraslih

Novim programima do 
novih kompetencija

studija Medijski dizajn i Održiva mobilnost 
i logistika, 3. generacija Prehrambene 
tehnologije i Doktorskog studija Mediji i 
komunikacija, 2. generacija preddiplom-
skih studija Logistike i mobilnosti i Ko-
munikologije, medija i novinarstva te di-
plomskog studija Ambalaža, recikliranje i 
zaštita okoliša i već spomenuta 1. gene-
racija diplomskog studija Komunikologije, 
medija i novinarstva.
Potvrdu kvalitete rada, kao i socijalne 
osjetljivosti, Sveučilište je dobilo i iz Eu-
rope. Samostalni projekt Sveučilišta Sje-
ver ‘eRadio za drugu šansu’ uvršten je u 
Odluku o fi nanciranju projekta u okviru 
Europskog socijalnog fonda i dodijeljena 
su mu bespovratna sredstva u maksi-
malnom iznosu 644 502,46 kuna. Za po-
trebe realizacije predviđenih projektnih 
aktivnosti u SC Koprivnica potpuno će se 
opremiti internetski radijski studio (u vri-
jednosti 144 tisuće kuna) koji će ostati u 
vlasništvu studentskog Radija Pressedan.

Sveučilište Sjever upravo pokreće 
investiciju vrijednu sedam 
milijuna kuna u obnovu još jedne 
zgrade u koprivničkom kampusu i 
njezinu prenamjenu u suvremene 
laboratorije za Odjel prehrambene 
tehnologije, čime će se dodatno 
povećati kvaliteta studiranja, ali i 
znanstvenoga rada.

U Koprivnici je 1000 studenata
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vo HGSS stanica Koprivnica djeluje 
kako bi organizirala, unaprijedila 
i obavljala djelatnosti spašavanja 
i zaštite ljudskih života i imovine 
u planinama i nepristupačnim 
područjima. Članstvo čini 35 vo-
lontera, od toga je jedan gorski 
spašavatelj, tri su instruktora 
specijalnosti Komisija HGSS-a, 
14 je spašavatelja i 17 pripravni-
ka. Unutar aktivnih članova koji su 
obučeni za pružanje prve pomoći 
na teško pristupačnim terenima, 
djeluje jedan liječnik i tri medicin-
ska djelatnika, a pet članova ima 
međunarodnu ITLS licencu. Unu-
tar Stanice u svrhu potrage za 
nestalim osobama aktivno 
sudjeluju na tečajevima 
za voditelja potrage i kar-
tografa. U formiranju je i 
potražni tim K9, a djeluju 
dva licencirana rukovatelja 
te dva instruktora bespilotnih 
sustava. HGSS stanica Koprivnica 
ima i jednog letača spašavatelja te 
17 spašavatelja na brzim vodama i 
poplavljenim područjima. 
S obzirom na proglašenje pan-
demije COVID-19, 70. obljetnica 
osnutka Hrvatske gorske služ-
ba spašavanja provodi se radno 
kako i dolikuje situaciji.   Od prvih 

znakova pojave epi-
demije COVID-19 na 

području Republike 
Hrvatske, spašavateljice i 

spašavatelji, uz svoje redovne ak-
tivnosti potraga i spašavanja, svoje 
su snage stavili na raspolaganje 
regionalnim i lokalnim stožerima 
Civilne zaštite. Sa 17 potražnih 
akcija, osam akcija spašavanja, ni-
zom dežurstava, osiguranja i edu-
kacija, HGSS Stanica Koprivnica 
u nepunih 10 mjeseci bilježi više 

od devet tisuća sati volonterskog 
rada. Osim što neprestano rade 
na terenu, građanima dijele i vri-
jedne savjete kako bi učili te i sami 
postali sposobniji u snalaženju na 
neurbanim područjima.
S obzirom na to da je HGSS nepro-
fi tna organizacija, njeno djelovanje 
kao i djelovanje njenih članova do-
brovoljno je i oni za obavljene akci-
je spašavanja ne dobivaju naknadu 
(plaću). Spašen ljudski život za njih 
je najveća nagrada.

Javna vatrogasna postrojba Koprivnica 
i u 2020. godini provodila je preventivne 
aktivnosti i organizaciju protupožarne za-
štite na cijelom području djelovanja. Va-
trogasci JVP-a Koprivnica intervenirali su 
od početka godine do početka listopada 
135 puta, što je u odnosu na isto razdoblje 
lani povećanje za 16 intervencija. Ukupan 
broj vatrogasnih intervencija tijekom de-
setak godina smanjuje se, ali koprivnički 
profesionalni vatrogasci svojim svakod-
nevnim djelovanjem teže tome da se i na-
dalje smanji. Ove godine JVP Koprivnica 
djelovala je na 66 požarnih i 68 tehničkih 
intervencija, od toga na požarima stam-
benih objekata deset puta (2019.  godine 

15 puta), povećao se broj požara dimnjaka 
na 15, a bilo je i 16 požara otvorenog pro-
stora. Treba spomenuti i devet požara pri-
jevoznih sredstava, čak četiri u rujnu. Ove 
godine nije bilo puno ispumpavanja vode, 
ali bilo je 16 tehničkih intervencija.
Godina je počela mirno i s puno planova o 
preventivnim aktivnostima, ali zbog speci-
fi čnih okolnosti pandemije koronavirusa 
mnogo toga nije realizirano.
Profesionalni vatrogasci i ove su godine 
odradili šest smjena po 15 dana na redov-
noj dislokaciji u NP Brijuni, a od 1. srpnja 
postrojbu vodi Jasminka Jakupec, v.d. za-
povjednika, nakon što je dosadašnji zapo-
vjednik Marijan Kicivoj otišao u mirovinu.

Rad Gradskog društva Crvenog 
križa Koprivnica, tijekom epide-
mije uzrokovane  koronavirusom, 
obilježilo je intenzivnije humani-
tarno djelovanje nego ikad. 
Tečajevi prve pomoći i prikupljanje 
donacija u trgovačkim centrima 
privremeno su bili zaustavljeni, a 
sve ostale socijalne aktivnosti pro-
vodile su se u znatno većem broju 
te uz strogo pridržavanje epidemi-
oloških uputa i mjera. Posljednja 
redovna aktivnost bilo je natjeca-
nje mladih Crvenog križa, koje je 
održano u Legradu.
Rad Pučke kuhinje nije bio preki-
nut ni jedan dan, naprotiv, u njoj 

svakodnevno pripremaju oko 160 
obroka za potrebite sugrađane, a 
u doba najveće izolacije dio kori-
snika i dalje je redovito dolazio u 
kuhinju, dok je starijima i nemoć-
nima obrok dostavljan u domove. 
Zahvaljujući donatorima, korisni-
cima kuhinje osigurani su sapun 
i maske. 
Akcije dobrovoljnog darivanja krvi 
provodile su se bez zastoja svaki 
mjesec te je u devet mjeseci 2020. 
godine prikupljeno 3876 doza krvi. 
Čak 14 darivatelja je stoti put dalo 
krv, a rekorder Stjepan Lončar 
ruku spasa pružio je 200. put.
Od samog početka ugroze od ko-

Vatrogasna zajednica grada Koprivnice, 
koja u svojem sastavu broji 11 dobrovolj-
nih vatrogasnih društava i JVP Kopriv-
nicu, i ove se godine pokazala ključnim 
dijelom sustava Civilne zaštite. Rezultat 
svih aktivnosti ophodnja, osiguranja, teh-
ničkih intervencija, intervencija požara 
otvorenog prostora pa i vježbi je ukupno 
sedamdesetak aktivnosti, 350 aktiviranih 
dobrovoljaca iz svih DVD-ova u sastavu 
Zajednice te 1600 sati rada i 200 puta ak-
tiviranosti vozila. Najveći broj aktivnosti 
odrađen je u vrijeme pandemije korona-
virusa kada je kontrolirano oko 18000 ki-
lometara prometnica na području grada 

i okolnih naselja, uz sve ostale aktivnosti 
usmjerene prema sigurnosti građana. 
Koprivnička Zajednica ove je godine od 
tvrtke Podravka dobila vatrogasnu cister-
nu TAM koja se već u nekoliko navrata 
pokazala vrlo korisnom, a u sklopu re-
dovne nabave vatrogasne opreme druš-
tva su dobila opremu koja će im koristiti 
u radu. Kao i svih ranijih godina, oprema 
je nabavljana prema potrebama društava 
i u koordinaciji s Hrvatskom vatrogasnom 
zajednicom te Slavkom Tucakovićem, 
glavnim vatrogasnim zapovjednikom RH. 
S ciljem još bolje opremljenosti i mo-
bilnosti društava Vatrogasna zajednica 
grada Koprivnice kupila je sedam auto-
prikolica od kojih se njih pet nadograđuje 
operativnom opremom. Kao i svake go-
dine, koprivnički dobrovoljni vatrogasci 
odradili su redovnu dislokaciju na otoci-
ma Mali Brijun i Vanga, usavršavali se u 
vatrogasnim zvanjima i specijalnostima, 
a i dalje će biti glavna operativna snaga 
u svim ugrozama i nepogodama, kao i 
nositelji društvenog života u sredinama u 
kojima djeluju.

Osposobljavanje za 
vatrogasne dočasnike

Koprivnički profesionalni vatrogasci odaju počast stradalima na Kornatima

Civilno društvo

HRVATSKA GORSKA SLUŽBA SPAŠAVANJA

JAVNA VATROGASNA POSTROJBA GRADA KOPRIVNICE

GRADSKO DRUŠTVO CRVENOG KRIŽA KOPRIVNICA

Obilježili 70 godina od osnutka

Vatrogasci intervenirali 135 
puta, od toga na 66 požara

Dobrovoljni 
vatrogasci 
odradili 1600 sati 
marljivog rada

Osobama u socijalnoj potrebi pomogli s više od 2200 paketa

VATROGASNA ZAJEDNICA 
GRADA KOPRIVNICE

ronavirusa, koprivničko Društvo bilo je 
na raspolaganju Stožeru civilne zaštite 
Grada Koprivnice. U ožujku i travnju, u 
vremenu izolacije, primili su i reagirali na 
više od 250 telefonskih poziva za pomoć 
te za dostavu lijekova, namirnica, propu-
snica i slično. Odradili su 2795 posjeta ra-
njivim skupinama, u čemu je sudjelovalo 
120 volontera. Socijalna samoposluga 
koprivničkog Crvenog križa, zahvaljujući 
velikom odazivu donatora, redovito je sva-
ke srijede svoja vrata otvarala korisnicima 
kojima su dijeljeni paketi s prehrambenim 
namirnicama i higijenskim potrepština-
ma. Na području Koprivnice i 11 općina 
do listopada 2020. godine podijeljeno je 
više od 2200 paketa hrane i higijene, uku-

pne vrijednosti veće od 400 tisuća kuna, 
a pomoć je dobilo više od 900 korisnika 
u socijalnoj potrebi.  Zbog strogih epi-
demioloških mjera, stanarima Doma za 
starije i nemoćne osobe Koprivnica bilo 
je zabranjeno napuštanje zgrade doma 
pa su volonteri Gradskog društva Crve-
nog križa Koprivnica dva puta tjedno, više 
od mjesec dana u lipnju i srpnju odlazili 
u nabavku potrepština 
koje su stanari na-
ručili. U ukupno 
11 odlazaka u 
kupnju namirnica 
realizirano je više 
od 300 narudžbi 
korisnika doma.

Kupnja potrepština za 
korisnike Doma za starije 
i nemoćne u Koprivnici
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Udruge grada Koprivnice

Mažoretkinje  
grada Koprivnice
Mažoretkinje grada Koprivnice dje-
luju već 28 godina. Ove je godine 
njihov plesni podij postao otvoreni 
prostor Kampusa, ali plesale su i u 
svojim dvorištima. Stvarale su nove 
koreografije kako bi se pripremile za 
sljedeće prvenstvo i svim ljubitelji-
ma plesa u gradu pružile atraktivne 
programe. Do kraja godine planira-
ju tradicionalni nastup na Zrinskom 
trgu za rođendan Grada Koprivnice 
te Božićnu čestitku. Ponosne su na 
svoja postignuća i vesele se svakom 
novom nastupu jer uvijek plešu srci-
ma ispunjenim ljubavlju. 

Folklorni ansambl 
Koprivnice
Folklorni ansambl Koprivnice ove 
je godine ostvario niz aktivnosti i 
projekata te uveo novitete u svoje 
redovno djelovanje. Krajem prošle i 
početkom ove godine organizirali su 
dva velika koncerta u Domoljubu. S 
bendom Ogenj snimili su pjesmu i 
spot, a u listopadu su bili gosti na 

njihovom velikom koncertu na otvo-
renom na koprivničkim bedemima. 
Repertoaru su dodali nekoliko pje-
sama Ivana Večenaja. Otvorili su 
Podravske motive u sklopu kojih su 
organizirali 12. Međunarodni susret 
dječjih folklornih grupa U bakinom 
krilu. Djelovanje su prilagodili situ-
aciji pa su probe i susrete održavali 
i virtualnim putem te su izveli flash 
mob na Zrinskom trgu pod nazivom 
Čekajući 14. Međunarodni folklorni 
festival Iz bakine škrinje kojim su 
razveselili građane. 

Umjetnička 
organizacija 
Artikulacije

Umjetnička organizacija Artiku-
lacije u 2020. godini provela je niz 
kulturnih i književnih aktivnosti. 
Objavljena su dva broja književnog 
časopisa „Artikulacije“ koja sadrže 
djela različitih žanrova hrvatskih 
i stranih pisaca. Objavljeno je i pet 
knjiga kojima je urednik Marko Gre-
gur: „Tri smrti i devet života“ Josipa 
Novakovića, „Neminem“ Vedra-
na Kukavice, „Šteroga gladiš on ti 
ostaja“ Tomislava Mihca Kovačica, 

„Mapiranje dobitaka“ Matije Ivači-
ća te izbor iz djela Frana Galovića 
„Dok večer se zmrači“. Većina tih 
knjiga predstavljena je u Koprivnici 
i drugim gradovima. Artikulacije su 
organizirale izvedbeno-književnu 
manifestaciju „Krleža i Duga Rije-
ka“, a u sklopu koje su organizirane 
izložbe, okrugli stolovi, dramski re-
citali, umjetničke instalacije i kaza-
lišne predstave. 

Povijesno društvo 
Koprivnica
Povijesno društvo Koprivnica po-
stoji već 36 godina. Usmjereno je na 
popularizaciju povijesti među za-
interesiranim građanima te na ra-
zvoj civilnog društva. Potiče ljubav 
prema vlastitome kraju i želju za 
očuvanjem kulturno-povijesne ba-
štine među mladima. U protekloj su 
godini proveli brojne aktivnosti za 

svoje članove. Tako su predavanja održa-
li arhitekt Antonio Grgić, profesor Hrvoje 
Jurić, akademik Dragutin Feletar i drugi, a 
održali su i predstavljanje knjige poznatog 
povjesničara umjetnosti Marijana Špolja-
ra. Putovali su diljem Hrvatske i upozna-
vali se sa znamenitostima naših krajeva.
 

Društvo multiple skleroze 
Društvo multiple skleroze Koprivnič-
ko-križevačke županije i ove se godine 
unatoč epidemiološkim neprilikama ba-
vilo redovnim aktivnostima. Provodilo je 
program Usluge osobne asistencije nami-
jenjen osobama s najtežom vrstom i stup-
njem invaliditeta u koji je uključeno če-
tvero korisnika te projekt Usluge osobne 
asistencije za osobe s invaliditetom u koji 
je uključeno devet korisnika. U Udruzi se 
provodi vrlo korisna terapija ultrazvukom 
po Seltzeru. Povodom Nacionalnog dana 
multiple skleroze u rujnu je Savez društa-
va multiple skleroze Hrvatska održao onli-
ne predavanja s raznim temama vezanima 
za ovu bolest. 

Udruga slijepih 
Udruga slijepih Koprivničko-križevačke 
županije ove je godine usmjerena na aktiv-
no provođenje programa i projekata koji-
ma će poboljšati kvalitetu života svojih čla-
nova. Pedesetak članova dobilo je videću 

pratnju koja im pomaže u osamostaljenju, 
čime se sprječava njihova institucionali-
zacija. Počeo je i treći ciklus trogodišnjeg 
programa „Priprema, pozor SAD“, a pu-
tem programa „Naši dani“ obilježavaju 
važnije datume u godini, kao što su Među-
narodni dan bijelog štapa i Međunarodni 
dan OSI. Cilj Udruge je integrirati osobe s 
oštećenjem vida u lokalnu zajednicu i sen-
zibilizirati zajednicu za njihove potrebe. 
Provodi se i projekt „Snažniji u zajednici“, 
a održana je i edukacija upravljačkih tijela 
Udruge putem projekta „Razvoj i podrška 
za sve“.

Udruga invalida 
Udruga invalida Koprivničko-križevačke 
županije nastavila je aktivno djelovati i ove 
godine. Europskim projektom „Olakšajmo 
život osobama s invaliditetom“ četiri člana 
Udruge dobila su pomoć osobnog asisten-
ta. Odobrenjem projekta „Stižem po tebe, 
nisi sam 2“ omogućen je prijevoz starijih 

osoba i osoba s invaliditetom, a provodi 
se i projekt „I u trećoj životnoj dobi imamo 
pravo na kvalitetniji život“. Zahvaljujući 
HEP-u, Udruga će do kraja godine opre-
miti kombi vozilo za prijevoz osoba s inva-
liditetom u invalidskim kolicima. Ove go-
dine tiskan je 19. broj glasila „Vedri dani“, 
a odobren je i europski projekt „Pružimo 

pomoć za lakši život“ zahvaljujući kojemu 
će se educirati i zaposliti deset gerontodo-
maćica. 

Udruga Osmijeh
Udruga Osmijeh provodi niz aktivnosti od 
kojih je najvažnija "Jahanjem do osmije-
ha", čime pruža terapijsko jahanje, školu 
jahanja i sportsko jahanje za osobe s inva-
liditetom. Aktivnosti su namijenjene djeci 
s teškoćama u razvoju i osobama s inva-
liditetom. Početkom godine kupili su još 
jednog konja terapeuta, arapsku kobilu 
Muzu Bint Kadina, koja je nakon vrlo brze 
prilagodbe počela sudjelovati u  provedbi 
terapija i školi jahanja. 

Udruga žena  
s bolestima dojke Nada
Udruga Nada osnovana je u rujnu 2000., 
danas ima oko 50 članica, a sve su volon-
terke. Osim glavnih aktivnosti, Dana nar-
cisa i Dana ružičaste vrpce, održavaju i or-
ganiziraju edukativna predavanja za žene 
s našeg područja u suradnji s doktoricom 
citologije i redovito posjećuju žene koje 
primaju kemoterapiju te članice koje ne 
mogu aktivno sudjelovati u radu Udruge. 
Aktivnosti su usmjerene što ranijem otkri-
vanju raka kako bi se smanjila smrtnost 
žena od raka, poboljšala kvaliteta oboljelih 
žena, pružila im se potpora te se stvorila 
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navika za potrebom provođenja preventiv-
nih pregleda. Ove su godine sudjelovale i 
na Danu mimoza.
 
Klub Mariška
Godinu su u Klubu počeli entuzijastično, 
aktivno i s brojnim planovima kako dodat-
no unaprijediti sustav izvaninstitucionalne 
skrbi na području županije te osigurati bolji 
i kvalitetniji život još većem broju umirov-
ljenika i starijih sugrađana. Unatoč broj-
nim ograničenjima proizašlim iz situacije 
vezane uz korona krizu, Klub je uspješno 
realizirao niz programa i projekata kojima 
se osigurava razvoj socijalnih usluga za 
starije, povećava njihova socijalna uključe-
nost u život lokalne zajednice te potiče na 
aktivno starenje. Uspješno je priveden kra-
ju projekt „Ruka podrške“, u sklopu „Pro-
grama zapošljavanja žena - ZAŽELI“.  

KUD Srce
KUD Srce u proteklih je deset godina radio 
na očuvanju tradicije i kulturne baštine na-
šega kraja. Ove je godine zbog pojave ko-

ronavirusa promijenio način organizacije i 
prezentacije hrvatskog izvornog folklora. 
Naime, svoje su djelovanje usmjerili pre-
ma humanitarnom radu, radu s osjetljivim 
skupinama te očuvanju zdravlja i zdravoga 
života. Održali su radionice na kojima su 
pokazivali svoju kreativnost, povezali su se 
s drugim udrugama, nabavili građanske 
nošnje Podravine i pohađali online eduka-
cije. Proslavu rada organizirali su u župnoj 
crkvi Močile. 

Old timer klub Biciklin
Old timer klub Biciklin Koprivnica i dalje 
radi na promociji zdravog i aktivnog života 
te Koprivnice kao biciklističkog grada. Čla-
novi Kluba sudjelovali su u radijskoj emisiji 
"Put pod noge" radijskog dijela HRT-a za 
koju su prošetali Koprivnicom obilazeći je-
dini hrvatski muzej biciklu na otvorenom. 
U tjednu kretanja Maja Ištvan Krapinec, 
predsjednica Kluba, u koprivničkim je vr-
tićima pričala „Priču o biciklu“ zahvalju-
jući kojoj su djeca doznala sve o povijesti 
bicikla. Krajem kolovoza organiziran je i 
biciklistički festival "Z biciklinom na selo". 

Udruga antifašističkih 
boraca i antifašista 
Udruga antifašističkih boraca i antifašista 
Grada Koprivnice u 2020. godini provela je 
niz aktivnosti s ciljem njegovanja tradicije i 
afirmacije vrijednosti antifašizma. U siječ-
nju je obilježen Međunarodni dan sjećanja 
na žrtve holokausta povodom kojega su 
učenici OŠ „Đuro Ester“ s profesoricom 
Mirnom Kovačić literarnim i glazbenim 
nastupom odali počast žrtvama holoka-
usta. Održana su i predavanja za učenike 
osmih razreda. U lipnju je obilježen Dan 
antifašizma, a članovi su sudjelovali i na 
komemoraciji u Spomen području Bre-
zovica, gdje je osnovan prvi partizanski 
odred. 

Aeroklub krila 
Koprivnice
Aeroklub krila Koprivnice u ovoj vrlo aktiv-
noj godini nabavio je zrakoplov za vuču je-
drilica, a trenutno je u postupku otvaranja 
zrakoplovne škole za školovanje pilota je-
drilice i motornih pilota. Dobili su moguć-
nost otvaranja deklarirane organizacije 
za trening i izobrazbu pilota. Članovi tre-
nutno pišu program namijenjen Hrvatskoj 
agenciji za civilno zrakoplovstvo, a tijekom 
jeseni krenut će s teoretskom nastavom i 
pripremom za praktičnu obuku u proljeće. 
U Koprivnici je ove godine održano XI. Dr-
žavno prvenstvo i međunarodni otvoreni 

kup u zrakoplovnom jedriličarstvu na ko-
jemu se natjecalo devet jedrilica iz Hrvat-
ske i Slovenije. 

Hrvatsko planinarsko 
društvo „Bilo“ 
Hrvatsko planinarsko društvo „Bilo“ 
Koprivnica početkom godine organiziralo 
je izlete u Međimurje, Hrvatsko zagorje 
i Gorski kotar. Održavali su redovne 
sastanke četvrtkom, ali s manje članova, 
a odgodili su i većinu izleta tijekom 
proljeća i ljeta, organizirali su nekoliko 
njih u Dalmaciju i Samoborsko gorje, dok 
je visokogorska sekcija bila u austrijskim 
Alpama. Uređivali su i markirali 
Koprivnički planinarski put, a redovno su 
posjećivali i održavali planinarske kuće. 

UMKO
Udruga mladih Koprivnica (UMKO) ove je 
godine umjesto ljetne Američke jezične 
igraonice organizirala Englesku jezičnu 
igraonicu. Trajala je tri tjedna, a vodila ju je 
studentica Lily. U programu je sudjelovalo 
60 djece od predškolskog do srednjoš-
kolskog uzrasta, a u provedbi igraonice 
pomogli su brojni volonteri. Nastavlja se 
i s provedbom projekta "Veliki malci" koji 
organizira čuvanje djece prije i poslije na-
stave tijekom radnog tjedna. Djeca svako-
ga dana uz pomoć voditelja pišu zadaću, 
imaju osigurane obroke i igraju se s dru-
gom djecom. 

Klapa Viva
Klapa Viva osnovana je 2013. godine da bi 
se promoviralo klapsko pjevanje. Uz želju 
da se promovira klapska glazba, članice 
izvode i tradicionalnu glazbu ovoga kraja 
na klapski način kako bi očuvale tradiciju. 
U protekloj godini nastupale su na broj-
nim događajima, a kruna prošlogodišnjih 
nastupa je prvi samostalni koncert Klapa 
Viva i prijatelji koji je podržao i Grad Ko-
privnica. Članice klape sudjelovale su na 
klapskom seminaru u Daruvaru, gdje su 
se usavršavale, a na trodnevnom semi-
naru u Koprivnici ugostile su vrhunske 
klapske stručnjake Srećka Damjanovića i 
Ivanu Šutić koji su im pomogli u pripremi 
za nove izazove. 

Društvo Naša djeca 
Koprivnica
Društvo Naša djeca Koprivnica početkom 
godine organiziralo je izložbu dječjih rado-
va Fašnik u dječjim očima i likovnu igrao-
nicu na odjelu Pedijatrije. Na društvenim 
mrežama prikazivali su snimke lutkarskih 
predstava kako bi djeca kod kuće uživala 
u zabavnim sadržajima. Organizirali su 
igraonice u gradskom parku u okviru pro-
jekta „Živjeti zdravo“. U Knjižnici i čitaonici 
„Fran Galović“ održana je lutkarska pred-

stava Neobična knjižničarka, a u suradnji 
s Knjižnicom pripremljen je i projekt „Mit-
ska bića – digitalna priča“. Na Podravskim 
motivima izveli su lutkarsku predstavu 
"Čarobnjak Gordon i podravski mrakači".

Aktivne članice Kluba Mariška nastoje 
osigurati što kvalitetniji život umirovljenicima

Članovi HPD-a "Bilo" bili su aktivni unatoč 
pandemiji - redovno su održavali planinarske kuće
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Udruge žena na području 
grada Koprivnice: 

• Udruga žena Vinica
• Društvo žena Reka
• Društvo žena „Kamengrad“ 

Starigrad
• Udruga žena „Gorično srce“ 

Kunovec Breg 
• Udruga žena Herešin
• Udruga žena „Hrvatska ruža“ 

Jagnjedovec 
• Udruga žena „Proljeće“ 

Štaglinec
• Udruga žena „Velika srca“ 

Draganovec  
• Udruga žena Bakovčica 

Članice udruga žena svojim radom i dje-
lovanjem svakodnevno obogaćuju kulturni 
život grada i prigradskih naselja. Njihova 
je zadaća očuvanje tradicije i kulture, ali i 
povezivanja unutar zajednice. Rad s mla-
dima, pomoć starijima, okupljanje i dru-
ženje, sve je to dio njihovog svakodnevnog 
rada i djelovanja. Udruga žena Herešin 
početkom lipnja obilježila je 10. obljetni-
cu rada i postojanja svečanošću na kojoj 
je sudjelovalo više od 200 gostiju. Tako-
đer, članice su sudjelovale na jesenskim 
Podravskim motivima. Društvo žena Ka-
mengrad iz Starigrada ove je godine svoje 
djelovanje prilagodilo situaciji. Članice su 
svaki mjesec održavale sastanke u Domu 
kulture u Starigradu, održale su i aktivnost 

Hodajmo do zdravlja – pokreni prijatelja, 
te se dva puta pridružile istoimenoj subot-
njoj aktivnosti u Koprivnici. Sudjelovale su 
i na jesenskim Podravskim motivima na 
kojima su izložile tradicionalne podravske 
kolače. Društvo žena Reka ove je godine 
fokus djelovanja stavilo na mjesto življe-
nja. Nekoliko puta tijekom godine održane 
su radne akcije čišćenja Društvenog doma 
i okolnog prostora. U suradnji s udrugama 
s područja župe članice su obilježile Maj-
čin dan, a sudjelovale su i na Podravskim 
motivima. Trenutno uređuju prostoriju u 
Mjesnom odboru Reka u koju će smjestiti 
stalnu izložbu "Dugo u zimsku gluhu noć, 
moja mati bijelo platno tka". Udruga žena 
Vinica nastavila je promicati prava žena i 
organizaciju programa za žene. U ožujku 
je uspješno obilježila Dan žena cjelove-

černjim programom u društvenom domu 
Vinica. Sudjelovala je na Podravskim mo-
tivima. Do kraja godine planira organizi-
rati Gljivarijadu, ako epidemiološke okol-
nosti to dozvole. Članice "Goričnog srca" 
iz Kunovec Brega svake godine mještane 
razvesele manifestacijom Štruklijada, a 
rado se odazivaju i događanjima u organi-
zaciji Grada i Turističke zajednice. "Bapski 
susreti" najvažnija su manifestacija u or-
ganizaciji Udruge žena "Proljeće" iz Šta-
glinca, dok članice Udruge žena "Hrvatska 
ruža" njeguju manifestaciju "Jagnjedo-
večko kolinje". Udruga žena "Velika srca" 
Draganovec doprinose zajednici svojim 
svakodnevnim zalaganjima i aktivnosti-
ma, dok je „Čehanje perja“ okosnica rada 
Udruge žena Bakovčica. 

DRUŠTVA ŽENA-ČUVARICE 
TRADICIJE I BAŠTINE NAŠEGA KRAJA

Udruga žena Herešin Udruga žena Reka

Udruga žena Vinica

Udruga mladih 
koprivničkih 
matematičara (UMKOM)
Udruga mladih koprivničkih matematičara 
osnovana je 2015. godine, usmjerena je na 
unapređivanje i promicanje matematičkih i 
srodnih znanosti te primjenu matematike. 
Provode iskustveno učenje i učenje izvan 
učionice, koriste suvremenu tehnologi-
ju, produbljuju učeničko znanje te potiču 
suradničko učenje i matematičke igre. U 
suradnji s Knjižnicom i čitaonicom „Fran 
Galović“ organizirala je radionicu za djecu 
"Matematika je igra". Na terenskoj nastavi 
u Memorijalnom centru „Nikola Tesla“ u 
Smiljanu članovi Udruge imali su priliku 
upoznati prototipove Teslinih izuma.

Udruga Šinterice  
dobra srca
Udruga Šinterice dobra srca ove je godine 
proslavila prvi rođendan. Provodila je pro-
jekt besplatnih kastracija za ulične mačke 
i mačke građana slabijeg imovinskog sta-
nja, na što se nakon Koprivnice odlučila i 
Općina Novigrad Podravski. Volonteri su 
održali desetak edukativnih radionica za 
djecu osnovnoškolske dobi, a uz održa-
vanje dvaju hranilišta za mačke, Udruzi je 
odobreno i jedno za ptice. Ove godine pro-
vedena su i dva velika projekta „Iza kulisa“ 
kojim su zdravstveno zbrinute slobodnoži-
vuće mačke s hranilišta i „Tko spasi jedan 

život, spasio je cijeli svijet“ kojim je pro-
movirano udomljavanje mačaka. Udruga 
je za svoje djelovanje primila Zahvalnicu 
Koprivničko-križevačke županije, a čla-
nice Zlatnog voleka i Zlatnu volontersku 
knjižicu za prethodnu godinu.

Udruga Kopriva
Godina 2020. za Koprivu je jedna od naj-
boljih, uz nikad bolje rodnu godinu i puni 
kapacitet od 78 parcela na najdražem pro-
jektu, Zajedničkim EKO vrtovima. Također, 
vrtovi su proslavili svoj šesti rođendan te 
je nastavljan projekt promocije ekološke 
proizvodnje i samostalni uzgoj hrane u 
zajednici. Udruga je nositelj EU projek-
ta KUPID – Koprivničke Udruge Ponovno 
Imaju DOM kroz koji s partnerima Gra-
dom Koprivnicom i POU Koprivnica i 16 
organizacija civilnog društva adaptacijski 
i programski revitalizira Dom mladih Ko-
privnica! Ove godine provodi se i projekt za 
mlade - „ZAZ“ – Znanje + Akcija = Zabava 
usmjeren na praktične, kreativne i zabav-
ne sadržaje s ciljem socijalne uključenosti 
i građanskog angažmana! Također, Udru-
ga prvi put ima zaposlene dvije osobe na 
puno radno vrijeme!
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RNavedena je cijena neobvezujuća preporučena maloprodajna cijena, a uključuje PDV i PPMV te se odnosi na verziju Clio Life SCe 65 (48 kW) s paketom Cool. Ponuda vrijedi do 

30.11.2020. za fi zičke osobe. Posebni uvjeti za fi nanciranje vozila putem fi nancijskog leasinga defi nirani su u suradnji s UniCredit Leasing Croatia d.o.o. te su dostupni na web 
stranici www.renault.hr. U slučaju kada cijena vozila iznosi 100.000 HRK, učešće je u iznosu od 20.000 HRK, a iznos fi nanciranja je 80.000 HRK. Za fi nanciranje putem fi nancijskog 
leasinga na rok od 60 mjeseci, godišnja fi ksna kamatna stopa vezana za HRK iznosi 5,50%, trošak obrade iznosi 2.000 HRK, leasing rata iznosi 1.513,58 HRK, otkupna vrijednost 
iznosi 1.000 HRK, a EKS iznosi 6,68%. Leasing rata je mjesečna, izražava se u HRK i plaća se do datuma dospijeća. Ukupan iznos koji primatelj leasinga mora platiti iznosi 
113.814,80 HRK. Ponuda uključuje besplatno auto osiguranje i kasko osiguranje u prvoj godini fi nanciranja, osiguranje se ugovara s Croatia ili Allianz osiguranjem, po izboru 
klijenta uz Renault fi nanciranje . Jamstvo od 5 godina obuhvaća 2 godine tvorničkog jamstva i produljeno jamstvo za 3., 4., i 5. godinu ili 100.000 km, a vrijedi do ispunjenja prvog 
od dvaju navedenih uvjeta uz Renault fi nanciranje. Ponuda za zimske gume vrijedi bez obzira na način fi nanciranja. Prosječna potrošnja u mješovitoj vožnji: 4,9–5,0 l / 100 km. 
Emisija CO2: 111–113 g/km. Slike automobila su simbolične.

renault.hrRenault preporučuje

S benzinskim motorom već od

98.900 kn
4 zimske gume
5 godina produljenog jamstva
1 godina obveznog auto osiguranja
1 godina kasko osiguranja

Odsad dostupan i kao HIBRID.
Renault CLIO

benzin/dizel

hibrid

Vaš trgovac u Koprivnici
AUTOCENTAR KOS
Braće Radić 44, Koprivnica, Tel.: 048 641 998, www.autocentarkos.hr
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Nagrada se dodjeljuje za 
iznimne zasluge u razvoju 
Koprivnice na području 
znanosti i kulture

Akademik Dragutin Feletar 
rođen je u Velikom Otoku 1941. 
godine i jedan je od najista-
knutijih hrvatskih geografa, 
istraživača povijesti sjeveroza-
padne Hrvatske, prvenstveno 
Podravine te demograf i pisac. 
Uz to je afi rmirani društveni i 
kulturni djelatnik te nakladnik 
koji je uredio i izdao više od 300 
naslova, te uvaženih stručnih i 
znanstvenih časopisa.
Pripada među najplodnije hr-
vatske pisce geografske, povi-
jesne, demografske, etnološke 
i kulturološke literature. Dosad 
je u domaćoj i stranoj periodici 
objavio više od 130 znanstvenih 
i 110 stručnih radova. Autor je 
oko 75 znanstvenih i stručnih 
knjiga te više od 23 udžbenika iz 
geografi je za osnovne, srednje 
škole i fakultete, kao i više 
knjiga iz književnosti.
Akademik Feletar dao je 
značajan doprinos utemeljenju 

industrijske geografi je u Hr-
vatskoj i šire radeći pionirska 
istraživanja upravo na kopriv-
ničkim primjerima. Pridonio je i 
razvoju hrvatske geografi je, ali i 
povijesti poduzetništva istražu-
jući u velikoj mjeri koprivnička 
poduzeća. Značajan doprinos 
dao je i u istraživanjima eko-
nomske povijesti, a pokazao je 
i veliko zanimanje za hrvatsku 
kulturnu povijest, posebno 
za nepokretne spomenike 
kulture. Uz to, pola stoljeća je 
vrlo uspješan animator kopriv-
ničkog kulturnog i društvenog 
života te nakladništva. 
S obzirom na golem doprinos 
u istraživanju Koprivnice te 
dugogodišnjem predanom 
djelovanju u znanstvenom i 
društveno-kulturnom životu 
u gradu, akademik Dragutin 
Feletar izabran je za Počasnog 
građanina Grada Koprivnice.

POČASNI GRAĐANIN 
GRADA KOPRIVNICE
Dragutin Feletar, 
akademik

MEDALJA GRADA 
KOPRIVNICE

GORDANA 
GAZDIĆ-
BUHANEC
Za sveukupni 
doprinos 
razvoju odgoja 
i obrazovanja u 
Koprivnici

MEDALJA GRADA 
KOPRIVNICE

NIKOLA 
SOČEV

Za sveukupni 
doprinos i 

postignute 
rezultate na 

području 
dobrovoljnog 

vatrogastva

MEDALJA GRADA 
KOPRIVNICE

JOSIP 
JURATOVIĆ
Za sveukupni 

doprinos i 
promociju grada 

Koprivnice i 
RH u Republici 

Njemačkoj i 
Europskoj uniji

MEDALJA GRADA 
KOPRIVNICE

RANKO 
CELIŠČAK

Za sveukupni 
doprinos u 

radu s djecom 
s teškoćama 

u razvoju i 
osobama s 

invaliditetom na 
području grada 

MEDALJA GRADA 
KOPRIVNICE

MARKO 
GREGUR
Za izuzetan 
doprinos na 
području 
književnosti i 
sudjelovanja na 
književnoj sceni 
grada

MEDALJA GRADA 
KOPRIVNICE

STANISLAV 
LOVKOVIĆ
Za sveukupni 
doprinos razvoju, 
djelovanju i 
promicanju 
sporta

PLAKETA GRADA KOPRIVNICE

DOBROVOLJNO VATROGASNO DRUŠTVO BAKOVČICA
Za sveukupni doprinos razvoju dobrovoljnog vatrogastva na području grada

PLAKETA GRADA KOPRIVNICE

UDRUGA ŽENA „GORIČNO SRCE“
Za sveukupni doprinos očuvanju tradicije i unapređenju društvenog života grada

PLAKETA GRADA KOPRIVNICE

DINA PERKOVIĆ
Za nesebičan humanitarni rad 
prema potrebitima

PLAKETA GRADA KOPRIVNICE

OBRT „PAMPA-TEA“ 
Za sveukupni doprinos razvoju obrtništva 
na području grada

Ja
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Javna priznanja Grada Koprivnice
Javna priznanja Grada Koprivnice dodjeljuju se svake godine u povodu Dana grada Koprivnice, 4. studenoga, 
zaslužnim građanima i pravnim osobama za izuzetna postignuća i sveukupni doprinos iz svih područja života 
grada. Gradsko vijeće na sjednici održanoj 13. listopada donijelo je odluke kojima se u 2020. godini dodjeljuju 
sljedeća javna priznanja:

STJEPAN 
SERETIN

STJEPAN 
TOPOLKO

ĐURO
MIHOCI

HRVOJE 
KOMLJENOVIĆ

BOŽIDAR 
KOZULIĆ

BOŽIDAR 
VUKONIĆ

VLADIMIR 
KRAPINEC

ZORAN 
MATOVINA

IVAN 
BETLEHEM

KRSTO 
POLJAK

BRANKO 
BLAŽEK

DARKO 
LAZAR

MEDALJE GRADA 
KOPRIVNICE

Za humanost i osobit 
doprinos na području 
dobrovoljnog darivanja 
krvi (100 i više darivanja)
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DRAGUTIN FELETAR, POČASNI GRAĐANIN GRADA KOPRIVNICE

Složio bih se s Pajom Kaniža-
jem koji je tvrdio da je Kopriv-
nica „celog sveta prestolnica“ 
- riječi su kojima je Dragutin 
Feletar izrazio svoj odnos pre-

ma našemu gradu. Pri pogledu na police 
prepune knjiga i časopisa koje je akade-
mik Feletar napisao u svojoj dugogodiš-
njoj karijeri, čovjek osjeti izniman ponos. 
Ponos jer je jedan veliki znanstvenik, 
pored svih svjetskih metropola, za život 
odabrao njegov grad. Osjeti i strahopo-
štovanje kada krene izučavati njegovo 
stvaralaštvo, a osobito kada shvati da 
je u svojemu znanstveno-istraživačkom 
opusu dao nenadmašan doprinos razu-
mijevanju povijesti i geografije našega 
kraja. Danas gotovo da ne postoji nijedno 
znanstveno istraživanje Koprivnice koje 

se ne referira na Feletarova istraživanja. 
Ovaj je iznimni Koprivničanac zadužio 
buduće naraštaje svojim doprinosom ra-
zumijevanja Koprivnice, njezine povijesti 
i geografije. 

Prije 15 godina, 2005. godine, dobili 
ste nagradu za životno djelo Grada 
Koprivnice, a od 2018. godine počasni 
ste građanin Donje Dubrave i Legrada. 
Dobili ste i mnoge druge nagrade. Što 
konkretno za Vas znači ova nagrada?

Čovjek bi bio licemjeran kada bi rekao da 
ga ne raduju nagrade. Mislim da svakog 
normalnog čovjeka raduju nagrade, ra-
duje ga ako netko primijeti da dobro radi, 
a najvrjednije su nagrade koje čovjek do-
bije u svojem rodnom kraju. Ako doma 
dobiješ nagradu, to je dva puta vrjednije 

nego ako ju dobiješ negdje drugdje, pa 
čak i u inozemstvu. Imam pedesetak na-
cionalnih i međunarodnih nagrada, ali 
najviše se veselim nagradama koje dobi-
jem u Legradu, Donjoj Dubravi te u mojoj 
Koprivnici, kak´ veli Kanižaj „celog sveta 
prestolnici“.

Pokrenuli ste časopis Meridijani koji se 
do 2002. godine zvao Hrvatski zemljo-
pis. Osim toga, vrlo ste plodan pisac; 
autor ste niza članaka, znanstvenih ra-
dova, knjiga i drugih publikacija. Odakle 
ste crpili snagu za svoj rad?

Tjeraju me rokovi. Redoviti sam član 
HAZU-a, uređujem časopise, pišem 
monografije i knjige, publiciram članke, 
glavni sam urednik gotovo svih knjiga 
koje izdaju Meridijani... Mnogo je aktiv-

KULTURA JE POKRETAČ RAZVOJA 
USPJEŠNOG DRUŠTVA

nosti, svaka od njih ima svoje rokove, a 
rokovi se moraju poštivati. Naše područ-
je mnogo zaostaje za ostalim dijelovima 
Hrvatske, osobito primorskim, naša 
povijest, etnologija i geografija, a i sva 
druga područja manje su istražena nego 
jadranska. To me motiviralo na pokreta-
nje časopisa Podravina koji danas pripa-
da skupini najboljih svjetskih časopisa. 
Gotovo da ne postoji znanstveno istraži-
vanje našega kraja koje se ne referira na 
časopis Podravina, a osobito me raduje 
što se u njemu afirmiraju mladi znan-
stvenici. Cilj Podravine i Meridijana je da 
svako veće naselje i svaka veća općina u 
sjeverozapadnoj Hrvatskoj dobiju svoju 
monografiju. 

Živjeli ste u Koprivnici prije pet de-
setljeća. Kakav je bio grad kojega se 
sjećate iz prošlih dana?

Otac mi je bio šuster i mi smo ponedjelj-
kom, pogotovo pred božićne dane, kada 
se više kupovalo, vozili čizme i cipele na 
biciklu. Pješke smo gurali robu do Ko-
privnice, a ako smo prodali dovoljno, na-
trag smo se vraćali na biciklu. Vezan sam 
za Koprivnicu od gimnazijskih dana iako 
sam gimnaziju polazio u Varaždin. Kasni-
je sam deset godina radio u Podravci kao 
novinar, od 1973. do 1983. U međuvreme-
nu sam doktorirao na Prirodoslovno-ma-
tematičkom fakultetu, gdje sam nastavio 
raditi i razvijati svoju karijeru, a tamo 
sam radio do umirovljenja. Koprivnički 
dani, pogotovo u Podravki, bili su mi izu-
zetni jer je tad Podravka imala najsretnije 
razdoblje razvoja, svake godine otvarali 
smo najmanje jednu tvornicu i upravo u 
tom razdoblju napisao sam sjajnu mono-
grafiju o Podravci. 

Često se čuje mišljenje da je kultura 
danas osnova za razvoj gospodarstva. 
Što Vi mislite o tome? Što mislite o situ-
aciji u kulturi u gradu Koprivnici?

Društveni život, čiji je pokretač kultura, 
neophodan je ako čovjek želi pratiti što 
se događa. Komunikacija koja se odvija 
u kulturnoj sferi pomaže mu da dođe 
do informacija koje se kasnije koriste 
u znanstvenom radu. Kultura u gradu 
je na visokoj razini. Razvijamo ne samo 
klasične oblike kulture, nego i moder-
ne oblike i forme kulturnog života koje 
možda neće ostati povijesno zapisane, 
ali bez njih nema kulturnog napretka. 
Osobito me veseli ta umjetnička igra. 
Koprivnica ima svoje kazalište, a gos-
podarstvo i kultura odlično su povezani. 
Zahvaljujući Podravci, postoji veza kul-

ture i gospodarskog sektora. Ali ne smi-
jemo se previše opustiti, uvijek moramo 
tražiti slabe strane kako bismo se mogli 
još poboljšati. 

Koja su Vaša predviđanja vezana za 
budućnost Koprivnice i kretanje broja 
stanovnika?

Demografski izumiremo i situacija nije 
dobra. Mislim da se sami, bez doseljava-
nja, nećemo moći demografski obnoviti. 
Trendovi se mogu poboljšati demograf-
skim mjerama. Postoji čitav niz demo-
grafskih mjera koje stimuliraju obitelji da 
imaju djece, od većeg dodatka za djecu, 
neplaćanja vrtića itd. Pametnije nam je 
da ulažemo u to nego da asfaltiramo ce-
ste, makar imali lošije ceste, bar ćemo 
imati nekoga tko će se njima voziti. 

Koji je Vaš stav o smjeru u kojemu se 
Koprivnica kreće? 

Koprivnica je grad po mjeri čovjeka i to 
mi koji tu živimo ponekad ne vidimo ili ne 
želimo vidjeti. Ljudi su skloni kritiziranju. 
Sjećam se da su me ljudi, kada sam bio 
predsjednik Gradskog vijeća, stalno za-

ustavljali na ulici i žalili se na banalne 
sitnice. Međutim, ono što Koprivničanci 
možda ne vide je činjenica da Koprivni-
ca funkcionira mnogo bolje nego drugi 
gradovi. Ponekad mi se čini da se previše 
bavimo nebitnim stvarima. Nije najbitnije 
je li cesta gotova ili ne, cesta nam neće 
donijeti ono što mislimo. Razvoj ovisi o 
našim ljudima, o našoj sposobnosti da 
stvaramo, a ne o infrastrukturi. Kopriv-

nica ima sve što treba imati jedan grad, 
sada imamo i sveučilište, što je izuzetan 
potez vlasti. Na dobrome smo putu, ali 
moramo i dalje napredovati. 

S obzirom na to da imate mnogo 
iskustva u prometnoj i ekonomskoj 
geografiji, kako biste usmjerili budući 
razvoj Koprivnice?

Smatram da bi Koprivnica trebala stvara-
ti dugoročne planove gospodarskog i de-
mografskog razvoja. Mi ne stojimo tako 
loše kao što mislimo. Velike tvrtke osno-
va su za razvoj manjeg i srednjeg podu-
zetništva, što bi trebalo još više iskoristiti. 
Javljaju se i kritičari koji tvrde da zaosta-
jemo u investicijama, ali mi imamo puno 
investicija koje nisu jasno vidljive. Tvorni-
ca kao što je Podravka godišnje ima više 
investicija od nekih hrvatskih gradova. 
Fali nam malo poduzetničkog duha, naš 
genius loci je u strahu, podravski duh boji 
se ići u privatni sektor, čovjek razmišlja o 
tome kako će propasti. Mali poduzetnici 
trebali bi širiti suradnju s velikim tvrtka-
ma budući da je naša sirovina kvalitetnija 
od uvozne. Postojali su veliki planovi za 
sušare voća, skladišta krumpira i slično, 
ali nisu se ostvarili. Velike bi tvrtke surad-
njom s malim lokalnim poduzetnicima 
ostvarile bolju poziciju na lokalnom trži-
štu, a imale bi i zadovoljniju radnu snagu 
jer bi sigurno mogli podići plaće. Cijeli bi 
naš kraj napredovao kada bi velike tvrtke 
dale više posla malim lokalnim proizvo-
đačima, pogotovo poljoprivrednicima i 
obrtnicima. Tu su naše velike prilike koje 
bismo trebali iskoristiti. 

Manje je poznata, a vrlo zanimljiva 
informacija da pišete pjesme. O kakvim 
se pjesmama radi?

Kada sam radio kao novinar nastojao 
sam svaku vijest što ljepše stilizirati i 
dati joj malo umjetničkog štiha. Moje su 
pjesme pisane lokalnim idiomom, a po-
čeo sam ih pisati još u osnovnoj školi pod 
mentorstvom učiteljice Božene Loborec. 
Nije to bila neka kvaliteta, ali želio sam 
dokazati da se i na kajkavskom mogu 
izraziti svi osjećaji. Mislim da lokalni go-
vori nisu nikakva opasnost za književni 
jezik, dapače, oni ga obogaćuju. Pjesme 
nisu zavičajnoga karaktera, nego su 
dosta crne i tmurne, opisuju intimne i 
osjećajne trenutke, razmišljanja o životu 
i smrti, neke su čak dobile i nagrade na 
književnim natječajima. Više ne pišem 
poeziju, pisao sam ju u mlađim danima, 
ali Mario Kolar me nagovorio pa sam ne-
davno izdao zbirku. Razgovarala: Nikol Bali

Razgovor s povodom Razgovor s povodom

„Imam pedesetak 
nacionalnih i 

međunarodnih 
nagrada, ali 

najviše se veselim 
nagradama koje 

dobijem u Legradu, 
Donjoj Dubravi 

te u mojoj 
Koprivnici”

“Najsrdačnije zahvaljujem 
onima koji su me predložili 
i onima koji su me odabrali 
za počasnog građanina jer 
mi to u starim danima čini 
osobitu radost.” 
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Drage Koprivničanke 
i Koprivničanci, 
Dan grada Koprivnice 
ove godine obilježa-
vamo u drugačijem 
ozračju, uz određenu 
neizvjesnost i ograni-
čenja uslijed epidemije 
koronavirusa. 
Ipak, usprkos tome, 
zahvaljujući vrijednom 
doprinosu svih naših 
radnica i radnika, 
uspješno smo u prote-
klom razdoblju odgo-
vorili na brojne izazove, pa samim tim doprinijeli 
normalnom funkcioniranju gospodarstva i života 
u našem gradu.
Iza nas je mnogo uspješnih priča i postignuća i na 
njih s pravom možemo biti ponosni. Dan grada 
prilika je da ih se prisjetimo i jedni drugima, uz 
čestitku, poželimo nove zajedničke uspjehe. 

U ime svih radnica i radnika Grupe Podravka, 
i svoje osobno, od srca vam čestitam Dan grada i 

želim puno osobnog i poslovnog zadovoljstva, 
a prije svega dobrog zdravlja.

Poštovane građanke 
i građani, 
izuzetno nam je 
zadovoljstvo iskazati 
čestitke povodom Dana 
grada, koji i ove godine 
obilježava zdrava podu-
zetnička i investicijska 
klima, unatoč trenutnoj 
epidemiološkoj situaciji. 
Lokalna zajednica 
može i dalje računati 
na snažan oslonac u 
Podravskoj banci kao 
partneru koji konstan-
tno razvija i unapređuje svoje proizvode, usluge i 
poslovne procese. To potvrđuje i naša misija, čiji 
je cilj stvarati dugoročne vrijednosti za klijente, 
zaposlenike, dioničare i društvo, kako danas, tako 
i u budućnosti. 

Želim vam sretan Dan grada!

Poštovane 
Koprivničanke i 
Koprivničanci, dragi 
moji sugrađani, 
izuzetna mi je čast što 
vam i ove godine mogu 
čestitati Dan našeg 
grada. Sretan sam što 
Hartmann Hrvatska 
svojim dugogodišnjim 
djelovanjem i kon-
tinuiranim povećanjem 
svojih poslovnih 
aktivnosti pridonosi 
prosperitetu grada 
Koprivnice i čitavog podravskog kraja. Ovaj je 
rođendan našeg grada obilježen krizom, izazva-
nom pandemijom koronavirusa, no svaka kriza 
je premostiva i prolazna ako zadržimo optimizam 
kroz koji je sve moguće i koji otvara mogućnosti, 
prilike i nove perspektive. 

U ime tvrtke Hartmann Hrvatska i svih 
Hartmannovih zaposlenika, kao i u svoje 

osobno, želim vam svima sretan Dan grada 
i svako dobro, s vjerom da ćemo svojim 

djelovanjem utjecati na ostvarivanje bolje 
budućnosti naše Koprivnice.

Marin Pucar, 
predsjednik Uprave 
Podravke d.d.  

Goran Varat, 
predsjednik Uprave 
Podravske banke  

Dario Šumiga, 
generalni direktor 
Hartmanna Hrvatska  

Čestitke za Dan grada

Poštovani, 
u svoje osobno i ime 
svih kolega u Carls-
bergu Croatiji želim 
svim stanovnicima 
Koprivnice sretan Dan 
grada! 
Mi u Carlsbergu Croatiji 
doživljavamo Koprivni-
cu kao srce naše 
kompanije i naš grad 
– ovo je mjesto gdje 
radimo ono na što smo 
ponosni, proizvodimo 
naša piva. Vjerujemo 
da generacije Koprivničanaca o nama razmišljaju 
na sličan način i naše brendove doživljavaju kao 
svoje, i drago nam je zbog toga. Nadamo se zato 
da ćete i za Dan grada nazdraviti Pan pivom. 

Živjeli!

Marcin Burdach, 
predsjednik Uprave 
Carlsberga Croatije  

Poštovane građanke 
i građani grada 
Koprivnice, dragi moji 
Koprivničanci, 
Vjerujem da neću 
pretjerati kažem li 
da nitko od nas ne 
pamti godinu poput 
ove. Godinu koja je u 
potpunosti promijenila 
dosadašnju paradigmu 
kako društvenog, tako 
i ekonomskog sustava. 
Izložila nas je brojnim 
ograničenjima, ali i 
ukazala na nove prilike. Belupo je u gotovo pola 
stoljeća od osnutka postao više od zdravlja i više 
od kompanije s kojom živi i radi 1500 zaposlenika. 
I posve sam siguran, nikada kao danas nije bilo 
važnije poticati na odgovornost jednih prema dru-
gima, humanost i solidarnost prema najranjiviji-
ma, predanost i izvrsnost koja nas vodi naprijed. 
NIKADA KAO DANAS NIJE BILO VAŽNIJE ZNATI 
DA JE PRVO ZDRAVLJE. 

Svim građanima našega grada želimo 
zdravu i mirnu zimu i bezbrižno ljeto koje ćemo 
provesti zajedno u pomicanju vlastitih granica. 

Sretan nam Dan grada!

Hrvoje Kolarić, 
predsjednik Uprave 
Belupa  

Poštovane 
Koprivničanke i 
Koprivničanci, 
Izuzetno mi je zado-
voljstvo što vam uime 
Sveučilišta Sjever mogu 
čestitati Dan grada!
Ova je godina vrlo 
izazovna za sve, no 
virus COVID-19 nas nije 
spriječio da studentima 
ponudimo najbolje 
obrazovanje. Nova 
akademska godina 
održava se uz strogo pridržavanje epidemioloških 
mjera, a Sveučilište Sjever ponovno je jedno od 
najpoželjnijih sveučilišta u RH te su gotovo sve 
studijske grupe popunjene. Na Sveučilištu je ak-
tivno 26 studijskih programa na preddiplomskoj, 
diplomskoj i poslijediplomskoj razini s približno 
4300 studenata, što nas čini najperspektivnijim 
sveučilištem u Republici Hrvatskoj. 

U ime Sveučilišta Sjever svim građanima 
grada Koprivnice, našim zaposlenicima i 

suradnicima, sadašnjim i budućim studentima, 
želim sretan Dan grada!

Marin Milković, rektor 
Sveučilišta Sjever  

Poštovane i drage 
sugrađanke i 
sugrađani grada 
Koprivnice, 
Ovu godinu pamtit 
ćemo kao vrlo izazovnu 
za sve nas. Poduzeli 
smo i nadalje ćemo 
poduzimati sve mjere 
opreza kako bi boravak 
u našim prostorima bio 
maksimalno siguran. 
U cilju podržavanja 
mjera pomoći lokalnom 
gospodarstvu omogućili 
smo niz pogodnosti te težimo trajno ispunjavati 
potrebe i očekivanja korisnika naših usluga. Na-
stojali smo da naši trgovi i parkovi budu uređeni, 
ulice čiste, sportski objekti i bazeni sadržajni uz 
poštivanje svih propisanih mjera. 
U novim, izazovnim okolnostima ključni čimbenici 
uspjeha bit će povjerenje, dobra komunikacija te 
uzajamno poštivanje. 
Drage Koprivničanke i Koprivničanci, u ime svih 
zaposlenika Grupe Komunalac i u svoje osobno 

želim vam čestitati Dan grada.

Nataša Tetec, 
predsjednica Uprave 
Komunalca  

piše: 
BORIS MIŠEVIĆ,
novinar i reporter 
RTL televizije

Grad izvrsnosti i 
mirnih biciklista

ANALIZA KLJUČNOG INDIKATORA

Podravka gradu daje 
dobar dio imidža 

i čvrsto stoji iza 
snage Koprivnice. 

Njeni poslovni 
rezultati najbolji su 

pokazatelj smjera 
u kojem Koprivnica 

ide. Smjer izvrsnosti. 
Smjer u kojem 

treba još pojačati. 
Jer stajanja nema. 
Meni se čini da je 

Koprivnica svoj pravi 
razvoj tek počela

Najbolja u vrtićima, najbolja u 
inovacijama, najbolji roštilj, 
najbolja kontinentalna turi-
stička destinacija, najbolja u 
energetskoj učinkovitosti… 

Kada u Google upišete “Koprivnica najbolja” 
iskoči vam toliko superlativa i top priznanja 
da čovjek pomisli da se radi o nekom fake 
newsu. No, to može pomisliti samo onaj tko 
u Koprivnici nikada nije bio ili za nju nikada 
čuo te onaj tko, recimo, nije iz Hrvatske.  Jer 
svi mi ostali dobro znamo da se radi o gra-
du koji je i više nego poseban te u mnogim 
aspektima života daleko ispred ostatka dr-
žave. Dakle, to su činjenice. No, što se tiče 
mog dojma, hmmmm, pa okrenimo za po-
četak pilu naopako. Ono što ne volim je put 
do Koprivnice. Da me ne shvatite krivo, vo-
lim ja doći u taj grad, ali ne volim putovati do 
njega. Cesta je prilično opasna. Na nekim 
dijelovima nagibi su pogrešno izvedeni, a 
zavoji prilično opasni. Što samo govori u pri-
log tome da tako jak grad defi nitivno mora 
imati brzu cestu koja će ga direktno spojiti 
sa Zagrebom. Kada bi Koprivnica od Zagre-
ba bila udaljena svega 50 minuta vožnje ili 
pak 40, to bi snažno utjecalo na potencijal 
da ulagački dodatno raste i možda postane 
investicijska perjanica sjeverne Hrvatske. 
Ono što mi se jako sviđa je da skoro svi ili 
barem jako puno ljudi vozi bicikl. Kao Am-
sterdam je Koprivnica u tom smislu, što je 
meni totalno cool. Ono što također dobro 
opisuje karakter ili ako hoćete kulturu sta-
novnika Koprivnice je sljedeći događaj. Prije 
dva tjedna stojim ja na praznom glavnom 
trgu grada oko podne. U jednom trenutku 
čujem neki udar. Okrenem se, vidim dva 
biciklista koji su se, na tom ogromnom pro-
storu, zabili jedan u drugog. Kolizija nije bila 
nimalo benigna, štoviše, obojica su završila 
na podu. No, ono što me fasciniralo njihova 
je reakcija. Ni jedan niti drugi nisu iskazali ni 
trunku ljutnje. Nisu jedan drugome uputili 
ružnu riječ. Nisu se svađali. Štoviše, digli su 
bicikle i počeli mirnu analizu sudara. Tko je 
kuda krenuo, što je ovaj drugi pak mislio i 
kako se to sve uopće dogodilo? Kako su im 
bicikli ostali čitavi, a oni završili neozlijeđe-
ni, nakon mirnog su se razgovora pozdravili 
i nastavili dalje. Sljedeći put kada se sretnu 
vjerojatno će popiti piće i smijati se situaciji. 

Njihova reakcija i način rješavanja problema 
je zapravo za mene ključan indikator karak-
terne posebnosti Koprivnice. Nažalost, veći-
na ljudi u Hrvatskoj nije na toj razini. Većina 
bi ih se posvađala, a možda i potukla u slič-
noj situaciji. Većina bi tražila odgovornost u 
postupku druge strane bez analize vlastite 
odgovornosti. Ljudi su previše frustrirani, 
negativni i bijesni. Imaju sve manje živaca, 
razumijevanja i empatije za druge ljude. No, 
ne i  naša dva koprivnička biciklista. Čvrsto 
vjerujem da je većina ljudi u Koprivnici ta-
kva. Barem želim u to vjerovati. 
No, ono u što ne moram vjerovati, kada je 
Koprivnica u pitanju, odlučnost je njihovih 
građana u izboru vodstva. Gradonačelnici se 
u tom gradu biraju s rekordnim postocima 
dominacije. To nije loša stvar naravno jer iz-
bor uvijek postoji. Za mene je to pokazatelj 
integriteta političkih opcija, snage njihovih 
rezultata i čvrste volje birača, koji očito do-
bro znaju što žele. I nije sada da želim nešto 
hvaliti trenutnog gradonačelnika Mišela, ali 
fakat moram jer je svojim ponašanjem za-
služio. Naravno da će od mene dobiti i jaku 
kritiku kada nešto napravi loše. To i on sam 
dobro zna, da neće biti pošteđen objektivnog 
novinarskog pritiska, ako i kada za to bude 
potrebe. No, kao i ona dva biciklista, Mišel 
svojim nastupom daje Koprivnici određeni 
trademark. On je ljudski totalno neoptere-
ćen svojom funkcijom i odnosi se prema svi-
ma prizemno i vrlo pristojno. Čovjek je vrlo 
jednostavan. U smislu pomoći da se odradi 
neka priča, uvijek je maksimalno konstruk-
tivan i na raspolaganju. Kako s informaci-
jama tako i logistički. Jedan je od rijetkih 
političara s kojim se u društvu osjećam kao 
s prijateljem, a ne kao s pukim suradnikom 
u dnevnom poslu. Gradonačelnik se uvijek 
trudi biti pravi domaćin, ja to izrazito cije-
nim.  
Podravku također moram spomenuti. Ona 
gradu daje dobar dio imidža i čvrsto stoji 
iza snage Koprivnice. Njihov spektakular-
no obnovljeni restoran u Starigradu te sve 
bolji poslovni rezultati najbolji su pokazatelj 
smjera u kojem Koprivnica ide. Smjer izvr-
snosti. Smjer u kojem treba još pojačati. Jer 
stajanja nema. Meni se čini da je Koprivnica 
svoj pravi razvoj tek počela. 
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piše: 
ROBERT MIHALJEVIĆ,
urednik portala danica.hr

Bila je neka tiha, zloslutna noć 
bez zvijezda, gluho doba u ko-
jem su ulice puste i prazne, 
bez automobilskog štektanja 
i mirisa rasplinutog oktana. 
Mnogo je tihih noći u ova huda 

epidemijska vremena. Ljudi se uvlače u svoje 
izbe i prebiru po krhotinama razbijene sva-
kodnevice, a šute i zloslutne vrane zatečene 
tim stravičnim mirom.
Vraćao sam se s varoške grabe u kojoj sam 
u tmini gradskog festunga kontemplirao sa 
siluetama drvenog Labazanburga i zamišljao 
rijeke vitezova i bajnih djeva okupane svjetli-
ma baklji i mirisima pečene živinčadi. Bilo je, 
dakle, gluho doba kad pošten svijet odavno 
hrče pod debelim perinama, a pokoji klinac 
u mraku sobe bulji u bliješteće i šarene ikone 
smartphonea.
Hodao sam tiho prema Esterovoj, nabadajući 
tenisicama po asfaltu i pazeći da svojim ko-
racima ne remetim taj zlokoban mir. Bojao 
sam se da ću, ako kojim slučajem zaružim, 
prekinuti to čudno zatišje i da će se odjednom 
popaliti svjetla na prozorima, vozila obijesno 
tutnjati ulicama, a neki čudni ljudi izroniti iz 
mraka haustora i krošanja stoljetnih stabala. 
Izbjegao sam zbog toga i stazu posutu sitnim 
tucanikom kod muzejskih pilova držeći se 
asfalta i tlakavaca.
„Kamo ovako kasno“?
Stresao sam se od straha! Glas je bio ugo-
dan, gotovo božanski, ali došao je iznebuha! 
Zastao sam ispred ulaza u Gradsku tržnicu 
kao pogođen gromom i okrenuo se prema 
parku. Nisam vidio nikog.
„Ko je to“, gotovo sam povikao dok mi je srce 
tuklo poput četverotaktnog motora s izrau-
banim cilindrima.
„Što te muči da još ne spavaš s obitelji? Još 
malo pa će tri“, blaženo mi se svisoka smijao 
- Sveti Ivan Nepomuk!
O tome kako tog časa nisam umro vrijedilo bi 
napisati malo više redaka i znanstveno-me-
dicinskih ekspertiza od ovoga što vam danas 
prigodničarski pripovijedam. No, danas, s 
odmakom, živ i pri zdravoj pameti, prisežem 
– razgovarao sam te noći s njim! Ispovijedao 
sam mu se na koncu, žalio i turobno rogobo-

’MAGARČE, REKAO MI JE SVETI IVAN, 
I NE ZNAŠ KAKO TI JE LIJEPO’

rio, a on me slušao onim svojim svetač-
kim, ispovjedničkim mirom, a svećenič-
ke su mu halje lelujale na povjetarcu. I 
kad se danas toga sjetim, boljeg sugo-
vornika od tog našeg bakrenog sveca 
ispred tržnice odavno nisam imao.
„Bili su ovdje potresi, svodovi naših cr-
kava urušavali su se, a nejač plakala u 
vlažnim nastambama. Poplave su bile, 
duge i opake, a s njima i boleštine, za 
mnoge neprebolne. Nevini su završavali 
u kazamatima, mučeni i ubijani. Vojske 
su marširale, strane i domaće, kiše 
strelica i tanadi su padale. I uvijek je 
svanulo sunce, tamo na istoku, da svo-
jom toplinom ugrije sirote i nevoljne, da 
sočne biljke prinese marvi i puku”, pri-
povijedao je mirno Nepomuk, a ja sam 
ga blijedo gledao.
Našpotao me Sveti Ivan da sam maga-
rac nezahvalni, što me, moram priznati, 
prilično pogodilo. On je, kaže, vidio mno-
go patnje, brisao suze djeci i majkama, 
vidao teške rane koprivničkim i podrav-
skim mužima. Blato i glad, siromaštvo i 
rat. I vazda je sunce svanulo na istoku, 
i vazda se čula prodorna pjesma vatre-
nih pijetlova. A ja sam, eto, magarac jer 
zdvajam nad svime i nikad mi ništa nije 
dovoljno dobro. Vječni pesimist koji ko-
rača u mraku zabrinut kamo sve ovo ide.
„Magarac“, smije se svetac, „pa pogle-
daj malo oko sebe. Pogledaj tu našu 
Koprivnicu. Sve ljepša i dotjeranija, sve 
mirnija i ugodnija. Gledam djecu kako 
trčkaraju... I bake i djedove na biciklima. 
Mnogo smijeha danas prolazi pokraj 
mene. I bit će ga još više. I ne znaš, ma-
garče, kako ti je lijepo“.
U jednom sam mu času, priznajem, sva-
šta htio odbrusiti. Nikome ne ostajem 
dužan pa neću ni njemu! A onda se ipak 
sjetih da pričam s jednim svecem. Da je 
tiha jesenska noć, ptičice već spavaju u 
vlažnim krošnjama i svijet možda nije 
tako loše mjesto kakvim mi se posljed-
njih mjeseci čini.
„Ma nemoj! Pa jel’ ti vidiš kaj se danas 
događa? Smijeha će biti i radosti? Super 

nam je, samo mi to ne znamo. Zvučiš 
kao naša vlada“, nisam se mogao suz-
držati.
Pogledao me svojim blagim očima i 
osmijehom pokojnog oca. Ništa više nije 
rekao. Samo je onu svoju svetačku halju 
još jednom zabacio desnom rukom. U 
tom času iz obližnje krošnje poletjelo je 
jato vrabaca prema Zrinskom trgu. Dao 
bih se zakleti kako se s njihovih krhkih 
krila po gradu prosuo neki svjetlucavi 
prah nalik na sitne pahulje obasjane jar-
kim bijelim svjetlom. Učinilo se odjed-
nom kao da sviće i da je cijeli trg posut 
neobičnom vilinskom prašinom. Negdje 
u daljini, kao kroz gustu koprenu, čuo se 
potmuli orkestar tih veselih ptičica. A 
onda je sve najednom zamrlo.
Stajao sam pokraj kipa Svetog Ivana Ne-
pomuka. Kratak zvuk zvona na Svetom 
Nikoli označio je da je pola četiri. Sve 
je bilo tiho. I ovaj put nekako lijepo, ni 
blizu onako zlokobno kako mi se ranije 
činilo. Da sam Bero, sad bih tvitao da 
je Koprivnica lijepa noću. I fakat je pre-
krasna. Grad za život, hvale se gradski 
oci. A bogme i za san listopadske noći, 
dodajem shakespearovski slogan u slo-
bodnoj formi.
Nepomuk više ne priča. Zagledan je 
ispred sebe, onako svetački zamišljen i 
nijem. A ja se, magarac, grizem što ga 
nisam pitao kako će skončati ova opaka 
boleština, kad će brza cesta do Kopriv-
nice, hoće li nam prodati Podravku i koja 
je dobitna kombinacija na Eurojackpotu. 
Dobro, ovim zadnjim ga vjerojatno ne 
bih gnjavio. 
Krenuo sam prema Zrinskom i Kralušu 
misleći o ovom nevjerojatnom susretu i 
noći punoj iznenađenja. Moj je grad di-
sao dubokim snom. Sunce će sutra po-
moliti na prozore i novi dan će se iznova 
roditi. Koprivnica će proslaviti još jedan 
rođendan, neobičniji nego ikad. Poput 
mog malog noćnog razgovora s jednim 
bakrenim, dobrohotnim svecem. Sve 
ima svoj prvi put i sve ima svoj nastavak. 
Svoj novi život.

SAN LISTOPADSKE NOĆI Mali noćni razgovor s dobrohotnim    svecem

„Uvijek je svanulo 
sunce, tamo na 

istoku, da svojom 
toplinom ugrije sirote 

i nevoljne, da sočne 
biljke prinese marvi 
i puku“, pripovijedao 

je mirno svetac, 
a ja sam ga blijedo 

gledao

Koprivnica će proslaviti 
još jedan rođendan, 

neobičniji nego ikad. 
Poput mog malog 
noćnog razgovora 

s jednim bakrenim, 
dobrohotnim svecem. 

Sve ima svoj prvi put i 
sve ima svoj nastavak. 

Svoj novi život

Sveti Ivan Nepomuk na 
ulazu u koprivničku tržnicu
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Piramida se gradi od podnožja, a njen vrh 
teži prema Suncu. Dostignuti nedostiž-
no. To je težnja svih obitelji sportova, od 
glamurozne američke košarke do skro-
mnih, malenih želja dragih sportskih 

udruga slijepih. Koprivnica gradi sportsku piramidu 
ispravno. Od temelja. Da je obratno - piramida bi se 
urušila. I površnim pregledom sportskih uspjeha 
koprivničkog sporta u ovoj godini vidi se da djeca i 
mladost kolo vode i neumorno zidaju čvrste temelje. 
Izrastanjem temelji su sve širi i čvršći, pa pod kopriv-
ničkim sportskim nebom niču prvakinje i prvaci u 
svim sportovima i kategorijama.
Gradska volja tu je presudna. Samo razumijevanje 
vijećnika, i sve do vrha piramide, tj. gradonačelnika 
Mišela, može održati takav razvoj, jer sve to mnoštvo 
mladih sportaša ne stvara novac, pa im treba obilno 
pomoći u stvaranju okružja zdravlja, sreće, zadovolj-
stva. I uspjeha. Ipak je to sport u kojem se nastoji 
brže, više, jače.
Vidljivo je: nešto između potpunog amaterstva i pro-
fesionalizma sve je masovnije. Prije petnaestak dana 
čovjek koji u svemu pronalazi nešto lijepo, trener 
nogometaša Slavena Belupa Tomislav Stipić, epski 
je oduševljeno opisao taj angažman i cvjetanje no-
gometa u nižim ligama u našem, podravskom baze-
nu. Koprivnica tu daje ogromni obol i širi kvalitetnu i 
atraktivnu bazu. Jer, što je kup utakmica Ferdinan-
dovac - Dinamo, ako nije atrakcija!
Sport okuplja ljude. Dolaze na utakmice virusima i 
kiši usprkos. Na listu želja stavljam potpuno natkri-
venu zapadnu tribinu koprivničkog Gradskog stadio-
na, a veselim se što će se graditi još jedna sportska 
dvorana uz školu Đure Estera. Zvuči nevjerojatno, ali 
u mini-dvorani dimenzija malo većeg razreda, u toj 
školi odvijale su se zimske pripreme sportaša, orga-
nizirali plesnjaci... Napredujemo!
Širenju sporta koristi svaki uređeni vanjski ili unutar-
nji prostor, pa sanjam kada će uz srednje škole po-
novno oživjeti igrališta s atletskom stazom, makar i 
od obnovljenog rubkora. S bacalištem kugle. Trebaju 
nam tereni. Tri koprivnička atletska državna prvaka 
to očekuju. I kadeti i limačice. I škola atletike.
Hrvači su nam nekad hrvali čak i na pozornici Domo-
ljuba. Malo je smetao klavir, koji je zauzeo dio bine, 

ali borilo se. Borilo se i s težinom, strahovalo se od 
trgovačke vage i vaganja prije susreta. Tada, jednom. 
Danas su naši hrvači izrasli, imaju puno zlata.
Biciklisti su tradicija ovoga grada, dobro su vozili u 
prošlosti (Horvat, Levačić), dobro voze i sada, a Leon 
Zelenko na vrhu je piramide kartingaša uz san za po-
bjedničkim vijencem svjetskoga prvaka. Mali postaju 
veliki. Ne samo u snovima. To je cilj, ne!
Ronioci oduvijek dobro rone, u povijesti je bilo sjajnih 
natjecanja na Šoderici,  strijelci pogađaju ‘’u sridu’’, 
tenisači već pobjeđuju s osam godina starosti. Svoj 
obol daje i Športska udruga slijepih, kuglanje je za 
članove udruge sport broj jedan. Kuglanje je, osobito 
žensko, odavno prepoznatljiv koprivnički kvalitetni 
sportski proizvod.
Ima u nogometu i žena i kavalira. Broj jedan su dečki 
iz NK Starigrada, koji imaju vlastitu nogometnu ško-
lu, osam selekcija i ustupaju svoj teren na uporabu 
za treninge i utakmice Ženskom nogometnom klubu 
Koprivnica. Lijepo!
Nogometnu priču u Koprivnici atraktivno i masovno 
podržava malonogometna KC liga. Škola nogometa 
grada Koprivnice okuplja stotinu dječaka, a mladost 
se okuplja i na turnirima. Ove tvrdnje dotiču više po-
vijest nego sadašnjost, jer je mnogo toga radi sigur-
nosti i zdravlja otkazano.
No, sve to uspješno nadoknađuje Slaven Belupo uz 
podršku nezamjenjive televizije. TV je unijela novu 
dimenziju u naše domove, gledanje Slavenovih uta-
kmica postao je obiteljski ritual, pred ekranom se 
traži stolica više. Šteta što na stadion ne može više 
od 700 gledatelja, ali zdravlje valja sačuvati.
Među perjanicama od Stipića pohvaljene masovnosti 
i nogometaši su Tehnika-Koprivnice. Klub nastupa s 
domaćim dečkima, ima na „stalaži“ županijski kup, 
pri vrhu su pripadajuće nam 4. lige...
Šah je igra milijuna, gdje i naši kadeti postižu zapa-
žene uspjehe.
Vrh vrhova je Rukometni klub Podravka d.d. Dovolj-
no je reći da sudjeluje u europskoj Ligi prvakinja od 
samog početka, zamalo 30 godina. Nitko u Europi 
toliko. Grad je vlasnik kluba. Može se ponositi time.
Zaključno: kapa dolje svima. Koprivnica je zbilja grad 
sporta. Moj voljeni grad.

IVO ČIČIN-MAŠANSKER
umirovljeni novinar

Moja voljena Koprivnica 
je zbilja grad sporta

Zajednica sportskih udruga grada Kopriv-
nice osnovana je 1996. s temeljnom zada-
ćom da osigura osnovne uvjete za rad svo-
jih članica te brigom o korištenju, namjeni i 
održavanju sportskih objekata u vlasništvu 
Grada Koprivnice. Predsjednica Zajednice 
je Jasmina Stričević, a udruge i klubo-
vi učlanjeni u Zajednicu okupljaju više od 
4700 sportašica i sportaša.
Odlukom Gradskog vijeća, Grad Kopriv-
nica je za sport u 2020. godini osigurao 
5,8 milijuna kuna. Taj je iznos u 2019. bio 
veći, no zbog pandemije te nemogućnosti 

održavanja planiranih sportskih aktivno-
sti smanjeni iznosi za redovnu djelatnost 
amaterskih sportskih klubova te predviđe-
ni rad sportskih škola.
U organizaciji Zajednice sportskih udru-
ga svake godine održava se proglašenje 
najboljih sportaša te sportskih klubova. 
Kristina Lukačević, članica Biciklističkog 
kluba Rotor, najuspješnija je sportašica 
Koprivnice u protekloj godini, dok je naj-
uspješniji sportaš Ivan Lončarić, hrvač Po-
dravke. Najuspješniji sportski par je ženski 
par Športskog kuglačkog kluba Podravka, 

najbolja sportska ekipa su rukometašice 
Podravke Vegete, a najbolja momčad seni-
ori Slavena Belupa.
Zaslužnom sportskom djelatnicom pro-
glašena je trenerica kuglačica Podravke 
Ljiljana Picer.  
U kategoriji sportaša s invaliditetom u 
2019. godini najuspješniji su bili Iva Šola i 
Ivica Ferenčić iz Športske udruge slijepih 
Koprivničko-križevačke županije Podra-
vina. Njihova je ekipa najbolja u kategoriji 
sportskih ekipa osoba s invaliditetom.

ZAJEDNICA SPORTSKIH UDRUGA GRADA KOPRIVNICE

Za sport osigurano 5,8 milijuna kuna

Uspješna je sportska godina za kuglačicama Kuglačkog kluba 
Podravka. Naime, nakon10 godina ponovno su u samom vrhu u 
Prvoj ligi. Visoko treće mjesto osvojile su dvjema pobjedama na 
kraju sezone. Podravka je tako nakon godina borbe za opstanak 
ponovo u društvu najboljih. Jesensku sezonu počele su uspješno 
te se u klubu nadaju nastavku dobrih rezultata.

Seniorska ekipa Ženskog nogometnog kluba Koprivnica natječe 
se u Drugoj hrvatskoj nogometnoj ligi za žene, skupina B, zajed-
no s ostalim klubovima iz sjeverne Hrvatske i Slavonije. Postav-
ljen je imperativ ulaska u prvoligaško društvo, zasad im dobro 
ide i mogle bi na kraju sezone ostvariti postavljeni cilj. U klubu 
treniraju te se pod ingerencijom HNS-a natječu i kadetska i pio-
nirska ekipa, dok se limačice natječu s dječacima u županijskoj 
Ligi pilića. Cijelu godinu u klubu rade na omasovljenju svojih re-
dova, a odnedavno koriste teren NK Starigrada.

Nakon 10 godina ponovno u vrhu

SENIORKE ŽELE U PRVU LIGU

KUGLAČKI KLUB PODRAVKA

ŽENSKI NOGOMETNI KLUB KOPRIVNICA
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Otkako je Tomislav Stipić u listopadu proš-
le godine preuzeo Slaven Belupo, uspio je 
stabilizirati momčad i bez većih problema 
osigurati opstanak u prvoligaškom druš-
tvu. Dodatni izazov donio je prekid prven-
stva zbog korone, no i u tom razdoblju us-
pio je 41-godišnji stručnjak zadržati dobru 
atmosferu unutar ekipe.
Sezona je nastavljena utakmicom polu-
finala Hrvatskog nogometnog kupa, koju 
je Slaven pred praznom tribinom kopriv-
ničkog stadiona izgubio od Lokomotive 
rezultatom 1:3. Šteta, propuštena je velika 
prilika, ali bila je to prva utakmica nakon 
duge stanke u kojoj se kvalitetniji suparnik 
bolje snašao. U nastavku sezone Farma-
ceuti su osvojili sedmo mjesto s 39 osvoje-
nih bodova, šestoplasirana Gorica imala je 
10 bodova više. Slaven Belupo je u ljetnom 
prijelaznom roku uspio ostvariti jedan ino-
zemni transfer koji mu je u financijskom 
smislu osigurao mirnu sezonu.  Zvonimir 
Šarlija, izdanak klupske nogometne škole, 
prodan je turskom prvoligašu Ankaragü-

cüu za 300 tisuća eura. Klub su napustili i: 
Robin Kamber, Mateus Lima, Vinko Međi-
morec, Miloš Radivojević, Antonijo Ježina, 
Michele Šego, Božo Mikulić i Davor Lovren, 
a na posudbe su upućeni mladi igrači: Kar-
lo Slukić, Bruno i Marko Čovo, Festim Ali-
dema, Mihael Mladen, Niko Havelka i Luka 
Liklin.
Nakon što je postalo izvjesno da će pande-
mija koronavirusa imati i dalekosežne gos-
podarske posljedice, glavni sponzor Belu-
po smanjio je iznos godišnje donacije, te su 
sukladno tome smanjene i plaće igračima. 
Ujedno je klub odlučio ukinuti B momčad 
koja se natjecala u Četvrtoj ligi, sve kako 
bi se smanjili troškovi u kriznim vremeni-

ma. Novi članovi koprivničkog prvoligaša 
postali su: Törles Knöll, Ivan Čović, Martin 
Boakye, Matej Jukić, Miroslav Iličić, Frane 
Maglica, Frano Mlinar, Damian van Brug-
gen i Franjo Prce.
U novo prvenstvo Slaven je ušao bez re-
zultatskih imperativa. Želja je igrati dobro 
i ostvariti što bolji plasman, naravno i afir-
mirati igrače za daljnju prodaju jer svi klu-
bovi HNL-a od toga žive. Nerealno bi bilo 
najavljivati plasman u Europu s obzirom 
na višestruko veće proračune u redovima 
konkurenata. Relativno mali grad kao što 
je Koprivnica može biti sretan što već više 
od dva desetljeća ima nogometnog prvoli-
gaša.

S obzirom na to da je 2019. godina donije-
la definitivni povratak Podravke Vegete na 
europsku rukometnu kartu, u 2020. očeki-
vala se potvrda dobrog smjera koprivnič-
kog rukometnog ponosa. Ona je stigla kroz 
nove dobre rezultate u europskim natje-
canjima. Nakon dobrih partija u jakoj sku-
pini Lige prvakinja s Metzom, Vipersom i 
Ferencvarošem, Podravka je u EHF kupu 
stigla do polufinala.
Bio je to najbolji europski rezultat u po-
sljednjih desetak godina, ali pandemija 
koronavirusa u ožujku je zaustavila sva ru-
kometna natjecanja pod okriljem EHF-a te 
je sezona poništena. Ista se stvar dogodila 
i u domaćim natjecanjima, u kojima su Ko-
privničanke bile na putu prema dvostrukoj 
kruni, odnosno osvajanju prvenstva i Kupa. 
Šteta, jer ekipa je pod vodstvom trenera 
Zlatka Saračevića bila u uzletu, nije nemo-
guće da bi stigla i do europskog finala...
Prekid sezone donio je neizvjesnost glede 
budućnosti, no uz pridržavanje epidemio-
loških mjera nova je sezona ipak započela. 
Pripreme su bile prilično neobične, bez ve-
ćeg broja prijateljskih utakmica zbog situ-
acije s koronom u Hrvatskoj i inozemstvu, 

ali Podravkine su rukometašice barem 
ostale zdrave, za razliku od igračica nekih 
drugih klubova na koje je Covid-19 ostavio 
i rezultatske posljedice.
Podravku su ljetos napustile: Jovana Riso-
vić (Krim), Tjaša Stanko (Metz), Elena Gjor-
gjievska, Andreea Ianasi (Magura), Ana 
Debelić (Astrahanočka) te Aneta Benko 
koja je završila karijeru. Još tijekom prošle 
sezone stigla je desna vanjska Azenaide 
Carlos iz Angole, a najveće je pojačanje 
sjajna rumunjska reprezentativna vratar-
ka Julija Dumanska. Osim njih, stigle su 
i kadetske reprezentativke Ana Buljan, 
Margarita Škarić (Split 2010) i Bruna Zrnić 
(Lokomotiva).
EHF je Podravku uvrstio u Ligu prvakinja i 
u sezoni 2020./21. Natjecanje je redizajni-
rano, dvije su skupine sa po osam klubova, 
od kojih šest prolazi u nastavak natjecanja. 

U skupini s hrvatskim predstavnicama na-
laze se i: Györ (Mađarska), Brest (Francu-
ska), Odense (Danska), Budućnost (Crna 
Gora), Borussia Dortmund (Njemačka), 
Valcea (Rumunjska) i CSKA (Rusija). Kre-
nulo je pobjedom protiv oslabljene Buduć-
nosti, a borba za prolaz skupine bit će do 
kraja otvorena.
Nažalost, sve utakmice igraju se pred pra-
znim tribinama koprivničke gimnazijske 
dvorane. Podrška gledatelja jako nedosta-
je igračicama, pogotovo u europskim uta-
kmicama, svi skupa nadamo se da će se 
stvari što prije vratiti u normalu...
Ni mlađe ekipe Podravke nisu uspjele 
završiti prošlu sezonu, nije bilo ni držav-
nih završnica, dugo su vremena djevojke 
bile bez rukometnih aktivnosti. Na sreću, 
krajem ljeta ipak su se vratile treninzima 
i natjecanjima.
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NK SLAVEN BELUPO

RUKOMETNI KLUB PODRAVKA

STABILIZIRANI FARMACEUTI 
BEZ REZULTATSKIH IMPERATIVA

U čudnoj ovogodišnjoj sezoni 
traži se korak više u Europi

Zajednička fotografija igrača i vodstva Slavena Belupa

U novo prvenstvo Slaven 
je ušao bez rezultatskih 

imperativa. Želja je igrati 
dobro i ostvariti što 

bolji plasman, naravno i 
afirmirati igrače za daljnju 

prodaju jer svi klubovi 
HNL-a od toga žive

Prošla sezona poništena je 
zbog korone, a koprivničke 
rukometašice zaustavljene 

su u polufinalu EHF kupa te 
na putu prema dvostrukoj 

kruni u Hrvatskoj

Ivan Krstanović slavi stoti pogodak u HNL-u

Rukometašice Podravke Vegete nakon pobjede protiv Budućnosti

Julija Dumanska veliko je pojačanje
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Sjajni Luka Jambreuš u ve-
likoj mjeri potpisuje uspjehe 
Streljačkog športskog kluba 
Podravka u 2020. godini. Nai-
me, postao je državni prvak na 
prvenstvu Hrvatske u gađanju 
ISSF zračnom puškom u poje-
dinačnoj kadetskoj konkuren-
ciji. Postavio je i novi državni 
rekord osnovnog meča, koji
poboljšava tri godine zare-
dom, a drugi put zaredom po-
stavio je i novi državni rekord 
finala. Jambreuš je osvojio i 
naslov hrvatskoj prvaka u SZP 
zračnoj pušci za kadete poje-
dinačno, a prvi u Hrvatskoj bio 
je i u juniorskoj konkurenciji u 
ISSF MK pušci trostav. Ekipno 
je Jambreuš osvojio drugo 
mjesto na prvenstvu Hrvatske 
u ISSF zračnoj pušci za ka-
dete, zajedno s Dinkom Bla-

žekom i Dominikom Trtanjom. 
Osim toga, bio je ekipno drugi 
i u SZP zračnoj pušci za kadete 
(Dinko Blažek, Dominik Trtanj, 
Gregor Gašparić, Luka Jam-
breuš).
Na Međunarodnom kupu Tr-
zina (ISSF zračna puška, juni-
ori) Luka Jambreuš osvojio je 
ekipno prvo mjesto s repre-
zentacijom Hrvatske i poje-
dinačno prvo mjesto. U 2020. 

godini šest je puta nastupio za 
juniorsku reprezentaciju, iako 
je još kadet. Uz sve navedeno, 
osvojio je i još nekoliko medalja 
na međunarodnim turnirima 
za juniore u ISSF zračnoj pušci.
Što se tiče uspjeha ostalih čla-
nova kluba, Gregor Gašparić 
bio je treći na prvenstvu Hrvat-
ske u ISSF-MK pištolju za juni-
ore slobodnog izbora, iako je 
još dvije godine kadet. Dominik 
Trtanj bio je pojedinačno drugi 
na PH za mlađe kadete u SZP 
zračnoj pušci.
U seniorskoj konkurenciji Po-
dravka je osvojila dva četvrta 
mjesta na ekipnom PH, u dis-
ciplinama SZP zračna puška i 
SMK puška ležeći.
Veteranska ekipa Podravke u 
sastavu Ivan Betlehem, Dra-
žen Eisenbeisser i Željko Ivačić 
osvojila je ekipno drugo mjesto 
u Hrvatskoj u SMK pušci, dok 
je pojedinačno Ivan Betlehem 
postao državni prvak.

Atletski klub Koprivnica može 
se pohvaliti lijepim uspjesima 
svojih članova u 2020. godini.
Na dvoranskom višeboju Dora 
Lovrinović postala je državna 
prvakinja u troboju za limačice, 
dok Luka Kolonić kod limača 
osvaja četvrto mjesto. Održano 
je i pojedinačno prvenstvo Hr-
vatske za mlađe kadete i ka-

detkinje te kadete i kadetkinje, 
na kojem u konkurenciji mlađih 
kadeta Jakov Jurić osvaja na-
slov prvaka države u bacanju 
vortexa. Na posljednjem odr-
žanom natjecanju Dora Lovri-
nović postala je državna prva-
kinja za limačice u višeboju na 
otvorenom. Uz atletsku školu 
za djecu, u klubu djeluje i škola 

trčanja za odrasle „Hitre dra-
pe“ koja je ove godine obilježila 
svoju četvrtu godinu aktivnog 
djelovanja. Za to vrijeme sklo-
pljena su mnoga prijateljstva, 
pretrčane stotine kilometara, 
istrčane su utrke u domovini, 
ali i izvan nje. Svi zainteresirani i 
voljni trčanja mogu se pridružiti 
u svakom trenutku.

Sport Sport

Pandemija koronavirusa utjecala je i na smanjen 
broj nastupa članova Hrvačkog kluba Podravka 
u 2020. godini, a odgođen je i tradicionalni me-
đunarodni turnir Zlatni pijetao. Filip Verčević na 
prvenstvu Hrvatske za juniore osvojio je srebrnu, 
a Alen Nogić brončanu medalju. Na kadetskom 
prvenstvu Hrvatske osvojeno je zlato (Josip 
Benko), srebro (Valent Delimar) i dvije bronce 
(Borna Ljubić i Patrik Raknić). Prvenstvo Hrvat-
ske bilo je uspješno za mlađe seniore (U23), na 
kojem je Filip Verčević osvojio zlatnu, a Domagoj 
Džanko srebrnu medalju.
Aktivnosti u dvoranama bile su prekinute od 
ožujka pa do sredine svibnja od kada su aktivno-
sti bile isključivo na vanjskim terenima. Na ne-
davnom prvenstvu Hrvatske za seniore u Gospi-
ću Filip Verčević osvojio je srebrnu medalju.

Članovi Športske udruge slijepih Ko-
privničko-križevačke županije Podravi-
na u 2020. godini sudjelovali su u svim 
kolima Prve hrvatske kuglačke lige za 
slijepe i slabovidne u Rijeci, Koprivnici, 
Požegi, Zagrebu i Slavonskom Brodu, 
a udruga je bila domaćin 14. Memo-
rijalnog turnira „Antun Đurkan“ koji 
je održan u listopadu u Koprivnici. Pet 
članova Udruge ostvarili su pravo su-
djelovanja na pojedinačnom prvenstvu 
Hrvatske, gdje je Ivica Ferenčić postao 

vlasnik novog hrvatskog rekorda. Po-
dravina je osvojila treće mjesto u Pr-
voj hrvatskoj kuglačkoj ligi za slijepe, 
a odličnim rezultatima njeni članovi 
pobijaju sve predrasude i ruše stereo-
tipe vezane uz nemogućnost slijepih 
osoba za bavljenjem sportom. Osim u 
kuglanju, članovi Udruge natječu se u 
Amaterskoj radiogoniometriji, tzv. lovu 
na lisice, te su ove godine bili domaćini 
4. Otvorenog prvenstva Općine Đeleko-
vec.

Ronilački klub Šoderica nasta-
vio je i u ovoj godini sa zapaže-
nim rezultatima. Tin Treščec 
bio je prvak kod mlađih kadeta 
na državnom prvenstvu u da-
ljinskom plivanju perajama, 
a Jakov Buhinjak bio je drugi 
kod kadeta. Leo Bradić osvojio 
je drugo, a Damjan Koštarić 
treće mjesto kod mlađih juni-
ora.
Štafeta kadeta u sastavu Tin 
Treščec, Marin Sabol, Jakov 
Buhinjak i Tristan Horvat osvo-
jila je drugo mjesto, a kadet-
kinje su osvojile drugo (Dora 
Fucak, Klara Fucak, Paula Ra-
dotović, Maja Švegović ) i treće 
mjesto (Dora Bradić, Korina 

Horvat, Rea Vuk, Isabella Šve-
gović).
RK Šoderica bio je domaćin 
finalnoj utrci Kupa Hrvatske u 
daljinskom plivanju perajama 
te je ostvario odlične rezultate. 
U ekipnom plasmanu Šoderi-
ca je bila prva u muškoj kon-
kurenciji, a prvo mjesto osvo-
jeno je i u ekipnom plasmanu 
klubova. Kod mlađih kadeta 
Tin Treščec bio je drugi, Petar 
Koluder treći, a Marin Sabol 
četvrti. Kod mlađih kadetki-
nja Rea Vuk osvojila je treće, a 
Dora Bradić i Isabella Švego-
vić četvrto mjesto. U ekipnom 
plasmanu ženska ekipa Šode-
rice bila je druga.

Filip Verčević osvojio 
tri vrijedne medalje

Prvaci Hrvatske u daljinskom 
plivanju perajama

SJAJNI LUKA JAMBREUŠ

HRVAČKI KLUB PODRAVKA

ŠPORTSKA UDRUGA SLIJEPIH PODRAVINA

RONILAČKI KLUB ŠODERICA

STRELJAČKI ŠPORTSKI KLUB PODRAVKA

ATLETSKI KLUB KOPRIVNICA

Članovi Atletskog kluba Koprivnica

Dora Lovrinović

Luka Jambreuš

Eisenbeisser, 
Betlehem i 
Ivačić

Tri državna prvaka u 2020. godini

Ivica Ferenčić postao vlasnik 
novog hrvatskog rekorda

Zapaženi rezultati i u ovoj godini za mlade plivače Članovi Športske udruge slijepih Podravina
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Sport ODLIČAN USPJEH KOPRIVNIČKOG NOGOMETNOG ČETVRTOLIGAŠA

Tehnika-Koprivnica nastala je u ljeto 2019. 
godine spajanjem dva nogometna kluba, 
županijskog ligaša Tehnike i trećeligaša 
Koprivnice. S obzirom da je Koprivnica 
u posljednjoj sezoni ispala iz Treće lige, 
novi je klub preuzeo njegov status i zai-
grao u Četvrtoj ligi, no naslijedio je kadar 
Tehnike, kako igrače, tako i trenera Tomu 

Čikovića te predsjednika Igora Bajalicu. 
Danas je to vrlo dobro organiziran klub za 
koji igraju domaći dečki, uz nekoliko neop-
hodnih pojačanja. Iako proljetni dio prošle 
sezone zbog korone nije odigran, igrači 
Tehnika-Koprivnice marljivo su trenirali 
pripremajući se za novu sezonu. U Četvrtoj 
ligi Bjelovar-Koprivnica-Virovitica nalaze 

se pri vrhu ljestvice, a pravi pothvat izveli 
su u Kupu Nogometnog saveza Koprivnič-
ko-križevačke županije, u kojem su izbacili 
trećeligaše Podravac iz Virja i Tehničar iz 
Cvetkovca, te su u prvom finalu odigranom 
pod rasvjetom koprivničkog stadiona pobi-
jedili Ferdinandovac 3:1 i zasluženo podigli 
pobjednički pehar.

Koprivnički kadeti u Trogiru

 Igrači i vodstvo kluba nakon osvajanja Kupa

Najmlađi članovi Teniskog 
kluba Koprivnica još su jed-
nom potvrdili svoj talent odlič-
nim plasmanima na Ekipnom 
prvenstvu sjeverozapadne Hr-
vatske za djecu do osam, devet 
i 10 godina održanom u Da-
ruvaru. U kategoriji do 10 go-
dina Koprivnica 1 bila je prva, 
Koprivnica 2 druga, a Kopriv-
nica 3 četvrta. Nastupili su: 
Gala Knežević, Zita Husnjak, 
Lara Bakovljanec, Karla Lon-
čar, Zoja Petrović, Marta Gre-
gurina, Vilim Štubelj, Marko 
Bešvir, Karlo Šifkorn, Vid Hor-
vatić Jambor, Pavle Peradin, 
Petar Lovasić i Mihael Čavić. 
U kategoriji do devet godina 
Koprivnica 1 bila je prva, dok 
su Koprivnica 2 i 3 podijelili 
peto mjesto. Igrali su: Petar 

Lovasić, Mihael Čavić, Noa 
Cvetanović, Filip Markušić, 
Fran Bodalec, Marta Greguri-
na, Rea Horvatić Jambor, Nela 
Horvat i Zoja Petrović. Ekipa 
do osam godina u sastavu 
Noa Cvetanović, Fran Bodalec, 
Nela Horvat i Barbara Belčić 
bila je treća. Seniorska mom-
čad Koprivnice osvojila je peto 
mjesto u Drugoj hrvatskoj ligi. 
Nastupili su: Hrvoje Šifkorn, 
Denis Boršćak, Luka Kovač, 
Marko Borojević, Filip Cvek, 
Tin Šandl, Dejan Dautanec i 
Gordan Knežević. Od 29. ko-
lovoza do 1. rujna u Koprivni-
ci i Križevcima održan je i 26. 
turnir Lino kup za dječake i 
djevojčice do 14 godina, a na-
stupilo je rekordnih 83 djece.

Nakon sedam mjeseci stanke, 
sredinom listopada ove godine 
s radom je nastavila koprivnič-
ka Mala sportska škola. Zbog 
epidemioloških uvjeta treninzi 
za predškolce prebačeni su u 
dvoranu Gimnazije te u Sport-
ski centar Cerine, a koriste se 
i bazeni. Na terenu je samo 
jedna grupa, a ove godine tre-
ninzi su u ranijim terminima 

kako bi klubovi mogli koristi-
ti one kasnije.Mala sportska 
škola u listopadu je odrađivala 
nadoknadu ožujka s oko 160 
djece, no u međuvremenu su 
upisani i novi članovi. Djeci se 
nudi bazični trening, nogomet, 
ritmika i škola tenisa, dok se 
na bazenima održavaju ‘bebe 
ribe’ te obuka neplivača za 
predškolce i školarce.

Škola nogometa Grada Koprivnice počela 
je s radom u 2020. godini. Riječ je o za-
jedničkom projektu gradskih amaterskih 
klubova, Tehnika-Koprivnice, Miklinovca i 
Močila. U Školi rade ovlašteni nogometni 
treneri, a trenutačno je pohađa 110 djece.
- Želja je da se stvori pozitivan stav prema 
nogometu, da Škola dobro funkcionira, da 
je komunikacija profesionalna i pedagoški 
primjerena. Nadalje, ciljevi su da se kod 
djece formiraju radne navike, da ih učimo 
da budu dobri ljudi, da u sportu pronađu 
sreću, da se usklade školske i sportske 
obaveze, te na kraju, da stvaramo igrače 
za seniorski nogomet – objasnio je Doma-
goj Baričić, voditelj Škole nogometa.

Koprivnički kadeti u Trogiru su 
obranili ekipni naslov držav-
nih prvaka školskih športskih 
društava u školskoj godini 
2019/20. Do naslova prvaka 
došli su s osam pobjeda i jed-
nim remijem protiv ekipe iz Za-
dra. Ekipa ŠSD ANG nastupila 
je u sastavu Matej Zadro, Ema-
nuel i Pavao Bunić, Jan Hor-
čička i Josip Koštić. Članovima 
ovog sportskog društva ovo je 
već treće pobjedničko posto-
lje u zadnje tri godine (Poreč 
2018. - drugo mjesto, Vinkov-
ci 2019.- prvo mjesto i Trogir 
2020. - prvo mjesto). Ekipu 
ŠSD ANG na natjecanju je vo-
dio prof. Hrvoje Kodrić. Nakon 
odgode, u Trogiru je od 23. do 
29. kolovoza održano Kadetsko 
prvenstvo Hrvatske u šahu na 
kojem je nastupilo šestero ko-
privničkih šahista koji su osvo-
jili dva pehara. Najveći uspjeh 
ostvaren je u kategoriji do 13 

godina, gdje su Koprivničanci 
zauzeli odlično drugo, treće 
i šesto mjesto u konkurenci-
ji 43 igrača. Emanuel Bunić 
natjecanje je završio drugi sa 
6,5 osvojenih bodova (iz devet 
partija), a trećeplasirani je bio 
Jan Horčička s istim brojem 
bodova, ali s nešto slabijim 
dodatnim kriterijima. Nastu-
pili su i Matej Zadro (6.), Petar 
Dimač (8.), Pavao Bunić (15.) 
te Petar Štefanec (29.). Kadeti 
Šahovskog kluba Koprivnica 
su kao drugoplasirana ekipa 
Prve kadetske lige centar izbo-
rili plasman u finale kadetskih 
liga Hrvatske koje će krajem 
godine biti održano u Čakovcu. 
Trenutačno je u klubu najveća 
potreba za osiguranjem struč-
nih osoba koje bi omogućile 
kontinuiran i pojačan rad s tri-
desetak polaznika škole šaha, 
s obzirom na to da je Jurica 
Srbiš odselio u Irsku.

Mladi Koprivničanci vladari 
sjeverozapadne Hrvatske

U listopadu napokon krenula 
s radom Mala sportska škola

U novoj nogometnoj 
školi trenira 110 djece

Pavao Bunić drugi, 
a Jan Horčička treći u državi

TENISKI KLUB KOPRIVNICA

KOPRIVNIČKA ŠKOLA NOGOMETA

KOPRIVNIČKI ŠAH
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U veljači je završena 11. sezona malono-
gometne KC lige. Naslov prvaka obranio 
je Petgrad, kojem je to bila treća uzasto-
pna titula, a ukupno četvrta u povijesti 
natjecanja. Do prvog mjesta momčad koju 
predvodi Vedran Petrović stigla je s devet 
pobjeda i samo jednim remijem. Autoli-
marija Krešo bila je najugodnije iznenađe-
nje te je osvojila drugo mjesto, a treći je bio 
Caffe bar Active. Najbolji igrač 11. sezone 

KC lige je Vedran Purić iz Petgrada, naj-
bolji vratar Zlatko Trubarac iz Autolimari-
je Krešo, dok je naslov najboljeg strijelca 
osvojio Saša Hrenić s 12 pogodaka.
Prvaci Lige bez briga su Romantičari, dru-
go mjesto osvojio je KURS, a treće Forma 
Legalis. KC liga igra se pod pokrovitelj-
stvom Grada Koprivnice i Zajednice sport-
skih udruga Grada Koprivnice, no ove se-
zone zbog korone liga neće biti održana.

PRVACI PETGRAD I ROMANTIČARI
ODRŽANA 11. SEZONA MALONOGOMETNE KC LIGE

Petgrad je osvojio četvrti naslov prvaka
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Tehnika-Koprivnica osvojila Županijski kup
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Gradski bazeni Cerine i ove su godine omi-
ljeno odredište građana svih generacija 
željnih rekreacije na vodi. Učenici trećih 
razreda osnovnih škola ovdje su naučili 
plivati, a oni koji zbog privremenog zatva-
ranja bazena to nisu stigli, s obukom su 
nastavili ove školske godine. Tijekom lje-
ta najmlađi posjetitelji uživali su u Cerine 
Aqualandiji, vodenom poligonu u rekrea-
cijskom bazenu te napuhancu na sunčali-
štu. Posebno je zanimljivo bilo na plesnim 
radionicama za djecu i u tri Ljetna kampa 
na kojima je sudjelovalo po 15 djece.  
Tijekom godine organizirana su i cjelove-
černja paket-događanja koja su uključiva-

la korištenje bazena, saune i ponude jela 
i pića, a svake subote tijekom ljetnih mje-
seci održavale su se tematske večeri uz 
glazbu i dulje radno vrijeme bazena.
Vježbe za zlatnu dob i dalje su vrlo popu-
larne među starijom generacijom, a na 
ovaj program dolaze građani i iz okolnih 
gradova. Plivački bazen otvoren je za ko-
rištenje za sve posjetitelje, a koriste ga i 
brojne udruge.  
I u jesenskim danima Bazeni Cerine pri-
premili su brojne pakete i cjelodnevna 
događanja za sve generacije, a sve infor-
macije o novostima možete pronaći na 
mrežnim stranicama Bazena.

BAZENI CERINE

Rekreacija, zabava i 
opuštanje za sve generacije

Prošla sezona bila je poništena u svim ru-
kometnim ligama u Hrvatskoj, pa tako ni 
Rukometni klub Koprivnica nije uspio za-
vršiti svoje natjecanje u Trećoj HRL-sjever. 
Međutim, uoči početka nove sezone stigla 
je dobra vijest, seniorska momčad Kopriv-
nice je administrativnom odlukom Saveza 

ponovno uvrštena među drugoligaše te se 
natječe u Drugoj HRL-sjever, dok su kadeti 
ostali u Hrvatskoj ligi. Osim toga, u klubu 
se mogu pohvaliti sa čak 110 dječaka koji 
su u trenažnom procesu, a sve mlađe ka-
tegorije natječu se u odgovarajućim liga-
ma. S njima radi osam školovanih trenera.

Škola nogometa Nogometnog kluba Sta-
rigrad svojim kontinuitetom i kvalitetom 
rada nastavlja stvarati i odgajati djecu 
sportaše. Pogođeni ovom pandemijom 
nisu odustajali u namjeri da djeci stvore 
što bolje uvjete za rad.
- Počeli smo izgradnju umjetnog terena 
dimenzije 40 puta 36 metara, ali za pot-
puni završetak nedostaje sredstava kako 
bi se trake trave zalijepile. S obzirom da 
imamo više od 120 aktivne djece i mjere 
uzrokovane pandemijom, smatramo da 
jedino takvim uređenim terenom možemo 
produžiti boravak djece na otvorenom - 
kažu u klubu.

Prije otvaranja nove natjecateljske sezone 
izgradili su zaštitne prepreke oko zgrade 
i pomoćnog terena, nasip za gledatelje te 
odvojeni ulaz za sve igrače i službene oso-
be. Stalnim radom klub je došao u fazu da 
mu okosnicu seniorske ekipe čine igrači 
iz vlastite Škole nogometa, a dio dječaka 
ustupljen je drugim gradskim klubovima. 
Očekuju veću selekciju vlastitog kadra i 
suradnju s drugim gradskim klubovima.
U klubu kontinuirano trenira osam se-
lekcija, a od jeseni je Starigrad i ponosni 
domaćin svih selekcija ŽNK Koprivnica, pa 
se s njima u suradnji nadaju stvaranju što 
boljih uvjeta za rad u narednim godinama.

Seniorska momčad natrag u Drugoj ligi

RADOST, SMIJEH I KONTINUIRANI RAD

RUKOMETNI KLUB KOPRIVNICA

NOGOMETNI KLUB STARIGRAD

Godina 2019. bila je vrlo uspješna za mla-
dog koprivničkog vozača kartinga  Leona 
Zelenka koji je osvojio treći uzastopni na-
slov prvaka Hrvatske u klasi Rotax Junior, 
te je proglašen najuspješnijim juniorom 
Hrvatske. Dobio je i dosad najveću na-
gradu u karijeri, Zlatnu kacigu Hrvatskog 
auto i karting saveza. Sportstil Cup ga je 
proglasio talentom godine, a nove pobjede 
stigle su i u 2020. Postao je prvak central-
ne Europe, prvi Hrvat osvajač prvenstva 
Austrije te prvak Sportstil cupa. Leon će 
nastupiti i na finalu Europskog prvenstva 
u prosincu u Portugalu, dok ga u siječnju 
sljedeće godine očekuje Svjetsko prven-
stvo Rotax Max Grand Finala koje će se 
također održati u Portugalu, a na kojem 
Leon želi osvojiti prvo mjesto. 

Uoči početka biciklističke sezone talenti-
rani koprivnički vozač Jan Tisaj (15) prešao 
je iz koprivničkog Biciklističkog kluba Ro-
tor u slovensku Perutninu iz Ptuja. Pozvan 
je i u kadetsku reprezentaciju Hrvatske, a 
svojim je rezultatima opravdao poziv. Na-
žalost, korona je poremetila ovogodišnje 
planove. Ipak, nastupio je na Državnom 
prvenstvu u usponu na Učku, gdje je na-
kon odličnog starta pao i stigao kao šesti. 
Na Prvenstvu Hrvatske na kružnoj stazi i u 
kronometru bio je peti. Jan trenira svakog 
dana i već se priprema za novu sezonu. 
Vrlo je motiviran, prati svjetsku scenu i  
želi postati profesionalni biciklist.

Želja je svjetski naslov

Mladi Koprivničanac 
na putu prema 
ozbiljnom biciklizmu

LEON ZELENKO

JAN TISAJ

U NK Starigradu trenira osam selekcija
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Sportski centar Cerine sve je svoje pro-
grame i sadržaje u potpunosti prilagodio 
mjerama uvedenima za vrijeme trajanja 
pandemije koronavirusa, pa je tako prila-
gođen i pristup svakom korisniku. Grupe 
za vježbanje su manje, više je individualnih 
programa, a novitet je i zdravstveni pro-
gram fizioterapijske procjene i programa 
vježbanja uz stručno vodstvo fizioterape-
uta. U individualnom programu Cerine 
Fit izazov već su se okušali brojni poznati i 
manje poznati Koprivničanci, a uvedeni su 
i personalizirani online treninzi kao nasta-
vak serije online treninga kada je Sportski 
centar bio zatvoren. Osim toga, svake su-
bote u Wellness&Spa zoni održava se Sa-
una evening uz stručno vodstvo, a uskoro 
kreću i vježbe za trudnice, Junior Fit pro-
gram za najmlađe te brojni drugi programi 
i paketi vježbanja, relaksiranja ili općenito 
poboljšanja općeg stanja organizma.

Sportski centar Cerine 
- Individualni pristup 
svakom korisniku
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Kulturna je 2020. obilježena i uvelike određena 
koronavirusom koji je većinu godine prijetio ot-
kazivanjem ili redefi niranjem programa i pri-
stupima publici. U takvim uvjetima gradske su 
ustanove u kulturi, baš kao i udruge odnosno 

samostalni umjetnici bili u iščekivanju prilagođavanja i  pre-
slagivanja. Muzej grada Koprivnice između ostalog je u foku-
su imao naivno slikarstvo. Uz stotu obljetnicu rođenja Ivana 
Večenaja organizirali su znanstveni skup naslovljen Z on kraj 
Drave, a izložba podravske naive upriličena je i u Pregradi. Na-
iva je, osim toga, nakon prvotne odgode opet „zauzela“ središ-
nji gradski trg u okviru 26. Podravskih motiva  prvog vikenda 
u listopadu.
Književost je tu, uvjetno rečeno, stradala najmanje jer djelo 
dolazi čitatelju u kuću. Gradska je knjižnica za čitatelje odno-
sno posudbu doduše jedno vrijeme bila zatvorena, nakon čega 
je imala prilagođeno i skraćeno radno vrijeme, ali knjige su 
se ipak posuđivale, a održali su i niz programa poput TEDx-a i 
tribina sa suvremenim autorima/cama.
Izdavaštvo je, ostanimo još kod književnosti, donijelo niz važ-
nih naslova kao što su  Nitko i ništa u Parizu i Londonu Geor-
gea Orwella (Šareni dućan) ili Dok večer se zmrači, izabrana 
djela Frana Galovića, koja je priredio Mario Kolar (Artikulaci-
je/Društvo hrvatskih književnika). Ogranak Društva hrvatskih 
književnika i Artikulacije i ove su godine uspjeli (u ponešto 
drugačijem formatu)   organizirati  Galovićevu jesen  te festi-
val Krleža i Duga Rijeka.
Glazbeni dio također je donio puno toga dobroga. U lipnju su 
novi CD Dan i noć predstavili Miroslav i Gordana  Evačić, a iako 
smo u srpnju ostali zakinuti za uobičajeni 6. Fest jazza Kopriv-
nica i tri dana koncerata u centru, festival se ipak djelomično 
održao putem live streaminga, koncertima iz Sinagoge te ne-
koliko koncerata održanih na ljetnoj terasi na Zrinskom trgu, 
odnosno ispred Gradske tržnice. Konačno, u listopadu je veliki 
koncert na Bašči održao Ogenj, nove singlove Blizu vode i Ži-
vot kao rijeka objavila je Anna Moor, a nosač zvuka Siromahi i 
lazari objavio je Ivan Grobenski. Kvalitetna je to glazbena sce-
na, kao što mi je nekidan rekao ravnatelj umaške knjižnice i 
pisac Neven Ušumović.
Bilo je tu još mnogo toga što čini kulturu ovog grada, poput 
Ludensovih ljetnih predstava i gostovanja po Hrvatskoj, kao i 
predstava u Domoljubu, izložba Gordane Špoljar Andrašić u 
Sinagogi, programi koje organiziraju Mamuze, Atelieri Kopriv-
nica i drugi. Neke su stvari otkazane, neke odrađene u ma-
njem opsegu, ali kultura je pokazala da se ne da i da je njezina 
uloga u društvu i dalje značajna, a da grad bez kulture i nije 
pravi grad.

Kulturna 2020. 
- u znaku iščekivanja 
i redefi niranja

MARKO GREGUR
koprivnički književnik

NOSITELJI KULTURNE SCENE GRADA

Najnoviji svjetski trendovi pokazali su 
kako je ulaganje u kulturu od velikog zna-
čaja za razvoj gospodarstva. Prepoznali 
su to i u koprivničkoj Gradskoj upravi sto-
ga i ne čudi što su na čelna mjesta usta-
nova u kulturi odabrana nova lica.  
Mladi, poletni, prepuni ideja i želje za rad. 
Oni su Maja Holek, ravnateljica Pučkog 
otvorenog učilišta Koprivnica, Robert Či-
min, ravnatelj Muzeja grada Koprivnice, i 
Karlo Galinec, ravnatelj Knjižnice i čitao-
nice „Fran Galović“. 
Nove ideje ujedno stvaraju i nove prilike. 
Prepoznao je to i Karlo Galinec, ravnatelj 
koprivničke Knjižnice. Na čelu ove usta-
nove došao je u srpnju prošle godine. U 
Knjižnici je zaposlen od 2006 godine na 
radno mjesto knjižničara-informatičara 
u Stručno-znanstvenom odjelu i u tom 
razdoblju sudjelovao je u brojnim projek-
tima i kontinuirano se stručno usavrša-
vao na brojnim domaćim međunarodnim 

programima, edukacijama i stručnim 
skupovima. Ciljevi u budućem razdoblju 
su uz tradicionalne usluge promovirati 
i staviti naglasak na usluge bazirane na 
novim tehnologijama. Jedan od tih ciljeva 

je i ostvaren. Naime, razvojem aplikacije 
m-knjižnice postavili su trend koji su po-
čele pratiti ostale knjižnice na području 
Hrvatske, a svoju aplikaciju koprivnička 
knjižnica upravo njima prodaje. 

Robert Čimin je na čelu Muzeja grada 
Koprivnice od 2016. godine. U Muzeju 
radi od 2008., kad je zaposlen na radnom 
mjestu arheologa, a već iduće godine po-
laže stručni ispit za muzejsko zvanje ku-
stosa, dok je 2015. godine uslijedilo novo 
napredovanje u muzejskoj struci promi-
canjem u zvanje višeg kustosa. Važno je 
za istaknuti kako je godine 2012. upisao 
poslijediplomski doktorski studij arheolo-
gije na Filozofskom fakultetu Sveučilišta 
u Zagrebu koji je dovršio 30. rujna 2020. 
godine i stekao naslov doktora znanosti 
iz znanstvenoga područja humanističkih 
znanosti i znanstvenog polja arheologije. 
Pod njegovim vodstvom tim zaposlenih u 

Muzeju svakim danom bliži se ostvarenju 
vizije Muzeja, a to je da postanu kulturni 
lider na području grada te tako doprinesu 
stvaranju kvalitetnijeg društvenog i kul-
turnog ozračja. 

Maja Holek na čelo Pučkog otvorenog 
učilišta došla je u svibnju 2018. godine. U 
POU zaposlena je od 2012. godine, gdje je 
radila kao voditeljica glazbeno-scenske 
djelatnosti. Svoje vizije Maja svakodnevno 
pretače u nove programe i projekte. Novi 
europski projekti, suvremeno kino, vr-
hunski programi za obrazovanje odraslih 
samo su neki od zasluga koje je ova mla-
da ravnateljica ostvarila. Pod njezinim 
vodstvom Učilište drži vodeću poziciju u 
segmentu obrazovanja odraslih. Bogati 
sadržaj kulturnih događanja na raspo-
laganju građanima održava se upravo 
velikim dijelom zahvaljujući Pučkom 
otvorenom učilištu. Cilj je također što više 
aktivnosti fi nancirati novcem Europske 
unije, a da se upravo na tom području ide 
u dobrom smjeru, najbolje govor podatak 
da će Pučko učilište u 2021. godini sudje-
lovati u provedbi pet EU projekata, kao 
nositelj ili partner.

Karlo Galinec

Maja Holek

Robert Čimin

Mladi, ambiciozni, kreativni-
ravnatelji gradskih ustanova u kulturi
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Kultura Kultura

MUZEJ GRADA KOPRIVNICE

Protekla je muzejska godina 
uistinu bila posebna u mno-
gočemu, izazovna i neponov-
ljiva. Muzej se prvi put pojavio 
na Interliberu, sajmu knjiga 

koji se svake godine održava u Zagrebu, 
čime je učinjen iskorak u dijelu naklad-
ničke djelatnosti. Nadalje, s Hlebinskom 
školom putovalo se u Trebnje – centar 
slovenske naivne umjetnosti, čija je naiva 
zatim doputovala u Hlebine na Noć mu-
zeja krajem siječnja, kada je hlebinska 
galerija otvorila vrata nakon prve faze 
obnove u rekonstrukciji krovišta. Tu istu 
noć napravljen je i osvrt na Ivana Sabolića 
u Peterancu, dok je na pročelju središnje 
muzejske zgrade u Koprivnici postavljena 
spomen-ploča muzejskom osnivaču dr. 
Leanderu Brozoviću u povodu 75 godina 
djelovanja ustanove. U Galeriji Koprivni-
ca predstavljena je izložba o ansamblu 
Lado, a u Zagrebu „Vegeta 60 – paketić 
povijesti“ kao mala industrijska retros-
pektivna izložba. I tada, a pogotovo u 
vrijeme nakon otvaranja najveće među-
narodne arheološke izložbe „Avari i Sla-
veni sjeverno od Dunava“, sve se činilo 
idilično i prosperitetno u smislu razvoja 

programa i publike. Samo u prva dva i 
pol mjeseca Galerija Koprivnica imala je 
gotovo 2500 posjetitelja, čime se skoro 
nadmašilo prosječnih 3500 posjetitelja 
godišnje. I onda je stigla pandemija… 
Muzealci su u općem lockdownu kvali-
tetno iskoristili vrijeme zatvorenih vrata i 
posvetili se muzejskim zbirkama i obradi 
građe. U samo dva mjeseca obrađeno je 
više od 2500 predmeta, što je više nego 
je bilo moguće obraditi čitavu prošlu go-
dinu. Tijekom tog razdoblja djelatnici su 
korisnicima predstavljali virtualne izlož-
be služeći se Facebook profilom, koji je 
tjedan za tjednom „gorio“ od korištenja.
Prva fizički postavljena izložba bila je 
„Tajne željeza“ otvorena sredinom lip-
nja u Galeriji Koprivnica. Viđeno je nešto 
sasvim novo, gdje se vidom, dodirom, 
sluhom i njuhom moglo ući u svijet že-
ljeznog srednjovjekovlja. Ista je izložba 
u sklopu projekta TransFER predstav-
ljena u rujnu u Muzeju grada Zagreba, 
a otkazivanjem Renesansnog festivala 
brojni su posjetitelji ostali uskraćeni za 

živu prezentaciju proizvodnje željeza. 
Potom je u istom prostoru predstavljena 
retrospektiva dizajnerice i svestrane pre-
rano preminule umjetnice Ivane Popović, 
kao i susret Mate i Milana Generalića u 
Hlebinama. Između toga, osvrnulo se na 
život te znanstvena i sportska postignuća 
Žarka Dolinara, u povodu 100. godišnjice 
rođenja. Izložba i skup „Z onkraj Drave“, 
o također 100. rođendanu Ivana Večenaja, 
održani su početkom jeseni u Hlebinama 
i Goli. Nekako u to isto vrijeme otvorena 
je dugo pripremana izložba „ONI I MI: po-
vijest javnog zdravstva u Koprivnici i oko-
lici“ u Galeriji Koprivnica, kao naručena 
u doba korone, a koja će građane pod-
sjetiti na načela liječenja Andrije Štam-
para. Stručna i druga pomoć pružena 
je Franjevačkom samostanu sv. Antuna 
Padovanskoga u Koprivnici, čija je zbirka 
postavljena prema svim muzejskim na-
čelima te početkom listopada otvorena 
za posjetitelje. 
Potpisan je ugovor u sklopu EU natječaja 
prekogranične suradnje Interreg Va pod 
akronimom reVITAlize ili punim nazivom 
„Vinski folklor kao povijesni identitet 
Podravine i Pomurja“, u sklopu kojega 
će Muzej pomoći u organizaciji nekoliko 
gradskih manifestacija i turističkih proi-
zvoda. Krajnji je cilj hidroenergetska ob-
nova dijela zgrade Muzeja i rekonstruk-
cija podrumskih prostorija sa stavljanjem 
u izlagačku funkciju na temu sakralnosti 
i vinogradarstva, koji će postati nova tu-
ristička atrakcija grada Koprivnice. Ne-
sumnjivo će se započetim projektima i 
novostečenim znanjima Muzej nastaviti 
razvijati u svim područjima kao nezaobi-
lazan društveno-kulturni dionik lokalne i 
nacionalne zajednice. 

PROJEKTIMA I NOVOSTEČENIM 
ZNANJIMA MUZEJ NASTAVLJA 
RAZVOJ U SVIM SVOJIM PODRUČJIMA

Muzealci su stručnu pomoć 
pružili Franjevačkom 
samostanu sv. Antuna 
Padovanskoga u Koprivnici, 
čija je zbirka postavljena 
prema svim muzejskim 
načelima te početkom 
listopada otvorena za 
posjetitelje

Otvorenje izložbe o povijesti javnog zdravstvaUskoro kreće obnova zgrade Muzeja zahvaljujući odobrenom EU projektu

Uz Noć muzeja ‘20 u suradnji s kompanijom Podravka u 
Zagrebu je otvorena izložba „Vegeta 60 – paketić povijesti“

Izložba „Tajne željeza“ 
u Galeriji Koprivnica
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Aplikacija mKnjiznica

Kultura Kultura

KNJIŽNICA I ČITAONICA „FRAN GALOVIĆ“

MEĐUNARODNA 
NAGRADA 
AMERIČKOG 
KNJIŽNIČARSKOG 
DRUŠTVA STIGLA 
U KOPRIVNIČKU 
KNJIŽNICU
Knjižnica i čitaonica „Fran Galović“ Koprivnica u 2020. bila je vrlo 
aktivna unatoč pandemiji. Brzo i efi kasno odgovorila je na pro-
mjene u okruženju koje su se događale izuzetno brzo te načinom 
rada i poslovanja uspješno reagirala na mjere i preporuke koje je 
donosio Stožer. Usluge su prilagođene i pružane online putem da 
zadovolje potrebe korisnika. Preporučivali su se dostupni izvori 
e-knjiga, održavali online književni susreti, pružale usluge putem 
aplikacije, rješavali se informacijski upiti... Važno je istaknuti da 
je istovremeno Knjižnica primila međunarodnu nagradu Američ-
kog knjižničarskog društva za inovativne knjižnične programe za 
program „Mala škola korištenja pametnih telefona za starije oso-
be“. Unatoč pandemiji COVID-19, fi zičkoj zatvorenosti i životu u 
karanteni, Knjižnica je nastavila funkcionirati. Stručno-znanstve-
ni odjel ostao je vrlo važno i dinamično mjesto za učenje i istraži-
vanje. Provedena je i opsežna revizija zbirke stručnih, znanstve-
nih i zavičajnih časopisa i novina s 350 naslova.  

Knjige za bebe
Zahvaljujući novim tiskanim promotiv-
nim materijalima u čije se fi nanciranje, 
uz Grad Koprivnicu i Županiju, ove godi-
ne uključilo i Ministarstvo kulture i me-
dija, informacije o programu koprivničke 
knjižnice „Knjige za bebe“ od sada će sti-
zati u svaku općinu, pedijatrijsku ordina-
ciju i vrtić širom županije, a sve narodne 
knjižnice i bibliobusi osigurat će najmla-
đim korisnicima besplatno učlanjivanje. 
Za ilustracije zaslužna je ilustratorica 
Sanja Rešček Ramljak, a za dizajn Dejan 
Halusek. 

U suradnji s Neonatološkim odjelom Opće 
bolnice „Dr. Tomislav Bardek“ Koprivnica, 
od 1999. do 2020. godine prvu slikovnicu i 
informacije o važnosti čitanja od najranije 
dobi primilo je čak 16.329 djece.

Makerspace
Tijekom 2020. godine prostor Čitaonice 
tiska prenamijenjen je u zajednički kre-
ativni prostor - makerspace namijenjen 
svim korisnicima knjižnice te ostalim 
posjetiteljima. Prostor prilagođen razli-
čitim uzrastima zamišljen je kao mje-
sto susreta, druženja te usvajanja novih 
vještina i znanja. Njegova multifunkci-

onalnost očitava se upravo u brojnim 
programima koji se u njemu odvijaju: 
pričaonice, književni susreti, kreativne 
radionice, radionice robotike i digitalne 
pismenosti, a bitna je značajka i moguć-
nost samostalnog korištenja prostora i 
opreme na dnevnoj bazi. Namještaj je 
nabavljen uz potporu Ministarstva kul-
ture i grada Koprivnice, dok je većinu 
trenutno dostupne informatičke opreme 
donirao Institut za razvoj i inovativnost 
mladih - IRIM u okviru svojih međuna-
rodnih donatorskih programa. Partneri u 
uređenju bili su i Obrtnička škola Kopriv-
nica te sudionici Street art festivala koji 
su osvježili prostor.

Posjetitelj za 5!
Početkom godine knjižničari su u su-
radnji s profesorima hrvatskog jezika 
započeli projekt „Posjetitelj za 5!“ čiji je 
cilj bilo aktivnije uključivanje mladih u 
kulturni život. Veseli što je projekt dobro 
započeo te je dio učenika počeo posjeći-
vati događanja, veselilo ih je prikuplja-
nje pečata koje su mogli tijekom godine 
pretvoriti u ocjenu iz zalaganja kod svojih 
profesora.

Knjižničari su također uredili spremište u Knjižnici i Kampusu s 
8500 knjiga. Proveden je, drugu godinu zaredom, kreativni na-
tječaj za najbolju kratku priču čija se radnja zbiva u Koprivnici, 
ovoga puta na temu ljubavi u vrijeme korone. U Nacionalnoj i 
sveučilišnoj knjižnici u Zagrebu predstavljena je knjiga Dijane 
Sabolović-Krajina „Narodne knjižnice u tranziciji – sociološki as-
pekti“ sa studijom slučaja koprivničke Knjižnice.

Knjižnica je krenula i u poduzetničke vode te je aplikaciju 
mKnjižnica, koju je razvila za svoje korisnike, počela izrađivati 
i za druge knjižnice u Hrvatskoj. Do sada je napravljeno 11 
aplikacija s ciljem da sve knjižnice u Hrvatskoj koriste ovaj pro-
izvod. Knjižničari iz knjižnica koje koriste ovu aplikaciju javljaju 
samo pozitivne dojmove korisnika te to daje dodatan poticaj 
u daljnjem razvoju aplikacije koja će krajem godine doživjeti i 
svoju treću verziju.

Prostor za vas
Počeo je i projekt „Prostor 
za vas“ s ciljem da se 
mladima ponudi prostor 
za predstavljanje njihovih 
talenata i vlastitih 
stvaralaštava. Ovaj je 
projekt od samog početka 
pobudio velik interes 
korisnika i medija, a termini 
za izložbe u prvom izlogu 
koprivničke knjižnice 
rezervirani su već i za 
sljedeću godinu.

Nova oprema
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Godinu u radu Pučkog otvorenog učilišta 
Koprivnica obilježili su europski projekti 
kojima je omogućeno provođenje raznih 
programa i aktivnosti. U 2020. godini na-
stavljen je projekt Chain Experiment in 
Preschool iz programa Erasmus+ KA2, 
u kojem je POU Koprivnica partner ko-
ordinatoru Ljudskoj univerzi Jesenice. 
Također, od rujna Učilište sudjeluje kao 
partner u projektu ‘’KUPID - Koprivničke 
Udruge Ponovno Imaju DOM’’ prijavitelja 
Udruge Kopriva, fi nanciranog iz ESF-a 
preko Nacionalne zaklade za razvoj civil-
nog društva. Projekt je usmjeren revitali-
zaciji prostora u javnom vlasništvu, što će 
donijeti pojačan organizacijski i program-
ski razvoj OCD-a.
Početkom godine odobren je i projekt 
„EDU Roma“, prijavljen u okviru Interreg 
V-A programa suradnje Mađarska-Hr-
vatska. Misija je projekta, u kojem je POU 
Koprivnica nositelj, na inovativan i zani-
mljiv način pomoći romskoj populaciji s 
obje strane granice u rješavanju proble-
ma suživota s većinskim stanovništvom i 
olakšati romskoj djeci ulazak u obrazovni 
sustav. Projekt će se provoditi od siječnja 
2021. do lipnja 2022. godine s partnerima 
Obrtničkom školom Koprivnica, mađar-
skom nevladinom organizacijom Láthatár 
Közhasznú Egyesület te mađarskom ško-
lom Cigány Szociális és Művelődési Mód-
szertani Bázis.
Odobren je i projekt Staff competencies as 
the key to success u okviru Erasmus+ KA1, 
koji se počeo provoditi u listopadu 2020. 
godine, a trajat će sve do rujna 2021. go-

dine. Cilj projekta je jačanje kompetencija 
osoblja Učilišta, i to nastavnog osoblja za 
rad s osobama s posebnim obrazovnim 
potrebama te kompetencija rukovodećeg 
osoblja za privlačenje polaznika na upis u 
programe Učilišta. 
U okviru Erasmus+ KA2 programa odo-
brena su dva projekta u kojima je POU 
Koprivnica partner. Prvi projekt Bridge to 
multicultural learning and creating je svo-

jevrsni nastavak projekta CEP, s ciljem 
povezivanja obrazovanja odraslih s predš-
kolskim odgojem radi jačanja multigene-
racijske suradnje. Drugi je Distance lear-
ning for vulnerable adults, čiji je osnovni 
cilj razviti, prilagoditi i razmjenjivati stra-
tegije i metode dobre prakse za učenje na 
daljinu odraslih ciljnih skupina. Oba pro-
jekta počela su u listopadu 2020. godine.

Kultura Kultura

PROSTOR IZRAZITE VAŽNOSTI 
ZA KULTURNI RAZVOJ GRADA

Dvorana Domoljub 
– scena koja živi

UZ NAJNOVIJE FILMSKE NASLOVE 
GRAĐANIMA NA RASPOLAGANJU 
I FILMSKE RADIONICE

ATELIERI KOPRIVNICA/ AK GALERIJA

AK galerija je prostor suvremene umjet-
nosti otvoren svim oblicima multimedijal-
nih, angažiranih i inovativnih umjetničkih 
praksi, a djeluje kao jedino izvaninstitu-
cionalno izlagačko mjesto u gradu, poti-
če izložbenu djelatnost, produkciju novih 
umjetničkih radova, razmjenu znanja, 
kritičko promišljanje kulturnog, društve-
nog, ekonomskog i političkog okruženja 
te ističe suvremenu umjetnost kao po-
lje od izrazite važnosti za kulturni razvoj 
grada. AK galerija dio je udruge Atelie-
ri Koprivnica. Program za 2020. godinu 
„AK galerija – prostor suvremene um-
jetnosti“ podijeljen je na dva segmenta: 
izložbeni program, koji čine samostalne 
i grupne izložbe, akcije, performansi te 
teorijsko-edukativni program, koji obu-
hvaća predavanja i radionice. AK u svoj 
programski koncept uključuje umjetnike 
koji su svjesni važnosti istraživanja, preis-
pitivanja, pomicanja granica, angažirane 
prakse, iskoraka u mediju i uključivanja 
zajednice u cijeli proces. U 2020. samo-

stalnim izložbama predstavilo se šest au-
tora/ica odabranih putem javnog poziva za 
izlaganje. Uz njih, u 2020. godini održano 
je i niz skupnih izložbi kao i online pred-
stavljanje rada Kate Mijatović “Calendar 
2020”.  Održan je i 8. Dan otvorenih vra-
ta u sklopu kojeg su predstavljeni radovi 
svih 14 umjetnika članova udruge. Za sve 
izložbe napisan je stručni tekst, snimljeno 
je kratko videovodstvo, tiskani su katalo-
zi i plakati, a svaka izložba trajala je dva 
tjedna uz otvorenje i razgovor s autorom.

Teorijsko-edukativnim programom u 
galeriji nastoje zainteresirati publiku za 
kritičko promišljanje suvremenih umjet-
ničkih praksi i upoznati ih s djelovanjem 
različitih teoretičara, umjetnika, kustosa. 
Uz ova dva programa, AK galerija je od 
početka 2020. dio trogodišnjeg projekta 
„Zajednički fotografski narativi“ u surad-
nji sa sedam hrvatskih kulturnih institu-
cija i udruga, čiji je nositelj „Ured za foto-
grafi ju“ iz Zagreba.

Dvorana Domoljub je, nakon dva 
mjeseca redovnog funkcioniranja, od 
sredine ožujka pa sve do lipnja bila 
u fazi mirovanja zbog epidemiološke 
situacije uzrokovane koronavirusom. 
U lipnju je nastavljeno s kazališnom i 
koncertnom sezonom, poštujući pro-
pisane epidemiološke uvjete. Tako je 
do početka listopada održano sedam 
kazališnih predstava za odrasle, četi-
ri predstave za djecu, dvije kazališne 
predstave u dvije izvedbe za učenike 
osnovnih škola, jedan stand up show
te sedam koncerata. Ukupno je 3313 
gledatelja pogledalo navedene pro-
grame. Ova će godina ostati u sjećanju 
kao godina kada su se kulturni pro-
grami odvijali u posebnim uvjetima, ali 
ipak, osim za vrijeme lockdowna, nije 
stala glazbeno-scenska djelatnost.

Za kino Velebit 2020. godina trebala je biti bombastična sudeći prema na-
javama fi lmova. I bila je, ali u malo drukčijem kontekstu. Nakon razdoblja 
karantene, krenula je „borba“ s nestašicom novih naslova koji su se po-
javili tek 20. kolovoza, ali u iznimno smanjenom broju. Unatoč tome, po-
štujući sve epidemiološke mjere, građanima je omogućen odlazak u kino. 
Ove godine organizirana je i fi lmska edukacija. Naime, peti put održana je 
fi lmska škola za osnovce FROOOM!, a prvi put i fi lmska radionica za odra-
sle, u okviru projekta KUPID, koja će se nastaviti i dalje, s obzirom na odu-
ševljenje polaznika. Nastavlja se također s posebnim programima u kinu 
za istinske fi lmoljupce, zahvaljujući podršci Grada Koprivnice i HAVC-a.

Članovi Ateliera Koprivnica: 
Iva Bolfek, Mario Dimić, Dražen 
Eisenbeisser, Antonio Grgić, Ivan 
Gundić, Zvonimir Haramija Hans, 
Bojan Koštić, Darko Markić, Željko 
Mucko, Gordana Špoljar Andrašić, 
Sunčanica Tuk, Vlatko Vincek, Lada 
Gudić, Izabela Čuni, Tanja Špoljar, 
Petra Travinić

Izložba i performans Kate 
Mijatović „Calendar 2020“

Otvorenje izložbe Nevidljiva linija

PUČKO OTVORENO UČILIŠTE

Europskim sredstvima do novih programa

Mnogobrojna publika uživala je u predstavi

„Udavače“ nasmijale publiku

Uz najnovije fi lmske naslove građanima 
su na raspolaganju i fi lmske radionice
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Kultura Kultura

27. GALOVIĆEVA JESEN

LUDENS TEATAR

Nagrada Fran Galović pripala zbirci pjesama 
"Smiljko i ja si mahnemo" Eveline Rudan

Predstavu Kraljevstvo Moje 
publika odlično prihvatila

Galovićeva jesen ove godine doživjela 
je svoje 27. izdanje. Riječ je o  međuna-
rodnom festivalu književnosti, kojim se 
prisjećamo tragično i prerano preminu-
log književnika hrvatske moderne Frana 
Galovića (Peteranec, 1887. – Radenković, 
1914.). Festival je otvoren predstavlja-
njem knjige "Mapiranje dobitaka" Matije 

Ivačića (M. Gregur, D. Pernjak). Sljede-
ćeg dana održan je interaktivni susret s 
književnicom za djecu Jelenom Pervan u 
koprivničkoj gradskoj knjižnici te recital 
poezije Galoviću u čast (E. Bijač, L. Bijač, 
L. Deduš, M. Frčko, M. Kušenić Gjerek, L. 
Katančić, A. Kos Lajtman, D. Radić, S. Zu-
bović, T. Šovagović, D. Žilić). Mario Kolar je 

u sklopu festivala u koprivničkoj gimnaziji 
predstavio knjigu "Dok večer se zmrači: 
izbor iz djela Frana Galovića". Istog dana, 
u križevačkoj gradskoj knjižnici održano je 
predstavljanje antologije suvremenog sla-
venskog pjesništva "O - kato otečestvo / 
D - kao domovina" (E. Nyagolova, E. Bijač, 
D. Burazer, S. Zubović). Završna svečanost 
festivala organizirana je u Galeriji Mijo Ko-
vačić. Nagradu Fran Galović za najbolje 
književno djelo na temu zavičaja i/ili iden-
titeta pripala je zbirci pjesama "Smiljko i 
ja si mahnemo" Eveline Rudan. Istog dana 
navečer održano je predstavljanje knjige 
"Šteroga gladiš on ti ostaja" i mini-koncert 
Tomislava Mihca Kovačica. U postprogra-
mu u Gradskoj knjižnici u Đurđevcu odr-
žano je učeničko natjecanje u recitiranju 
Galovićevih pjesama "Prizivamo Frana", 
a dan poslije u Knjižnici Bogdan Ogrizović 
u Zagrebu predstavljanje romana "Nemi-
nem" Vedrana Kukavice.

Vjerna publika je, bez obzira na smanjeni intenzi-
tet rada, ipak, uz poštivanje epidemioloških mjera, 
podržala rad kazališnih djelatnika. Izuzev siječnja 
i veljače lockdown je, različitim intenzitetom, tra-
jao sve do lipnja, što je onemogućilo izvedbu pred-
stava, a i rad Dramskog studija Ludens teatra.
Ludensova predstava Kraljevstvo Moje (za po-
četnike) premijerno je prikazana u veljači za ko-
privničku publiku, dok je zagrebačku premijeru 
imala u srpnju na Ljetnim noćima Teatra EXIT. 
Predstava je u 2020. godini održana i u drugim 
gradovima, Vodicama, Slavonskom Brodu, Se-
svetama, Opatiji, Dugoj Resi i Novoj Gradiški.
U lipnju je Ivan Ožegović odigrao „10 pjesama 
koje su označile kraj mog ljubavnog života“, 
dok je u srpnju uspješno izvedena manifesta-
cija Ljeto u Ludensu. Ljetne su večeri u atriju 
Doma mladih bile ispunjene smijehom, za što 
su bili zaslužni Goran Vugrinec, Saša Turković, 
Vlatko Štampar i Aleks Curać Šarić, sve članovi 
comedy ansambla Lajnap. Posljednja je srije-
da u srpnju bila rezervirana za cabaret „Kon-
cert za žlice i gitaru“, vrlo zanimljiv projekt na-
stao suradnjom Teatra EXIT i Kazališta Ulysses.
Uspješno su surađivali i s Kazalištem Moruzgva 
na temelju kojeg je zajednička predstava "Brodo-
lomke" prije pandemije imala mnoga gostovanja i 
izvrsnu posjećenost u Zaprešiću, Slatini, Krapini, 
Delnicama, a gostovala je i u Beču.

Enes Vejzović, Ivan Goran Vitez, Sven Šestak i Janko 
Rakoš na premijeri Kraljevstvo Moje (za početnike)
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Vemo trade d.o.o. PROIZVODNJA PAPIRNATIH VREĆICA
Koprivnica, Ivana Đurkana 9 | Tel: 048/220-846 | www.vemo.hr

Svim građanima Koprivnice čestitamo Dan grada

Braće Radić  47, 48000 Koprivnica
SVE ZA POLJOPRIVREDU, VRT I DOM

Već 29 godina s Vama
Hvala Vam na povjerenju

NAŠE POSLOVNICE:

TURIZAM:

Poljoapoteka Koprivnica, Braće Radić 47, Koprivnica 048/ 642-003; 048/ 642-002
Poljoapoteka Sigetec, Ivana Berute 7, Sigetec 048/ 865-280
Vrtni centar Koprivnica, Bjelovarska cesta 34, Koprivnica 048/ 894-164
Veleprodaja Peteranec, Braće Radić 75b, Peteranec 048/ 222-762

Apartmani “Plima” i “Martin”, Srima, 22211 Vodice 
www.apartmani-vodice.hr
plima.srima@gmail.com

www.agro-kuca.hr agrokuca@agro-kuca.hr Agro-Kuća d.o.o

Agencija za društveno poticanu 
stanogradnju Grada Koprivnice 

APOS

Svim sadašnjim i budućim stanarima 
i svim građanima grada Koprivnice 

ČESTITAMO DAN GRADA!



Kultura Kultura

KOPRIVNIČKA GLAZBENA SCENA

Uskoro prvi album Erica Vidovića

ZAGREBAČKI SOLISTI IZVELI 
GLAZBU DALIBORA GRUBAČEVIĆA

Eric Vidović, mladi glazbenik čije smo na-
stupe često pratili na koprivničkim mani-
festacijama, početkom godine nastupio je 
u hrvatskoj inačici globalno popularnog 
showa The Voice. Da Ericov nastup u ovoj 
emisiji nije prošao nezapaženo, dokazuje 
potpisivanje izdavačkog ugovora s Universal 
Music Hrvatska, podružnicom svjetskog iz-
davačkog giganta. U narednim mjesecima, 
pod umjetničkim imenom ERIC, objavit će 
svoj debitantski album pod nazivom "I am 
Eric" s 11 pjesama, 10 na engleskom te 
jednom na hrvatskom jeziku. Također, u pri-
premi je i dvojezična božićna pjesma koju će 
publici predstaviti sredinom studenog. 
Uz Erica koji se na albumu predstavlja kao 
kantautor, u izradi albuma sudjelovali su i: 
Adam Kulling Gersztenkorn, Ninos Hanna, 
Sandra Nordström, Tomislav Horvatinović, 
Laura Mjeda i Dalibor Grubačević, za miks 
albuma zaslužni su Filip Vidović i Adam 
Kulling Gersztenkorn, dok je mastering ra-
dio Mischa Janisch, a izvršni producent je 
Marko Horvat. 

The Gentleman je nedavno objavio novi 
singl i videospot za pjesmu „Balcony“ 
u kojem je surađivao s poznatim hrvat-
sko-kanadskim snimateljem Damirom 
Chytilom. Gentleman (Marko Lucijan 
Hraščanec) surađuje i s drugim glazbeni-
cima, a piše i glazbu za kazalište i radio 
drame. Trenutno snima pjesme za novi 
album koji planira objaviti početkom slje-
deće godine.

Ivan Grobenski objavio je soundtrack iz 
kratkometražnog filma „Odijelo“ u obliku 
EP-a. Nedavno su objavljena i njegova dva 
singla - „Črna megla“ i „Siromahi i lazari“ 
s nadolazećeg albuma „Siromahi i lazari“  
koji je snimljen na kajkavskom narječju.

Miroslav i Gordana Evačić krajem lipnja 
objavili su album „Dan i Noć“, te snimili vi-
deospotove za pjesme „Potpuno novi dan“, 
„Letnji den“ i „Gubim se“. Poznavatelji 
njihova opusa znat će da im je dosadašnji 
rad uglavnom bio usmjeren na etno i world 
music izričaj, dok su sada potpuno neopte-
rećeni trendovima odlučili snimiti autorski 
pop-rock album. Novi su album predstavili 
i akustičnim koncertom u dvorištu kopriv-
ničkog Muzeja krajem kolovoza.

Autorska večer koprivničkog skladatelja 
Dalibora Grubačevića održana je u lipnju 
na Ljetnoj pozornici kina Tuškanac u Za-
grebu. 
Njegove filmske skladbe koje, izvučene 
iz izvornog okvira, ponajviše podsjećaju 
na velike holivudske partiture izvodili su 
Zagrebački solisti. Savršenog osjećaja za 
ritam i emociju, Grubačević je sa Zagre-
bačkim solistima predstavio ono najbolje 

što je u svojoj bogatoj karijeri napravio. 
Na velikom platnu za vrijeme koncerta 
prikazane su scene nekih od filmova za 
koje su skladbe i napisane. Ovaj jedin-
stveni koncert upotpunio je i gostujući 
kvintet Simply Brass, čime je Grubačevi-
ćeva filmska glazba dobila dodatni kolorit, 
a događaj je privukao brojna poznata lica 
iz javnog kulturnog života.

Godina je, unatoč problemima u glazbenoj industriji povezanima s pandemijom COVID te nemogućnosti održavanja koncerata, 
ipak bila uspješna što se tiče glazbenog stvaralaštva i novih glazbenih izdanja koprivničkih glazbenika.

Za Annu Moor (Romana Pavliša) ova je 
godina bila vrlo aktivna. Izdala je tri nova 
singla („Genovia“, „Blizu vode“ i „Život kao 
rijeka“) i time najavila svoj veliki korak u 
karijeri – prvi samostalni album.

Laura Mjeda, svestrana kopriv-
nička glazbenica poznata po su-
radnji s Petrom Grašom, s kojim 
je proteklih godina dijelila pozor-
nicu najvećih rasprodanih dvora-
na regije, nastavlja s autorskim 
radom. Radijski eter osvojila je 
suradnjom s DJ Dariusom – ove 
je godine objavljen remix pje-
sme „Sve što želim“ te novi ljetni 
elektro pop hit „Trebam te“. 

Šiza je novi post punk/rock band koji čine 
Marko Kuhar i Bruno Antolić, dugogo-
dišnji entuzijastični sudionici nabrijane 
nezavisne scene. Dečki su se predstavili 
u rujnu ove godine eksplozivnim singlom 
„Prsa će kosti čuvati“.

Bend Ogenj održao je veliki koncert na 
koprivničkim bedemima povodom izlaska 
novog albuma te objavio spotove za pje-
sme „Kaj ne bi bilo“, „Si kak jen“ i „Moreš 
ti to“. 
Overflow je početkom godine objavio vi-
deospot za pjesmu „I know you“. Grupa 
One Step Away objavila je dva video spota 
za pjesme „Kutak ljubavi“ i „Sada je (naj)
bolje“, a grupa Mrlja objavila je EP „Srlja“. 
Ove su godine izuzetno aktivni bili i ben-
dovi okupljeni oko svestranog Aleksandra 
Vrhovca. Bend Acid Hags objavio je isto-
imeni album, Mycena objavljuje album 
“Chapter 2“, a Grinded Grin dva albuma 
„Mellifluous“ i „Sweven“. Također, objav-
ljeni su albumi Vrhovec/Matsumoto – 
„Wit“, Vrhovec/Multicore, „Fika“, te Vr-
hovec/Lenzyak album „Gap“. Grupa Acid 
Hags izdala je i dva live albuma.

TJELESNA ZAŠTITA
- tjelesna zaštita objekata
- redarske usluge i osiguranje javnih skupova
- zaštita osoba (bodyguard)
- osiguranje prijenosa novca 
i drugih vrijednosnih pošiljaka
- usluge nadzora i intervencije
- OSTALE USLUGE
- spasioci na vodi

- centralni dojavni sustav (CDS)

- protuprovalni i protuprepadni sustavi
- vatrodojavni sustavi

- sustavi kontrole pristupa i radnog vremena
- audio i video interfonija

- najam opreme za video nadzor
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Događanja Događanja

Godina na izmaku zasigurno je bila jedna 
od izazovnijih za rad. Pandemija s kojom 
se suočavaju svi utjecala je na razne sfere 
života i gospodarstva, a posebno na turi-
zam. Usprkos tome, Turistička zajednica 
grada Koprivnice nastojala je sve svoje 
napore usmjeriti prema održavanju turi-
stičke djelatnosti u Koprivnici. Prije „ko-
rona krize“ organiziran je Koprivnički faš-
nik – projekt koji se tradicionalno održava 
svake godine. Iako neke projekte, kao što 
je Sajam cvijeća, Ribolovci svome gradu 

te Renesansni festival, nije bilo mogu-
će realizirati, neke od manifestacija ipak 
su održane. U želji da se lokalnim proi-
zvođačima omogući izlaganje proizvoda 
organiziran je Podravski ceker. Povoljna 
epidemiološka situacija dopustila je i or-
ganizaciju manifestacije Podravski motivi 
koji su ove godine bili realizirani u nešto 
drugačijem ruhu zahvaljujući novom ter-
minu. Važno je spomenuti kako koprivnič-
ka Turistička zajednica kontinuirano radi 
na brendiranju koprive kao koprivničkog 

jedinstvenog turističkog proizvoda te se 
mogu pohvaliti jedinstvenim kompletom 
suvenira pod nazivom „koprivina košara“ 
u kojoj se nalazi desetak proizvoda i suve-
nira od koprive. 
U Turističkoj zajednici posebno su usre-
dotočeni na izvore fi nanciranja iz Europ-
skih fondova. Ako će epidemiološka situ-
acija biti povoljna, u zimskim mjesecima 
u planu je organizacija Srednjovjekovnog 
božićnog sajma u parku na Trgu dr. Lean-
dera Brozovića. 

TURISTIČKA ZAJEDNICA GRADA KOPRIVNICE

Brendiranje koprive kao 
jedinstvenog turističkog proizvoda

RENESANSNI 
FESTIVAL 2021.

Ovogodišnji, 26. po redu Podravski motivi 
održani su u novome terminu i ponešto 
promijenjenom izdanju prvog vikenda u 
listopadu. Podravski motivi „Jesenski pin-
klec“ inspirirani su jesenjim plodovima 
našega kraja, pečenim kestenima, mo-
štom, gljivama, tikvama, koprivama i dru-
gima. Motive je otvorio najstariji slikar Ni-
kola Večenaj Leportinov, a na središnjem 
su se gradskom trgu predstavili naivni 
slikari, stari zanatlije, obrtnici i obiteljska 
poljoprivredna gospodarstva. Već tradi-
cionalno, sudjelovale su i brojne udruge 
žena koje su napravile prodajnu izložbu 
kolača, a za posjetitelje je priređen i kul-
turno-umjetnički program.

Najbolja manifestacija u Hrvatskoj 2019. - 
2020./2021, Renesansni festival, ove godine 
nije održana, ali zato su već počele pripreme za 
15. jubilarno izdanje. Točan termin održavanja 
još uvijek nije određen, no zasigurno će to 
biti druga polovica mjeseca kolovoza. Glavna 
tema TOP manifestacije Renesansni festival 
2021. bit će „lakrdijaštvo“. Svi noviteti i sadržaji 
planirani za ovogodišnje izdanje održat će se 
iduće godine, naravno uz poneko iznenađenje. 
Jedinstvena i atraktivna skupina iz Francuske 
„Entr’act“ dočarat će posjetiteljima ludu i veselu 
stranu srednjovjekovne povijesti. Bogata gastro 
i enoponuda spravljena po srednjovjekovnim 
receptima, jedini drveni labirint u Hrvatskoj, najveći 
sajam starih zanata, viteški turniri, vatreni show, 
brojne dvorske lude i zabavljači uz već dobro 
poznate likove i sadržaje približit će posjetiteljima 
kasni srednji vijek na jedinstven način. 

Na ovogodišnjem koprivničkom karneva-
lu sudjelovalo je 17 dječjih i šest odraslih 
skupina te više od 600 sudionika. Glavna 
fašnička povorka išla je od Doma mladih 
do središnjeg Zrinskog trga. Maskira-
ni sudionici pred brojnim su građanima 
predstavili svoje maske i izvedbe. Osudili 

su i spalili Fašnika, glavnog i dežurnog 
krivca za sve loše što se dogodilo u pret-
hodnoj godini. Ključ Grada osam dana bio 
je u vlasništvu maškara i vladara Franje 
Ožbolta Cinobera koji za vrijeme svoje 
vladavine ništa nije radio.

Partneri Turističkoj zajednici u ostvare-
nju projekta Podravski ceker bili su Grad 
Koprivnica i Komunalac. Drvene kućice 
postavljene na Zrinskom trgu bile su pre-
pune lokalnih proizvoda i rukotvorina, što 
su građani izuzetno dobro prihvatili. „Ce-
ker“ je organiziran u dva izdanja tijekom 
ljetnih mjeseci.

Podravski motivi u 
promijenjenom izdanju 
zašarenili grad

VESELA FAŠNIČKA POVORKA U 
LUDOM KARNEVALSKOM TJEDNU

Podravski ceker oživio 
središnji gradski trg

NAJAVA
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Jazz festival „Fest Jazza 
Koprivnica“ ove godine 
nije održan u svom do-
sadašnjem obliku, na 
Zrinskom trgu u sre-
dištu grada, već su svi 
ljubitelji glazbe mogli 
uživati u koncertima 
organiziranim tijekom 
ljetnih mjeseci. 

Povodom Svjetskog dana glazbe, koji se obilježava tradicional-
no 21. lipnja, održan je koncert Tria Livada. Na ljetnoj terasi na 
Zrinskom trgu gostovali su i Vojkan Jocić Quintet, NoJazz Band iz 
Osijeka te koprivnički jazz sastav Behave Community. U Kultur-
nom centru dr. Krešimir Švarc održani su koncerti Lane Janjanin 
i projekta „TO ONE“ Lele Kaplowitz te koncert Dixieland banda 
Čakovec ispred Gradske tržnice Koprivnica. 
Programi u sklopu Fest Jazza Koprivnica 2020. bili  su prenošeni 
i online, a neki od njih još  se uvijek mogu pogledati na Facebook 
stranici i Youtube kanalu Jazz kluba Koprivnica. Na Hrvatskoj ra-
dio televiziji 27. rujna emitiran je dokumentarni film „Fest Jazza 
2019.“ u produkciji Beyond Pines Films koji se može pogledati na  
Youtube kanalu Jazz kluba Koprivnica. 
Pokrovitelji ovogodišnjeg ciklusa jazz koncerata su Ministarstvo 
kulture, Grad Koprivnica i Hrvatska udruga za zaštitu izvođačkih 
prava HUZIP.

Iako su mnogi ovogodišnji festivali odgođeni, koprivnički je SAF 
ipak doživio svoje osmo izdanje, na otvorenom, u druženju uz 
razmak i individualnom radu. Festival je pokrenut na inicijativu 
udruge Mamuze, a prometnuo se u jedan od zanimljivijih vizu-
alnih događaja. 
U ambijentu Kampusa koji združuje prirodu i vojnu arhitekturu i 
dobiva nove namjene održan je prvi dio festivala. Umjetnica Shy 
napravila  je mural djevojke s mačkom, a monokromatski sje-
deći portret žene s mačkom izveo je koprivnički autor Blanana. 
U središtu nekadašnjeg kompleksa vojarne posjetitelji su mogli 
pratiti i Tanju, Tothem i Sinka. 

Među poznatima bio je i Worg, umjetnik iz Križevaca koji se na 
SAF vraća treći put, a svoj je mural izveo na prvom katu Knjiž-
nice. Theia, Borna, Petra, Kristina, Epoha i ojoMAGico nova su 
imena koja su naši sugrađani mogli upoznati na ovogodišnjem 
izdanju. Dio njih je svoje murale izveo na zgradi FUNK-a, a dio je 
rad integriralo u središte Koprivnice i Virja.

Savez udruga FUNK proveo je nekoliko projekata u sklopu 
kojih su održana razna događanja i aktivnosti za građane 
Koprivnice. U sklopu dvogodišnjeg projekta Centar izvan 
centra, održani su audiovizualni performans Klarinet i pet-
lje, queer večer i izložba Ines Kotarc, predstava Hoerspiel 
- mala igra za slušanje (i gledanje), izložba i predavanje Go-
rana Škofića Virtualno tijelo u realnom prostoru te radioni-
ca interpretacije kulturne baštine. 
Također, održano  je niz aktivnosti obrazovanja i jačanja 
kapaciteta udruga. Realizirane su brojne suradnje, a kao 
rezultat nastala je Strategija nezavisne kulture Grada Ko-
privnice, s preporukama i ciljevima djelovanja u sljedećih 
nekoliko godina. 

U sklopu redovnog glaz-
benog programa održani 
su brojni nastupi. Po-
krenut je i novi program 
Jam session, a osim 
toga održana je promo-
cija glazbenog doku-
mentarca Koprivnica 
pleše pogo - 10 godina, 
kao i već tradicionalni 
FUNK DAY na kojem su 

se predstavili mnogi koprivnički bendovi, dok su udruge i 
pojedinci upotpunili dnevni program predstavljanjem svojih 
aktivnosti i radionicama. Nastavljen je i edukativni projekt 
„Uči, stvaraj i sudjeluj!“ u sklopu kojeg je ove godine po-
krenut program DRAMIM(O), ciklus dramskih, edukativnih 
i stvaralačkih sadržaja, a novost je i program Plesne me-
ditacije. Projektom je nastavljen i rad na obnovi prostora, 
i to volonterskom radionicom „Uredi sam -  volonterske 
akcije za FUNK“ kojom je osvježena prostorija za projekcije 
i održavanje predavanja i radionica. U svibnju je osnovana 
nacionalna Mreža društveno-kulturnih centara, s ciljem 
zajedničkog nastupanja prema poboljšanju zakonodavnog 
okvira za centre te povećanja vidljivosti modela civilno-jav-
nog partnerstva i sudioničkog upravljanja u javnosti, a Sa-
vez udruga FUNK pozvan je da bude jedan od osnivača i 
članova Mreže.

Festival izvedbenih umjetnosti i kazališta – FIUK koprivnički je 
festival u organizaciji udruge Mamuze koji u tri dana objedinjuje 
kazalište, performanse, predavanja i glazbu, a ove je godine odr-
žan sedmi put na čak sedam lokacija. 
Namjera organizatora jest predstaviti aktualnosti u suvreme-
noj umjetničkoj praksi, pokazati što je novo u svijetu izvedbenih 
umjetnosti te potaknuti izvođenje djela koja su eksperimental-
nog karaktera, interdisciplinarna i uvijek negdje na rubu medi-
ja. Specifičnost festivala jest i da koristi više gradskih prostora, 
potiče interakciju izvođač – publika – prostor, teži istraživanju i 
promišljanju gradskog pejzaža i urbane arhitekture. 
Izvedbe su otvorene svima i ulaz je besplatan, s obzirom da je 
jedna od glavnih ideja festivala da umjetnost treba biti dostupna 
svima. 

Publiku oduševili 
jazz koncerti uz moto 
„Dijelimo radost i glazbu“

Osmi Street art festival 
okupio vrhunske umjetnike

Predanim radom postali 
dio Mreže društveno-
kulturnih centara

FIUK okupio 
mnogobrojnu publiku

6. FEST JAZZA KOPRIVNICA

MAMUZE

FORUM UDRUGA NEZAVISNE KULTURE – FUNK

FESTIVAL IZVEDBENIH UMJETNOSTI I KAZALIŠTA

Lana Janjanin i Marko Ferlan 

Umjetnica Shy i mural djevojke s mačkom

Nastup benda Ogenj 

Koprivnica pleše pogo

Predstava u sklopu FIUK-a

Performans Škvadra 

Oslikan zid na zgradi Zajednice tehničke kulture 

Dixieland band Čakovec 
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Tradicionalno je obilježena godišnjica 
oslobođenja vojarne u Koprivnici i Dan 
koprivničkih branitelja. Obilježavanje je 
započelo svetom misom za sve poginu-
le, nestale i umrle hrvatske branitelje 
u crkvi sv. Nikole. Zatim je, u ime svih 
građana i udruga proizašlih iz Domovin-
skog rata, izaslanstvo Grada Koprivnice i 
Koprivničko-križevačke županije položilo 
vijenac kod Križa života na prostoru bivše 
vojarne „Ban Krsto Frankopan“.
Prigodnim govorima nakon polaganja 
vijenaca obratili su se Nikola Gregur, 
predsjednik Kriznog štaba bivše Općine 
Koprivnica, i Ivica Zgrebec, ratni zapo-
vjednik 117. koprivničke brigade.

Ove je godine u organizaciji pripadnika 
ratnih postrojbi HV-a, policije i Udruga 
proizašlih iz Domovinskog rata, zbog 
trenutne situacije, organiziran manji mi-
mohod koji je krenuo s Trga bana Josipa 
Jelačića do Spomenika hrvatskoj slobodi 
za branitelje iz Domovinskog rata na Flo-
rijanskom trgu. Tamo su također polože-
ni vijenci i zapaljene svijeće, a u sklopu 

programa pročitana su imena svih smrt-
no stradalih i nestalih hrvatskih branite-
lja s područja naše županije.
Svečano obilježavanje 29. godišnjice 
oslobađanja vojarne u Koprivnici i Dan 
koprivničkih branitelja svojim su nastu-
pima obogatili pjevački zbor Odjela pje-
vanja Umjetničke škole „Fortunat Pinta-
rić“ i klapa „Viva“.

OBILJEŽENA 29. GODIŠNJICA OSLOBOĐENJA VOJARNE U KOPRIVNICI 
I DAN KOPRIVNIČKIH BRANITELJA

Položeni vijenci i zapaljene 
svijeće u spomen na sve poginule
i nestale hrvatske branitelje

Članovi Puhačkog orkestra grada Koprivnice rado su viđeni 
sudionici svih gradskih manifestacija koji svojim glazbenim 
izvedbama pod ravnanjem dirigenta Dine Jakšića spremno 
uveličaju svaku svečanost. Ove su nas godine, s obzirom na 
epidemiološku situaciju, razveselili online izvedbom prvosvi-
banjske budnice. Početkom listopada nastupili su na Podrav-
skim motivima, a trenutno vrijedno rade na pripremama tradi-
cionalnog blagdanskog koncerta koji će se, ako epidemiološke 
mjere dozvole, održati u sportskoj dvorani Gimnazije „Fran 
Galović“.

Budnicom na Praznik rada 
razveselili Koprivničance

PUHAČKI ORKESTAR GRADA KOPRIVNICE

Mimohod je krenuo s Trga bana Josipa Jelačića

 Vjekoslav Štimac, načelnik PU 
koprivničko-križevačke, izaslanik 
Ministarstva unutarnjih poslova i brigadir 
Dražen Resler, izaslanik Predsjednika RH

Poštovani sadašnji i budući korisnici usluga 
Student servisa,
angažiranjem studenata preko Student servisa 
omogućujemo vam sljedeće pogodnosti:

• najniže troškove rada > ukupna davanja 
koja plaćate na neto-iznos zarade studenta 
iznose svega 18,00 % (troškove Student-
servisa knjižite kao troškove poslovanja), 

• dostupnost i brzo zapošljavanje 
studenata za sve vrste poslova, 

• brzu i jednostavnu prijavu i narudžbu 
za posao > putem naših mrežnih stranica: 
http://www.scvz.unizg.hr/koprivnica/
student-servis/poslodavci/g95 

Za sva dodatna pitanja ili eventualne nejasnoće 
slobodno nas kontaktirajte na tel. br.: 048/626-
820, na br. mob.: 091/2626-820 (ponedjeljak-
petak; 7:00-15:00h) ili putem e-pošte: 
koprivnica@student-servis.hr. Ugovori o radu 
studenata mogu se podizati on-line i izvan 
radnog vremena.

Student-servis u Koprivnici nalazi se na 1. katu poslovno-stambene zgrade 
u ulici Ivana Generalića 3 (tzv. Martinovka)

Obratite nam se s punim povjerenjem ako imate potrebe za angažiranjem studenata
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Kontinuirana ulaganja u 
Hartmann Hrvatsku 
U ovoj po mnogočemu specifičnoj i turbulentnoj godini uzrokova-
noj COVID-19 krizom, Hartmann Hrvatska je svojim fleksibilnim 
i proaktivnim pristupom prema svojim kupcima, poslovnim par-
tnerima te dobavljačima uspio ostvariti iznadprosječne poslovne 
rezultate. 

Kroz čitavo vrijeme epidemije, fokus se čvrsto držao na očuvanju 
zdravlja zaposlenih te očuvanju sigurnosti radnih mjesta u tvornici. 
Uprava Hartmanna posebno je ponosna na svoje zaposlenike koji 
su pokazali izuzetnu fleksibilnost u teškim vremenima te lojalnost 
kompaniji u želji da se zadovolje rastuće potrebe tržišta.

Unatoč otežanim okolnostima i svim izazovima koji su zahtijeva-
li dodatne napore u poslovanju, Hartmann je zabilježio značajan 
rast prodaje i prihoda. Temeljem toga, Nadzorni odbor Brødrene 
Hartmann A/S, na prijedlog Uprave društva, donio je odluku o ula-
ganju u proširenje proizvodnih kapaciteta u Hartmann Hrvatsku. 
Nastavak je to značajnog investicijskog ciklusa započetog 2016. 
godine, čime će se podržati rast prodaje u nekoliko Europskih 
prodajnih regija u nadolazećem periodu. Nova investicija vrijedna 
40 milijuna kuna omogućit će proizvodnju dodatnih 60 milijuna 
komercijalnih podložaka. Time su ukupne investicije u Hartmann 
Hrvatsku u posljednjih pet godina premašile iznos od 150 milijuna 
kuna, a proizvodni kapacitet povećan je 2,5 puta. Prvi proizvodi 
sa nove proizvodne linije očekuju se već u prvom kvartalu 2021. 
godine, a novost je i to da će se u koprivničkoj tvornici započeti s 
proizvodnjom Hartmannovih premium proizvoda. 

Ova ulaganja omogućila su stvaranje novih, stabilnih radnih mjesta 
pa će tako u Hartmannu Hrvatskoj u 2021. godini biti više od 280 
zaposlenih.

Sve navedeno osigurat će stabilnost na tržištu, daljnji kontinuirani 
rast te uspješno poslovanje Hartmanna u Hrvatskoj.

Hartmann d.o.o. / Dravska 13, 48000 Koprivnica
Tel.: +385 48 658 800, Fax: +385 48 647 562 / hbi@hartmann-packaging.com

U „Dobrom filmu“ vjeruju kako je film je-
dan od najvažnijih kulturnih medija i moć-
no obrazovno sredstvo za naše društvo. On 
budi sjećanja na ljude, mjesta, događanja, 
trenutke i snažno budi emocije. Trenut-
no privode kraju uspješnu distribuciju 
kratkometražnog filma „U ime Jagode, 
Čokolade i Duha Svetoga“, nagrađenog 

u Rimu i New Yorku, prikazanog na više 
od 20 festivala svijeta, uključujući i dva u 
Los Angelesu te nacionalnu premijeru na 
otvorenju Pule. Upravo je lansiran i novi 
kratkometražni film “Slijedi...” nacional-
nom premijerom u Areni u Puli, a sufinan-
ciran je sredstvima Grada Koprivnice, GKP 
Komunalca i KC voda. Njihov treći kratko-

metražni film “Ostrižena”, sufinanciran 
sredstvima Grada Koprivnice i Hrvatskog 
audiovizualnog centra, ulazi u pripreme 
za produkciju, a debitantski dugometražni 
„Ogledalo za Slavuja“ podržan je za razvoj 
scenarija Hrvatskog audiovizualnog cen-
tra te se razvija u sklopu prestižnog Medi-
teranskog filmskog instituta u Grčkoj.

Uspješna godina za Karlu Lulić i udrugu „Dobar film“

U rujnu je u koprivničkoj sinagogi 
– Kulturnom centru prim. dr. Kreši-
mir Švarc održana izložba "Okrhak 
memorije II" samostalne umjetnice 
Gordane Špoljar Andrašić. Židovska 
općina Koprivnice ovom je izložbom 
obilježila Europski dan židovske 
kulture, a otvorila ju je predsjednica 
Židovske općine Koprivnica dr. Sa-
nja Švarc Janjanin. Autorica se bavi 
istraživanjem vlastitog identiteta, 
smisla postojanja i varljivošću kolek-
tivnog sjećanja. Glavna tema izložbe 
je djetinjstvo, a posvećena je djevojči-
cama koje nisu imale priliku odrasti. 

Kontinuitet u radu obilježio je godinu u Domu mladih. Realizira-
no je više od 40 različitih programa, u kojima je sudjelovalo oko 
4000 posjetitelja, što je veliki broj s obzirom da je tri mjeseca Dom 
mladih bio izvan funkcije uslijed pandemije COVID-19. Oko 200 
korisnika Doma mladih svaki tjedan pleše, crta, svira, glumi, uči 
jezike, volontira i kvalitetno provodi svoje vrijeme. Kako bi korisni-
cima pružio što kvalitetniju uslugu, Komunalac je obnovio unu-
tarnje prostorije te je uređen okoliš. U velikoj dvorani promijenjen 
je pod, a vrijednost izvedenih radova iznosila je 100 000 kuna plus 
PDV. Također, velika dvorana dobila je novu klimatizaciju tako da 
će boravak u njoj biti još ugodniji. U predvorju i prostorima garde-
robe izvršeni su soboslikarski radovi te su pojedine prostorije za-
sjale u novim bojama. “Koprivničke udruge ponovno imaju dom” 
odnosno KUPID naziv je projekta kojim će se u sljedeće dvije go-
dine dodatno revitalizirati prostor Doma mladih Koprivnica. 
Korisnici Doma mladih, razne udruge, umjetničke organizacije, 
kao i mnogi kreativni pojedinci, provode svoje programe i aktivno-
sti kako bi ponudili što više zanimljivih sadržaja kojima će pobolj-
šati kvalitetu društvenog života svojih sugrađana.

KUPID – Koprivničke Udruge Ponovno 
Imaju DOM projekt je usmjeren revitaliza-
ciji prostora u javnom vlasništvu, a finan-
ciran je iz Europskog socijalnog fonda. 
Glavni nositelj projekta je Udruga Kopriva, 
ukupna vrijednost je 1 553 566,67 kuna, 
od čega je vrijednost sufinanciranja Eu-
ropske unije 1,320. 531,67 kuna, a vrijed-
nost sufinanciranja Republike Hrvatske 
233 035 kuna. Sredstva su namijenjena 
za adaptaciju i opremanje prostora Doma 
mladih Koprivnica, revitalizaciju prosto-
ra putem organizacije raznih aktivnosti 

usmjerenih na ekologiju, zdrav način 
života, prehranu, kvalitetno provođenje 
slobodnog vremena, likovno, filmsko i 
kazališno stvaralaštvo. Projekt je osmi-
šljen tako da se provede 30 programa 
koji su vezani za različite segmente - od 
slikarstva pa do volontiranja te će se tim 
programima provesti oko 200 aktivnosti, 
u koje je uključeno 18 udruga. Dio nami-

jenjen revitalizaciji prostora Doma mladih 
odrađen je, a cilj je bio prostor posložiti 
tako da omogući otvorenost i veće sudje-
lovanje korisnika i građana u raznim ak-
tivnostima. Za tu svrhu opremljen je i novi 
Co-Working prostor u predvorju. Projekt 
je započeo krajem svibnja 2020. i trajat će 
sve do svibnja 2022. godine.

Izložba "Okrhak memorije II" 
samostalne umjetnice 
Gordane Špoljar Andrašić

Dodatnim ulaganjima do 
kvalitetnijih uvjeta rada

KUPID okupio 
koprivničke 
udruge, u 
sklopu projekta 
provest će se 
200 aktivnosti

USUSRET EUROPSKOM DANU ŽIDOVSKE KULTURE

DOM MLADIH

UDRUGA KOPRIVA

Događanja
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DETOX SMOOTHIE

PODRAVSKI 
RIŽOTO

• ½ jabuke 
• ¼ naranče 
• komadić korijena celera 
• komadić svježeg đumbira, tanko narezan 
• 1 čaša (2 dcl) bademovog mlijeka 
• 1 žlica lanenih sjemenki 
• 1 šaka svježeg špinata 
• 1 žličica meda, po želji 
• malo cimeta, po želji 
• kockica leda 

Vrijeme pripreme: 35 minuta

Sastojci:

• 1 luk
• 1 režanj češnjaka
• 1/2 srednjeg poriluka
• 1 šalica (2,5 dcl) ječmene kaše
• 1 šaka mrkve
• 1 šaka graška
• ½ šake celera
• 30 g šampinjona
• 250 g piletine 
• 1 manja vezica peršina
• 2 žlice ulja
• začini: sol, papar, po želji curry 

i chilli 

Priprema:

Ječmenu kašu dobro ispe-
rite i stavite da se kuha oko 
30 minuta. U međuvremenu 
nasjeckajte piletinu. Zagrijte 
ulje u woku. Dinstajte luk 2 do 3 
minute, dodajte piletinu nare-
zanu na tanke trakice, dinstajte 
ju do 10 minuta. Dodajte mrkvu i 
celer narezanu na tanke rezance, 
šampinjone narezane na listiće i 
grašak te dinstajte do 10 minuta. 
Poriluk dobro operite i očistite pa 
ga narežite na tanke polumjesece 
i dinstajte do 4 minute. Posolite 
i popaprite po želji. Skuhanu 
ječmenu kašu ocijedite i dodaj-
te u wok. Po želji dodajte curry 
i chilli, dobro promiješajte i 
poslužite.

Uvijek možete dodati i neki vama omiljeni sastojak, poput zobenih 
pahuljica, suncokretovih sjemenki i sl. Sve što trebate jest ubaciti 
sastojke u blender. Prvo miksajte na najmanjoj brzini 10-ak sekundi, 
a zatim i na većoj 10-ak sekundi, dok ne dobijete fi nu teksturu.

DETOX 
• ½ jabuke 
• ¼ naranče 
• komadić korijena celera 
• komadić svježeg đumbira, tanko narezan 
• 1 čaša (2 dcl) bademovog mlijeka 
• 1 žlica lanenih sjemenki 
• 1 šaka svježeg špinata 
• 1 žličica meda, po želji 
• malo cimeta, po želji 
• kockica leda • kockica leda 

: 35 minuta

1 šalica (2,5 dcl) ječmene kaše

začini: sol, papar, po želji curry 

nasjeckajte piletinu. Zagrijte 
ulje u woku. Dinstajte luk 2 do 3 
minute, dodajte piletinu nare-
zanu na tanke trakice, dinstajte 
ju do 10 minuta. Dodajte mrkvu i 
celer narezanu na tanke rezance, 
šampinjone narezane na listiće i 
grašak te dinstajte do 10 minuta. 
Poriluk dobro operite i očistite pa 
ga narežite na tanke polumjesece 
i dinstajte do 4 minute. Posolite 
i popaprite po želji. Skuhanu 

ga narežite na tanke polumjesece 

Smutek je spoj tradicionalnog i 
suvremenog jelovnika kojemu 
su osnova proizvodi iz podrav-
sko-prigorskog kraja i certifi ci-

ranih prodavača na koprivničkoj gradskoj 
tržnici. S obzirom na ubrzani način života, 
svima je potrebna zdrava hrana. Upravo 
nju nudi Smutek svojim neodoljivim jelov-
nikom. Od početka listopada u ponudi su 
nova topla jela iz woka, podravski rižoto 
od ječmene kaše, juha od buče i domaći 
vafl i od heljdinog brašna. Kuhanje ili pe-
čenje u woku izvrsna je opcija za jedno-
stavan i brz obrok koja istovremeno daje 
bezbroj mogućnosti za eksperimentira-
nje namirnicama i okusima. U ponudi su 
dvije vrste woka i to za ljubitelje mesa te 
one koji više vole povrće (Wok na podrav-
ski i Povrtni wok) te rižoto od ječmene 
kaše (Podravski rižoto).

Smutekova juha od buče prava je kraljica 
jesenske prehrane, osim što je odličan 
izvor vitamina A, vrlo je dobar izvor vita-
mina C. Kako sadrži čak 90 posto vode, 
lako je probavljiva te sadrži vlakna. 
Ponuda je šarolika i raznovrsna, prilago-
đena različitosti gostiju. Tu su četiri vrste 
doručka za one koji žele kušati izvornu, 
podravsku hranu poput špeka, domaćih 
kobasica, prgica, sira i vrhnja. Na zado-
voljstvo svih klijenata osmišljena je ponu-
da brzih i uvijek svježih sendviča. Oni su 
pripremljeni u integralnom pecivu koja 
se savršeno sljubljuju s dodacima kojima 
se pune: velikim brojem namaza, sireva, 
suhomesnatih proizvoda te raznovrsnim 
povrćem. Na izbor se nude i dvije vrste 
Vege sendviča te razne vrste salata koje 
su idealne i za vegetarijance, ali i za one 
koji vole salatu upotpuniti mesom. Šećer 

na kraju čine zdravi napitci – Smuteki.
U projekt je uključeno više od 20 proda-
vača na Gradskoj tržnici, a radno vrijeme 
Smuteka je od ponedjeljka do petka od 8 
do 14 sati i subotom od 8 do 13 sati. Svoj 
omiljeni obrok građani mogu naručiti na 
broj telefona 099 5498 944, a preuzimaju 
ga u vrijeme koje dogovore.

SMUTEK - DOMAĆI KUTEK

Omiljeno mjesto okupljanja 
i odlične domaće hrane

Predstavljamo
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7 vitamina

tvog prvogI ORIGINALNI OKUS

COKOLINA!‹
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Za veliku i malu djecu!
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